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Tjänsteskrivelse

Datum

1(2)
 
Dnr

Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-04-02 KFN-2024-00125-2
Gunnar Kallin
Ekonom, Stab

 

Ekonomisk månadsrapport mars 2024 till KS

Förslag till beslut

Förvaltningen föreslår nämnden besluta

Att godkänna rapporten

Ärendet
Resultatutfallet för Kultur- och fritidsförvaltningen i förhållande till mål- 
och resursplanen följs upp i delårsrapport två gånger per år samt vid årets 
slut i årsrapport. Därutöver görs enkla ekonomiska uppföljningar varje 
månad med undantag för juni.

Bakgrund
Periodresultatet blev -15,1 och jämfört med periodiserad budget avviker 
utfallet med -3,6 mnkr. Nettokostnaden är 117,8 mnkr.

Årsprognosen är förändrad jämfört med förra månadsrapporten, - 6,5 mnkr.
Kommunstyrelsekontorets avdelningar som debiterar fastighetsförvaltning 
och IT/telefoni-tjänster har aviserat ökade kostnader som inte var kända 
när KS antog driftbudgetramar för förvaltningarna.

Ärendets tidigare handläggning
Ärendet behandlades på Kultur- och fritidsnämndens sammanträde i mars.

Förvaltningens överväganden
För att nå ett nollresultat vid årets slut kan nämnden välja två alternativ. 
Det ena är att ålägga förvaltningen sparbeting som drabbar avdelningarnas 
verksamheter. Andra alternativet är att liksom 2023 föreslå kommun-
fullmäktige att besluta om överföring av negativt driftsresultat till 
nästkommande år. 
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Kultur- och fritidskontoret konstaterar att rådande situation med förmodat 
budgetunderskott vid årsslut 2024 kan undvikas i framtiden. 
Budgetprocessen bör anpassas så att ändringar i internprissättning av 
kommunala tjänster inte får ske efter KS beslut om budgetramar.
Behov av interna taxehöjningar ska framgå tydligt i KS beslutsunderlag.
Förvaltningarna kan då i sitt budgetarbete anpassa verksamhetsplaner efter 
faktiska förhållanden.

Styrdokument och juridik
Lag om kommunal bokföring och redovisning (2018:597)
Kommunallagen (2017:725)
Regler för styrning och uppföljning i Sundsvalls kommun samt
Riktlinje för ekonomisk månadsrapportering

Beslutet skickas till
Månadsrapporten har i början av april registrerats i kommunens 
planerings- och uppföljningssystem, Stratsys, för uppföljning av 
Kommunstyrelsen.

Förslag till uppföljning
Ärendet kommer att följas upp i Delårsrapport 1/2024 för Kultur- och 
fritidsnämnden

Anders Uddén Gunnar Kallin
Kultur- och fritidsdirektör Ekonom
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1 Ekonomi 

Resultaträkning 
 

  Ack utfall 
Ack utfall 

fg år 
Budget 

ack 
Budget 

helår 
Prognos 

Diff 
Budget/prognos 

Verksamhetens 
intäkter 
 

23,8 20,9 19,2 76,6 78,6 2,0 

Personalkostnader 
 

-46,7 -42,6 -43,3 -173,1 -173,1 0,0 

Verksamhetens 
övriga kostnader 
 

-92,4 -72,5 -87,8 -305,0 -313,3 -8,3 

Avskrivningar 
 

-2,5 -1,7 -2,3 -9,2 -9,4 -0,2 

Verksamhetens 
nettokostnad 
 

-117,8 -95,9 -114,1 -410,7 -417,2 -6,5 

Skattemedel 
 

102,7 95,7 102,6 410,7 410,7 0,0 

Finansiella intäkter 
 

      

Finansiella 
kostnader 
 

0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 

RESULTAT 
 

-15,1 -0,2 -11,5 0,0 -6,5 -6,5 

Nettokostnad verksamhetsområde 

  
Ack 

utfall 

Ack 
utfall fg 

år 

Budget 
ack 

Budget 
helår 

Prognos 
Diff 

Budget/prognos 

Nettokostnad 
Näringslivsverksamhet 

-0,9 -0,7 -0,8 -3,3 -3,3 0 

Nettokostnad 
Räddningstjänst 

-0,6 -0,5 -0,5 -1,9 -1,9 0 

Nettokostnad 
Fritidsverksamhet 

-65,7 -55 -64,4 -244,5 -245,8 -1,3 

Nettokostnad 
Kulturverksamhet 

-40,9 -34,5 -43,1 -139,3 -140 -0,7 

Nettokostnad 
Grundskola 

      

Nettokostnad Individ- 
och familjeomsorg 

-1,5 0 0 0 0 0 

Nettokostnad Politisk 
verksamhet 

-0,4 -0,4 -0,4 -1,6 -1,6 0 

Nettokostnad 
Administration och 
övrigt 

-7,4 -3,6 -4,8 -19,3 -23,8 -4,5 
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Periodens resultat 

Jämförelse med föregående år (utfall) 
Periodresultatet blev -15,1 mnkr. 

Orsaken till ett negativt utfall och budget för perioden januari-mars är bl.a. att 

Föreningsbyrån utbetalar årsbidrag till föreningar och studieförbund i början av 

året. 

 

Intäkterna är 2,9 mnkr högre än fjolårets periodutfall. Mindre avvikelse för 

bidragsintäkter medan försäljningsintäkterna gått bättre än planerat. 

 

Personalkostnaden blev 46,7 mnkr, en ökning med 4,1 mnkr jämfört med 2023. 

Främsta orsaken är kollektivavtalad pension i personalomkostnadspålägget som 

höjts med 1,3 %. Periodens sjuklön blev 0,4 mnkr, samma nivå som fjolårets. 

 

Köp av varor och tjänster uppgår till 19,7 mnkr. I dessa två poster ingår interna 

IT- och telefonikostnader som ökat med 1,3 mnkr jämfört med fjolårets period. 

Lokalkostnaderna ökade 4,6 mnkr och kapitaltjänstkostnaden 0,8 mnkr högre än 

fjolårets utfall. 

 

Jämförelse med budget (utfall) 
Periodresultatets budgetavvikelse är -3,6 mnkr. 

Försäljning, taxe- och hyresintäkter redovisar överskottet 4,1 mnkr. 

Bidragsintäkternas överskott är 0,5 mnkr. 

 

Större budgetavvikelse kan liksom i fjol konstateras för lokalkostnader som 

Drakfastigheter internfakturerat. Av KS tilldelad budgetram 2023-10-05 saknas 

kompensation för årshyror som i hyresavtal med extern fastighetsägare 

uppräknas med oktoberindex. Detta index beräknas och presenteras av SCB i 

mitten av november, På årsbasis blir avvikelsen 2 mnkr. 

 

Ny finansieringsmodell av IT/telefoni-tjänster kommer på årsbasis innebära 

en ökad driftskostnad med 4,5 mnkr för förvaltningen. Information om 

taxeförändringen presenterades i tjänsteskrivelse från IT-direktören i februari 

och saknades därför i förra höstens budgetförutsättningar från KS. 

 

Kapitaltjänstkostnaderna, intern ränta och avskrivningar, avviker eftersom 

nettoutgiften för fjolårets investeringar blev högre än avsatta budgetmedel. 

Personalkostnaderna avviker negativt 3,4 mnkr.  Köp av varor/tjänster är 3,8 

mnkr högre än periodbudget. Kapitaltjänstkostnaderna har avvikelsen -0,2 mnkr 

och lokalkostnadernas -1,1 mnkr. 

Ej attesterade och ankomstregistrerade leverantörsfakturor uppgår till 0,5 mnkr. 
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Prognos helår 

Jämförelse med budget (prognos) 
Prognosen är förändrad jämfört med februarirapporten. 

Förvaltningen kan konstatera att interna tjänster från kommunstyrelsekontoret 

ökat i en omfattning som inte var känd och därmed inte heller kunnat beräknas 

när nämnden antog årsbudgeten i december. 

I ny årsprognos blir budgetunderskottet 6,5 mnkr och fördelas på lokalhyror,  

-2 mnkr, samt IT/telefoni-tjänster, - 4,5 mnkr. 

En mer exakt prognos lämnas i delårsrapport 1 när verksamhetsansvariga chefer 

utvärderar ekonomi och måluppfyllelsen enligt kommunens styrmodell och 

årshjul. 

 

 

Åtgärder 

Åtgärder vid ekonomisk avvikelse 
För nämnden finns två alternativ att välja mellan för att åtgärda den negativa 

ekonomiska avvikelsen. 

Det ena alternativet är att ålägga Kultur- och fritidsförvaltningen en besparing om 

6,5 mnkr. Möjliga åtgärder kan vara ett inköpsstopp i slutet av året eller att peka 

ut direkta besparingar som drabbar avdelningarna.  

Andra alternativet är att nämnden liksom 2023 föreslår kommunfullmäktige 

besluta om att överföra ett negativt driftsresultat 2024 till nästkommande år. 

 

Kan konstateras att om KS budgetförutsättningar innehållit nu kända 

kostnadsökningar av interna tjänster hade rådande situation inte uppstått. 

I framtiden är det viktigt att rätt förutsättningar, tillägg och besparingar, lämnas 

när årsbudgetens ramar fastställs av KS under hösten. Förvaltningen slipper då 

korrigera planerade verksamhetsplaner under löpande år vilket blir fallet under 

2024. 
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Övrig uppföljning 

Periodens interimsbokföring: 

Poster som minskat resultatet: 

• Inbetalda bidragsintäkter till stadsbibliotekets driftsprojekt, 2,1 mnkr.

• Inbetalda bidrag från Länsstyrelsen och fiskevårdsprojekt, 1 mnkr

• Intäkt Norrlandsbild, Högoms-utställning, EU-projekt Volontär, 1,7 mnkr

• Projektmedel för verksamhetsutveckling av Fritidsbanken, 0,5 mnkr

• Bidragskostnad till Scenkonst Västernorrland, februari, 0,5 mnkr

• Fjärrvärmekostnad jan-mars NP3-arena och Westhagen, 0,8 mnkr

Poster som ökat resultatet: 

• Lokalhyra kvartal 2 Lv5, 0,2 mnkr

• Utbetalt driftsbidrag till Matfors IF april-dec, 0,5 mnkr
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-04-10 9

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 30 Åtgärder sim- och badanläggningar i 
Sundsvalls kommun
(KFN-2024-00138-1)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med 
Drakfastigheter göra en förstudie om en ny sim- och 
badanläggning i Matfors, 

att förstudien ska ge förslag på vad en ny sim- och 
badanläggning i Matfors ska innehålla och hur den ska 
utformas, 

att förstudien ska redovisa A-kalkyler för investerings-
kostnaden och lokalkostnaden för en ny sim- och 
badanläggning i Matfors, 

att förstudien ska redovisas för nämnden senast i april 2025.

Ärendet
I detta ärende behandlas frågan om nya sim- och badanläggningar i 
Sundsvall: i Matfors, på Alnö och i ett nytt läge i den norra delen av 
kommunen. Nämnden har att ta ställning till om förvaltningen ska 
göra en förstudie om en ny sim- och badanläggning i Matfors, 
alternativt göra en utredning om möjligheterna och konsekvenserna 
av att ersätta Matforsbadet och Alnöbadet med en ny anläggning i 
den norra delen av kommunen. Förvaltningen överlämnar ärendet till 
nämnden för eget ställningstagande.

Överläggning
Ordförande Niklas Evaldsson (V) yrkar för majoritetens räkning att 
arbetsutskottet ska föreslå nämnden besluta:
att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med 

Drakfastigheter göra en förstudie om en ny sim- och 
badanläggning i Matfors, 
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

att förstudien ska ge förslag på vad en ny sim- och 
badanläggning i Matfors ska innehålla och hur den ska 
utformas, 

att förstudien ska redovisa A-kalkyler för investerings-
kostnaden och lokalkostnaden för en ny sim- och 
badanläggning i Matfors, 

att förstudien ska redovisas för nämnden senast i april 2025.

Beslutsgång
Hans Brynielsson (KD) Per Lindstrand (M) framför att de inte deltar 
i beslutet utan återkommer med förslag vid nämndens sammanträde 
den 24 april. 

Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut och det är 
majoritetens. Arbetsutskottet beslutar i enlighet med majoritetens 
förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00138-1) - Åtgärder sim- och 

badanläggningar i Sundsvalls kommun.

_ _ _ _
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Tjänsteskrivelse

Datum

1(11)

Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-06 KFN-2024-00138-1
Tommy Lerstrand
Idrotts- och fritidschef
Elin Berglund
Lokalstrateg kultur- och fritidsstaben

Åtgärder sim- och badanläggningar i Sundsvalls 
kommun

Förslag till beslut

Förvaltningen överlämnar ärendet till nämnden för eget ställningstagande.

Ärendet
I detta ärende behandlas frågan om nya sim- och badanläggningar i 
Sundsvall: i Matfors, på Alnö och i ett nytt läge i den norra delen av 
kommunen. Nämnden har att ta ställning till om förvaltningen ska göra en 
förstudie om en ny sim- och badanläggning i Matfors, alternativt göra en 
utredning om möjligheterna och konsekvenserna av att ersätta Matfors-
badet och Alnöbadet med en ny anläggning i den norra delen av 
kommunen. Förvaltningen överlämnar ärendet till nämnden för eget 
ställningstagande.

Bakgrund
I Sundsvalls kommun finns fem kommunala sim- och badanläggningar 
med inomhusbad: Himlabadet, Njurundabadet, Alnöbadet, Matforsbadet 
och Stödebadet. Vidare finns två kommunala utomhusbad: Nackstabadet 
och Malandsbadet. Himlabadet invigdes 2010 och är den i särklass största 
anläggningen i kommunen. Njurundabadet, Alnöbadet och Matforsbadet 
byggdes i slutet av 1960-talet/början av 1970-talet och kan beskrivas som 
typiska kommundelsbad, även om det finns vissa skillnader mellan dem. 
Även Stödebadet, som är kommunens minsta inomhusbad, byggdes under 
samma tidsperiod.

Strategi för kommunens sim- och badanläggningar
2017 upphandlade kultur- och fritidsförvaltningen en utredning/strategi för 
kommunens sim- och badanläggningar. Flera av kommundelsbaden 
bedömdes vara i dåligt skick och förvaltningen ville ta ett helhetsgrepp, 
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dels om anläggningarna och behovet av dem och dels om kommande 
investeringar. Utredningen inbegrep nulägesanalys, behovsanalys, 
omvärldsanalys och en medborgar- och kundanalys. Utredningen inbegrep 
även förslag på åtgärder, både vad gäller samarbete med andra kommuner 
och investeringar. Utredningen bygger på ett omfattande material och 
landade kortfattat i att det finns ett behov av lika många sim- och 
badanläggningar som idag. Vidare menade utredarna att det geografiska 
läget på nuvarande anläggningar är strategiskt. I utredningen anförs även 
att den totala vattenytan för sim- och badaktiviteter i Sundsvall bör öka. 
Slutsatserna motiveras bland annat med utgångspunkt i besöksstatistik, 
kommunens ambition när det gäller anläggningar och simkunnighet och 
föreningslivets behov. Vidare görs kopplingar till folkhälsa och 
kommunens demografiska utveckling. Utredningen redovisades som 
informationsärende vid kultur- och fritidsnämndens sammanträde i 
november 2017.

Utredning om behovet av åtgärder och investeringar (2020)
Med anledning av ovanstående togs initiativ till en närmare utredning av 
vilka åtgärder och investeringar som skulle krävas på de anläggningar som 
enligt Drakfastigheters dåvarande bedömning var i mycket dåligt skick: 
Alnöbadet, Matforsbadet, Malandsbadet och Nackstabadet. Utredningen 
inbegrep statusbesiktningar och visade på stora tekniska brister på 
samtliga. Utredningen bekräftade således Drakfastigheters bild av att 
anläggningarna var nära eller hade passerat sin tekniska livslängd. 
Utredningen redovisades för kultur- och fritidsnämnden i maj 2020.

I den ovan nämnda utredningen förespråkades nybyggnation snarare än 
ombyggnation av samtliga anläggningar. Anledningen till det var att ny-
byggnation bedömdes som det mest lönsamma och energieffektiva alter-
nativet över tid. Vid nybyggnation är det dessutom möjligt att utforma 
anläggningarna utifrån dagens behov, vilket sågs som en fördel. Därutöver 
framhölls att det finns fler osäkerhetsmoment vid ombyggnation än vid 
nybyggnation, samt att en ombyggd anläggning är beroende av äldre 
komponenter med en annan teknisk livslängd än de nya.

Investeringskostnaderna för nybyggnation uppskattades till 70 mnkr för 
Matforsbadet, 75 mnkr för Anöbadet och 35 mnkr för Nackstabadet 
respektive Malandsbadet. Kostnadsberäkningarna bygger på nyckeltals-
värden och kan beskrivas som schabloner för vad det då bedömdes kosta 
att ersätta respektive anläggning.

Investeringsmedel till utomhusbaden
I MRP 2021-2022 med plan för 2023-2024 avsattes 62 mnkr 2022 till att 
förnya Nackstabadet och Malandsbadet. Nackstabadet har renoverats och 
öppnade för allmänheten i juli 2023. Vissa åtgärder kvarstår och slut-
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kostnaden är prognostiserad till närmare 34 mnkr. Det är en negativ 
avvikelse med nästan 7 mnkr. Arbetet med Malandsbadet är i fasen 
projektering och planen är att det nya utomhusbadet ska invigas i juni 
2025. Enligt Drakfastigheters prognos behöver det avsättas närmare 16 
mnkr till för att kunna renovera Malandsbadet enligt ambitionen i för-
studien. Renoveringen av utomhusbaden blir därmed dyrare än vad som 
förutsågs i planeringen och den ovan nämnda utredningen.

Lokalbehovsbeskrivning 2023-2026 med utblick mot 2030
I lokalbehovsbeskrivningen för 2023-2026 med utblick mot 2030 redo-
gjorde förvaltningen för de ovan nämnda utredningarna. Vidare indexupp-
räknades de sedan tidigare uppskattade investeringskostnaderna till 72 
mnkr för Matforsbadet och 77 mnkr för Alnöbadet. Uppräkningen avsåg 
2021 års prisnivå. Vidare lyftes behovet av investeringar på Himlabadet: 
en till multibassäng för att möta efterfrågan på simundervisning och 
åtgärder för att förnya äventyrsbadet. Förvaltningen anförde att sim- och 
badanläggningar är komplexa och dyra anläggningar och att de beslut som 
fattas ska vägas mot det totala behovet av investeringar inom nämndens 
ansvarsområde. Förvaltningen pekade även på att Sundsvall har ett stort 
utbud av vattenyta för sim- och badaktiviteter, jämfört med många andra 
kommuner, och att ambitionen bör vara att landa i en långsiktig och hållbar 
lösning för baden, både när det gäller funktion och ekonomi.

Investeringsmedel till Matforsbadet
I MRP 2023-2024 med plan för 2025-2026 avsätts 72 mnkr 2025 till ny-
byggnation av Matforsbadet.

Lokalbehovsbeskrivning 2025-2028 med utblick mot 2032
Förvaltningens lokalbehovsbeskrivning för 2025-2028 med utblick mot 
2032 redovisades för nämnden i februari 2024 och är mer omfattande än de 
tidigare. Bland annat ingår ett kapitel om hur frekvent nuvarande lokaler 
och anläggningar används och hur utbudet i Sundsvall står sig jämfört med 
utbudet i andra kommuner (kapitel 4).

När det gäller sim- och badanläggningar med inomhusbad redovisade 
förvaltningen olika typer av besöksstatistik. Analysen visade inte helt 
oväntat att Himlabadet, som är den största anläggningen med störst verk-
samhet, har absolut flest besökare i alla kundgrupper. När det gäller sim-
undervisning, som förvaltningen ser som en prioriterad verksamhet, nyttjas 
all kapacitet i inomhusbassängerna. Dock finns viss ledig kapacitet på 
utomhusbadet vilket öppnar upp för något fler klasser på försommaren.

När det gäller kommundelsbaden finns relativt stor ledig kapacitet när det 
gäller simundervisning, i synnerhet på Matforsbadet och Njurundabadet 
där det finns plats för omkring 15 respektive 10 klasser till per vecka. 
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Alnöbadet har en relativt omfattande simundervisning och bara möjlighet 
att ta emot två klasser till per vecka. Även om alla kommundelsbad kan ses 
som en resurs för allmänheten finns vad som kan beskrivas som över-
kapacitet, främst på Matforsbadet där både simundervisningen och 
föreningsverksamheten är relativt begränsad. Det totala antalet badande 
besökare är dessutom färre på Matforsbadet än på Njurundabadet och 
Alnöbadet.

Precis som i den föregående lokalbehovsbeskrivningen pekade 
förvaltningen på att Sundsvall har ett relativt stort utbud av sim- och 
badanläggningar jämfört med många andra kommuner. Förvaltningen 
redogjorde även för svårigheten att ha kvar alla äldre anläggningar och 
samtidigt tillskapa nya för att möta dagens behov och utmaningar, inte 
minst kopplat till folkhälsa. Med anledning av det lyfte förvaltningen ett 
behov av omställning och förändring.

Kommunens regler för investeringsprocessen, som beslutades av kommun-
styrelsen i september 2021, ställer krav på kvalitetssäkrade kalkyler för de 
investeringar som föreslås i förvaltningarnas lokalbehovsbeskrivningar. 
Eftersom den sedan tidigare uppskattade investeringskostnaden för en ny 
sim- och badanläggning i Matfors bygger på nyckeltalsvärden har det inte 
varit möjligt för Drakfastigheter att ta fram en A-kalkyl för investerings-
kostnaden. Med anledning av det behövs en fördjupad förstudie för att få 
en bild av vad en ny sim- och badanläggning i Matfors ska innehålla och 
vad den kommer att kosta.

Matforsbadet nära stängning
I början av mars 2024 larmade Drakfastigheter om allvarliga tekniska 
brister på Matforsbadet, dels kopplat till ventilationen och dels till 
bassängen. Drakfastigheter har tillfälligt åtgärdat bristerna och för-
hoppningen är att badet ska kunna vara kvar i drift till sommaruppehållet. 
Drakfastigheters bedömning är dock att det inte kommer att vara möjligt 
att återöppna Matforsbadet efter sommaren.

Ärendets tidigare handläggning
• Kultur- och fritidsförvaltningens lokalbehovsbeskrivning för 2025-

2028 med utblick mot 2032 (KFN-2024-00060)
• Kultur- och fritidsnämndens lokalbehovsbeskrivning för 2023-2026 

med utblick mot 2030 (KFN-2021-00642)
• KFN 2023-06-21 § 67 Omfördelning av investeringsmedel mellan 

Nackstabadet och Malandsbadet (KFN-2023-00319)
• SEFU 2023-05-30 § 29 Avvikelserapportering Nackstabadet (KS-

2023-00581)
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• KFN 2022-09-28 § 82 Nytt utomhusbad i Maland. Redovisning av 
förstudie och beslut om investering (KFN-2022-00353)

• KFN 2022-03-23 § 25 Nytt utomhusbad i Nacksta. Redovisning av 
förstudie och beslut om investering (KFN-2022-00086)

• KFN 2021-01-27 § 4 Förstudie för nya utomhusbad i Nacksta och 
Maland (KFN-2020-00781)

• KFN 2020-05-27 § 59 Slutrapport - förstudier och tidsplan 
avseende åtgärder på sim- och badanläggningar i Sundsvalls 
kommun (KFN-2020-00235)

• Strategi för sim- och badanläggningar i Sundsvalls kommun (KFN-
2017-00174).

Förvaltningens överväganden
I bakgrundsbeskrivningen redogjorde förvaltningen för tidigare utredningar 
och behovsbeskrivningar kopplat till inomhusbaden. Förvaltningen redo-
gjorde även för de investeringar som har gjorts och planeras på utomhus-
baden. Nedan redovisas förvaltningens bedömning när det gäller fortsatta 
investeringar i sim- och badanläggningar, vilket inkluderar nybyggnation 
av Matforsbadet.

I strategin för kommunens sim- och badanläggningar, som redovisades i 
bakgrundsbeskrivningen, anförs att det finns ett behov av befintliga sim- 
och badanläggningar och att den geografiska placeringen av dem är 
ändamålsenlig. Vidare anses att den totala vattenytan för sim- och 
badaktiviteter i Sundsvall bör öka. Förvaltningens bedömning är att dessa 
slutsatser framstår som rimliga om kommunens sim- och badanläggningar 
inte ses i en större kontext, vilket är nödvändigt. Ur förvaltningens 
perspektiv behöver antalet sim- och badanläggningar ställas i relation till 
det totala utbudet och det samlade behoven i förvaltningen och kommunen. 
Med det perspektivet landar förvaltningen i andra slutsatser än de som 
redovisades i utredningen. Förvaltningens bedömning är att antalet sim- 
och badanläggningar i kommunen behöver ses över.

Sedan strategin för bad- och simanläggningar gjordes har mycket för-
ändrats. Det har kommit nya befolkningsprognoser och förvaltningen har 
gjort mer djupgående analyser av trender i samhället och nyttjandegraden 
på olika anläggningstyper. Förvaltningen har gjort nya lokalbehovsanalyser 
och samtidigt har förutsättningarna för investeringar i lokaler och 
anläggningar förändrats, inte minst med anledning av etableringen i 
Torsboda. Det ligger till grund för förvaltningens överväganden och 
redovisas mer utförligt nedan.

Som framgår av förvaltningens senaste lokalbehovsbeskrivning står 
Sundsvall inför en stor utmaning när det gäller fysisk aktivitet och 
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folkhälsa: människor rör sig allt mindre i vardagen, sitter alltmer stilla och 
blir allt överviktigare. Utvecklingen bland barn är särskilt oroande. Det 
leder till frågor om vad kommunen kan och bör göra för att fler ska röra på 
sig i vardagen. Även om det inte finns några enkla svar på den frågan är 
förvaltningens utgångspunkt att det behövs förändringar och det förutsätter 
nya sätt att tänka, arbeta och prioritera resurser. Med givna förutsättningar 
är det svårt att ha kvar alla befintliga anläggningar och samtidigt tillskapa 
nya för att möta dagens behov och utmaningar, både i föreningsidrotten 
och kopplat till folkhälsa.

Frågan om prioriteringar är central i kommunens tjänstemannaanalys, som 
redovisades i slutet av februari 2024. Analysen har stor betydelse för detta 
ärende och kan beskrivas som tjänstemannaorganisationens budskap till 
kommunens förtroendevalda inför arbetet med kommande mål och resurs-
plan.

Tjänstemannaanalysen beskriver de tillväxtmöjligheter som den planerade 
etableringen i Torsboda ger upphov till men pekar samtidigt på att ut-
vecklingen ställer stora krav på kommunen. Idag minskar antalet invånare i 
Sundsvall och prognoser visar att antalet äldre kommer att bli fler och att 
antalet barn och unga kommer att bli färre. Att locka nya invånare till 
kommunen, inte minst barnfamiljer, ses därför som prioriterat. Tjänste-
mannaanalysen pekar även på att det kostar att växa och att kommunen 
kommer att behöva investera och ställa för etableringen innan effekterna av 
investeringarna kan hämtas hem. Vidare anförs att det behöver avsättas 
mer resurser för att hantera den demografiska utvecklingen med allt fler 
äldre, samtidigt som kommunen bör avsätta mer till reinvesteringar i 
kommunens förvaltningsfastigheter.

När det gäller ekonomisk hushållning och investeringar i lokaler och 
anläggningar är budskapet tydligt: kommunen behöver prioritera och 
avvakta med investeringar som inte är kritiska eller nödvändiga utifrån 
lagstadgade krav. Följande prioriteringsgrunder har särskild betydelse för 
detta ärende:

• Avveckla anläggningar som inte är ändamålsenliga med stora
reinvesteringsbehov som samtidigt har en lägre nyttjandegrad, färre
besökare eller som på annat sätt visar på lägre lokalutnyttjande.

• Avveckla anläggningar som inte är ändamålsenliga med stora
reinvesteringsbehov där andra alternativ finns.

• Säkerställ mindre investeringar som skapar stor attraktivitet för
målgruppen ”barnfamiljen” inklusive tillkommande driftmedel för
planerat underhåll.
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I förvaltningens senaste lokalbehovsbeskrivning, som refererades i 
bakgrundsbeskrivningen, redovisades olika typer av besöksstatistik för 
kommunens inomhusbad. Där konstaterades att det finns underkapacitet på 
Himlabadet och vad som beskrevs som överkapacitet, främst på Matfors-
badet. Besöksstatistiken för 2023 pekar i samma riktning. Av den framgår 
att antalet besökare på Himlabadet ökar och att antalet besökare på 
kommundelsbaden minskar. 2023 var det bara Himlabadet som nådde upp 
till och överträffade målet om antalet badande besökare. Målet för Himla-
badet var 460 000 besökare och under året gjordes sammantaget 494 814 
besök på anläggningen. Som framgår av tabellen nedan var målet för 
Alnöbadet 49 000 besökare. Målet för Matforsbadet var 38 000 besökare. 
Utfallet på respektive anläggning var 33 301 besökare (Alnöbadet) och 
23 839 besökare (Matforsbadet). Det är en differens på 15 699 besökare på 
Alnöbadet och 14 161 besökare på Matforsbadet.

Anläggning 2022 2023 Mål 2023 Diff mål 
2023

Himlabadet 410 371 494 814 460 000 34 814

Njurundabadet 64 586 53 491 59 000 -5 509

Alnöbadet 41 473 33 301 49 000 -15 699

Matforsbadet 28 147 23 839 38 000 -14 161

Stödebadet 15 440 13 189 14 000 -811

Kommundelsbaden byggdes i slutet av 1960-talet/början av 1970-talet. 
Matforsbadet är i så dåligt skick att det behöver stängas i samband med 
sommaruppehållet 2024. Även Alnöbadet är i mycket dåligt skick och 
behöver ersättas med en nybyggd anläggning om det ska finnas kvar. 
Inomhusbassängerna på Njurundabadet och Stödebadet är i förhållandevis 
gott skick, även om det kommer att krävas åtgärder för att göra om 
tätskiktet i bassängen på Njurundabadet. Vidare kommer det att krävas 
åtgärder i utomhusbassängen på Stödebadet. Det behöver också avsättas 
ytterligare medel för att kunna renovera Malandsbadet (närmare 16 mnkr). 
Sammantaget står kommunen inför stora investeringar i sim- och bad-
anläggningar och förvaltningen är orolig för att det inte kommer att finnas 
ekonomisk kapacitet att genomföra andra investeringar som behövs för att 
möta de utmaningar och stora behov som redovisas i lokalbehovs-
beskrivningen.

Förvaltningen har påbörjat en omvärldsanalys och den indikerar att det 
kommer att kosta betydligt mer än 72 mnkr att ersätta Matforsbadet. Även 
om det är svårt att dra säkra slutsatser utifrån underlaget pekar det på att 
investeringskostnaden för att ersätta Matforsbadet kommer att uppgå till 
mellan 100 mnkr och 130 mnkr. Det kan dock bli dyrare, beroende på vad 
badet ska innehålla och prisutvecklingen på olika komponenter. Att ersätta 
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Alnöbadet, som är en större anläggning, kommer sannolikt att kosta ännu 
mer. Vidare tillkommer kostnader för rivning och sanering.

Med anledning av ovanstående bedömer förvaltningen att det bör göras en 
utredning om möjligheterna och konsekvenserna av att ersätta Matfors-
badet och Alnöbadet med en ny sim- och badanläggning. En sådan 
anläggning kan med fördel placeras i den norra delen av kommunen. 
Förvaltningen har börjat att undersöka ett läge i Ljustadalen men det 
behöver utredas närmare. Med en ny anläggning i det läget finns dock goda 
förutsättningar att avlasta Himlabadet, främst när det gäller sim-
undervisning. Då utgår behovet av en till multibassäng på Himlabadet. 
Ljustadalen är också en fördelaktig placering med tanke på etableringen i 
Torsboda, norr om Sundsvall.

Om det byggs en ny sim- och badanläggning i stället för två frigörs även 
medel för andra investeringar, inte minst i Matfors och på Alnö. Att utreda 
hur utbudet av idrottsanläggningar och idrottsmiljöer i Matfors och på 
Alnö kan utvecklas är centralt. Föreningslivet har till exempel lyft behovet 
av att bygga ut idrottshallen i Matfors och en sådan investering kan 
möjliggöras av den förändring förvaltningen vill utreda. Vidare öppnas 
möjligheter att förstärka respektive kommundel med andra anläggningar 
och miljöer som kommer skolor, föreningar och allmänheten till nytta, inte 
minst barn och ungdomar. Det kan till exempel handla om idrottshallar, 
förstärkta skolgårdar, nya lekplatser, idrottsplatser, konstgräsplaner, 
utomhusgym, pumptracks och rullskidbanor. Hur respektive område ska 
utvecklas bör dock beslutas efter breda dialoger med skolor, föreningar och 
boende. 

Med anledning av ovanstående har nämnden att ta ställning till vilka 
åtgärder och investeringar som förvaltningen ska arbeta vidare med när det 
gäller kommunens sim- och badanläggningar. Förvaltningen överlämnar 
ärendet till nämnden utan förslag på beslut. Förvaltningen redovisar dock 
möjliga förslag på beslut.

Förstudie om en ny sim- och badanläggning i Matfors
Om kultur- och fritidsnämnden har för avsikt att ge förvaltningen i uppdrag 
att göra en förstudie om en ny sim- och badanläggning i Matfors kan 
nämnden besluta:

att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med 
Drakfastigheter göra en förstudie om en ny sim- och 
badanläggning i Matfors
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att förstudien ska ge förslag på vad en ny sim- och 
badanläggning i Matfors ska innehålla och hur den ska 
utformas 

att förstudien ska redovisa A-kalkyler för investerings-
kostnaden och lokalkostnaden för en ny sim- och 
badanläggning i Matfors

att förstudien ska redovisas för nämnden senast i maj 2025

Utredning om en ny sim- och badanläggning i norra Sundsvall
Om nämnden har för avsikt att ge förvaltningen i uppdrag att göra en 
utredning om en ny sim- och badanläggning i den norra delen av 
kommunen, som ersätter Matforsbadet och Alnöbadet, kan nämnden 
besluta:

att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med 
Drakfastigheter göra en utredning om en ny sim- och 
badanläggning i den norra delen av kommunen

att den nya sim- och badanläggningen ska ersätta Matforsbadet 
och Alnöbadet

att utredningen ska ge förslag på var i den norra delen av 
kommunen en ny sim- och badanläggning ska placeras, vad 
den ska innehålla och hur den ska utformas

att utredningen ska redovisa konsekvenserna av att ersätta 
Matforsbadet och Alnöbadet med en ny sim- och 
badanläggning i den norra delen av kommunen

att utredningen ska redovisa A-kalkyler för investerings-
kostnaden och lokalkostnaden för den nya sim- och 
badanläggningen

att utredningen ska innehålla förslag på hur Matfors och Alnö 
kan utvecklas med nya idrottsanläggningar och idrottsmiljöer 
samt A-kalkyler för investeringskostnaderna och 
lokalkostnaderna för dessa anläggningar och miljöer

att utredningen ska redovisas för nämnden senast i december 
2025

Styrdokument och juridik
• MRP 2023-2024 med plan för 2025-2027
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• MRP 2025-2026 med plan för 2027-2028 (beslutas i juni 2024)

Ekonomisk hållbarhet
Som framgår av avsnittet förvaltningens överväganden är budskapet i 
tjänstemannaanalysen tydligt: kommunen behöver prioritera och avvakta 
med investeringar i lokaler och anläggningar som inte är kritiska eller 
nödvändiga utifrån lagstadgade krav. I tjänstemannaanalysen anförs att 
anläggningar som inte är ändamålsenliga, har stora reinvesteringsbehov 
och lägre nyttjandegrad/få besökare bör avvecklas. Matforsbadet kan ses 
som en sådan anläggning och i denna tjänsteskrivelse har förvaltningen 
redogjort för ett alternativ när det gäller nybyggnation av sim- och 
badanläggningar. 

Ambitionen har dels varit att visa på ett sätt att hålla ner investerings-
kostnaderna när det gäller sim- och badanläggningar och dels redovisa hur 
resurser kan frigöras för andra satsningar som verkligen behövs och som 
har möjlighet att främja fysisk aktivitet bland barn och ungdomar. De 
satsningar som nämndes i föregående avsnitt och redovisas nedan bedöms 
även ha förutsättningar att, som uttrycks i tjänstemannaanalysen, ”skapa 
stor attraktivitet för målgruppen barnfamiljer”. De kan dessutom göras till 
en betydligt lägre investeringskostnad än nya sim- och badanläggningar. 
Kostnaden för att ersätta Matforsbadet, som bedöms till 100-130 mnkr 
eller mer, kan jämföras med kostnaden för att utveckla Matfors med 
nedanstående anläggningar. Motsvarande gäller för Alnö. 

• Fullstor konstgräsplan med omklädningsrum, kiosk och läktare. 
Kostnad: omkring 12,5 mnkr.

• Stor lekplats motsvarande den planerade lekplatsen på Norra 
Berget. Kostnad: omkring 9-10 mnkr.

• Stor upprustning av en befintlig lekplats. Kostnad: 4-5 mnkr.
• Pumptrack motsvarande de nybyggda anläggningarna i 

Ortviksparken och i Granloholm. Kostnad: omkring 1 mnkr.
• Rullskidbana cirka 500 m. Kostnad: asfaltering 500 tkr-1 mnkr 

beroende på mängden markarbeten.
• Stort utomhusgym. Kostnad: omkring 700 tkr.
• Ny fullstor idrottshall. Kostnad: omkring 60 mnkr.

Social hållbarhet
Som framgår av tidigare avsnitt står Sundsvall inför en stor utmaning när 
det gäller fysisk aktivitet och folkhälsa. Det alternativ som förvaltningen 
har redogjort för i denna tjänsteskrivelse innebär en förändring i 
anläggningsstrukturen där två äldre sim- och badanläggningar ersätts med 
en ny anläggning i ett nytt läge i den norra delen av kommunen. Det 
innebär också att det frigörs resurser för att kunna tillskapa anläggningar 
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och miljöer som enligt förvaltningens bedömning är attraktiva för och har 
möjlighet främja ökad fysisk aktivitet bland barn och ungdomar – i skolan, 
i föreningsidrotten och på fritiden.

Som redovisades i avsnittet förvaltningens överväganden har förvaltningen 
börjat att undersöka möjligheten att placera en ny sim- och badanläggning i 
Ljustadalen, som är ett socioekonomiskt prioriterat område. Med utgångs-
punkt i att barn och ungdomar i socioekonomiskt prioriterade områden är 
kraftigt underrepresenterade i föreningsidrotten, i synnerhet gäller flickor, 
ser förvaltningen stora fördelar med att placera en ny sim- och 
badanläggning i Ljustadalen.

Ekologisk hållbarhet
Drakfastigheters uppdrag är att tillhandahålla ändamålsenliga verksamhets-
lokaler som är giftfria, kostnadseffektiva, energieffektiva och klimatsmarta 
vilket kommer att fungera som utgångspunkt i den förstudie eller utredning 
som nämnden beslutar om. Sim- och badanläggningar är dock energi-
krävande anläggningar och förvaltningen anser att de alternativ som 
nämnden har att ta ställning till bör vägas mot inriktningsmålet i MRP om 
att Sundsvall ska vara klimatneutralt 2030.

Landsbygdssäkring
I detta ärende behandlas frågan om nya sim- och badanläggningar i 
Matfors, på Alnö och i ett nytt läge i den norra delen av kommunen. 
Ärendet har ingen direkt koppling till landsbygdens utveckling men 
förvaltningen anser kommunens ekonomiska förutsättningar att göra 
investeringar i nya idrottsanläggningar och idrottsmiljöer i hela kommunen 
bör beaktas i ställningstagandet av de alternativ som redovisas. När det 
gäller landsbygdssäkring bör även noteras att det finns ett kommundelsbad 
i Stöde och förvaltningens bedömning är att det bör finnas kvar.

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen

Förslag till uppföljning
Enligt tidsplanen för den förstudie/utredning som nämnden beslutar om

Tommy Lerstrand Anders Uddén
Idrotts- och fritidschef Kultur- och fritidsdirektör

§ 35 Åtgärder sim- och badanläggningar i Sundsvalls kommun  - KFN-2024-00138-1 Åtgärder sim- och badanläggningar i Sundsvalls kommun  : Åtgärder sim- och badanläggningar i Sundsvalls kommun



Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-04-10 11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 31 Kombinerat säsongskort för 
längdskidåkning och cykling på Södra Berget
(KFN-2024-00177-1)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att införa kombinerat säsongskort för längdåkning och cykling 
på Södra Berget,  

att fastställa avgiften för det kombinerade säsongskortet för 
säsongen 2024-25 till 1050 kr för vuxen och 525 kr för 
ungdom.

Ärendet
Att införa ett kombinerat säsongskort för längdskidåkning och cykel 
på Södra Berget. 

Överläggning
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. Arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00177-1) - Kombinerat säsongskort 

för längdskidåkning och cykling på Södra Berget.
• Muntlig information från Tommy Lerstrand.

_ _ _ _
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Dnr

Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-22 KFN-2024-00177-1
Anders Erlandsson Reviderad 2024-04-11
Friluftsstrateg, Friluftsenheten

 

Kombinerat säsongskort för längdskidåkning och 
cykling på Södra Berget

Förslag till beslut
Förvaltningen föreslår nämnden besluta

att införa kombinerat säsongskort för längdåkning och cykling på 
Södra Berget,  

att fastställa avgiften för det kombinerade säsongskortet för säsongen 
2024-25 till 1050 kr för vuxen och 525 kr för ungdom.

Ärendet
Att införa ett kombinerat säsongskort för längdskidåkning och cykel på
Södra Berget.

Bakgrund
Längdskidåkningen på Södra Berget har varit avgiftsbelagd sedan 
konstsnösystemet anlades 2007, och cyklingen i Södra Berget Bike Arena 
har varit avgiftsbelagd sedan förra året då anläggningen stod klar. 
Avgifterna finansierar delar av driften.

Försäljningsstatistik säsongen 2023-2024

Ungdom Vuxen Totalt Intäkt
Längd 39 1388 1427 806 tkr
Cykel 87 177 264 119 tkr

Ärendets tidigare handläggning
Ingen tidigare handläggning.
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Förvaltningens överväganden
Att erbjuda ett kombinerat säsongskort för längd- och cykel tror vi ökar 
intresset för såväl cykling som längdskidåkning och ökar nyttjandegraden. 
Många av de som köper säsongskort för den ena aktiviteten är ännu inte 
aktiva inom den andra. Med ett kombinerat säsongskort hoppas vi bredda 
besökarnas aktiviteter och intresse för varierad rörelse året om.

Nedan redovisas de priser för säsongskort för längdskidåkning och cykling 
på Södra Berget. Förvaltningens förslag på pris för ett kombinerat kort 
redovisas i röd text. 

Kort Längd Cykel Vid köp av 
båda

Förslag 
kombinerat 

kort
Rabatt i %

Vuxen 600 kr 600 kr 1 200 kr 1 050 kr 12,5 %

Ungdom 300 kr 300 kr 600 kr 525 kr 12,5 %

Pensionär 300 kr 300 kr 600 kr 525 kr 12,5 %

Styrdokument och juridik
Natur- och friluftsplanen ligger till grund för satsningar som görs inom 
friluftsområdet i Sundsvalls kommun1.

I mars 2024 beslutade fullmäktige att delegera beslutanderätten för 
revidering av taxor inom kultur- och fritidsnämndens verksamhetsområden 
till kultur- och fritidsnämnden. Delegationen är inskriven i kultur- och
fritidsnämndens reglemente.2 

Ekonomisk hållbarhet
Rabatteringen av säsongskort innebär en total rabatt på 12,5 %. Det 
bedöms att merförsäljningen kommer att vara större än det förlusten från 
de som skulle ha köpt dubbla säsongskort. Merförsäljningen bedöms 
komma både från privatköp och de som köper spårkort som 
friskvårdsbidrag från sin arbetsgivare.

Social hållbarhet
Sänkt avgift ger fler möjlighet att nyttja våra spår och leder. Det bedöms 
göra att fler breddar sina friluftsaktiviteter. 

1 Natur- och friluftsplan antagen av kommunfullmäktige 2018-01-29 § 10 (KS-2017-
00681)
2 Gemensamt reglemente för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvalls kommun, 
fastställt av KF 2022-09-26 (reviderad 2024-03-25).
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Ekologisk hållbarhet
Ingen påverkan

Landsbygdssäkring
Ingen påverkan

Beslutet skickas till
Förvaltningens kommunikatörer.

Förslag till uppföljning
Redovisning av sålda säsongskort Q2 2025, med jämförelse mot tidigare 
år.

Anders Uddén Tommy Lerstrand
Kultur- och fritidsdirektör Chef för idrotts- och 

fritidsavdelningen
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§ 34 Sundsvallsförslag - Utegym i Matfors
(KFN-2024-00152-2)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att ge i uppdrag till förvaltningen att utreda möjligheterna att 
anlägga ett utegym i Matfors, 

att utredningen ska genomföras i samråd med andra berörda 
förvaltningar och presenteras för nämnden senast i september 
2024. 

Ärendet
Kultur- och fritidsnämnden har fått ett förslag via e-tjänsten 
Sundsvallsförslaget som ska hanteras inom fyra månader. Som ett 
första steg ska nämnden ta ställning till fortsatt hantering av 
förslaget. Förslaget avser ett utegym i Matfors. 

Överläggning
Ordförande Niklas Evaldsson yrkar för majoritetens räkning att 
arbetsutskottet ska föreslå nämnden besluta: 
att ge i uppdrag till förvaltningen att utreda möjligheterna att 

anlägga ett utegym i Matfors, 

att utredningen ska genomföras i samråd med andra berörda 
förvaltningar och presenteras för nämnden senast i september 
2024.

Arbetsutskottet beslutar i enlighet med majoritetens förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00152-2) - Sundsvallsförslag -

Utegym i Matfors.
• Bilaga - Sundsvallsförslaget - Utegym i Matfors.
• Bilaga - Bild utegym.

_ _ _ _
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Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-25 KFN-2024-00152-2
Karin Mattisson
Utredare/nämndsekreterare, staben

Sundsvallsförslag - Utegym i Matfors

Förslag till beslut

Förvaltningen överlämnar ärendet till nämnden för ställningstagande. 

Ärendet
Kultur- och fritidsnämnden har fått ett förslag via e-tjänsten 
Sundsvallsförslaget som ska hanteras inom fyra månader. Som ett första 
steg ska nämnden ta ställning till fortsatt hantering av förslaget. Förslaget 
avser ett utegym i Matfors. 

Bakgrund
År 2021 beslutade kommunfullmäktige om en medborgardialogmodell för 
Sundsvalls kommun (KS-2019-00697). För att systematiskt kunna fånga 
bra initiativ från Sundsvallsborna, och möjliggöra för dem att föra upp 
frågor på den politiska agendan, tog kommunfullmäktige även beslut om 
att införa e-förslag. Beslutet om e-förslag resulterade i tjänsten 
Sundsvallsförslaget som lanserades i november 2023. 

Beskrivning av förslaget
Rörelse är något som bör uppmuntras i dagens allt mer stillasittande 
samhälle. Ett utegym i Matfors på en plats som ligger centralt där många 
rör sig skulle vara ett steg i rätt riktning för att främja folkhälsan på
landsbygden. Mitt förslag på en lämplig plats för ett utegym i Matfors 
skulle vara i närheten av Rännöbadet/elljusspåret. Gymmet skulle då kunna
användas av såväl motionärer, skidklubb och skola. Platsen ligger i nära 
anslutning till centrum och skulle förhoppningsvis leda till
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spontan aktivitet när många passerar där. I och med gymmets läge får man 
också möjlighet att kombinera stryrketräning och konditionsträning.
Utegymmet bör passa alla, oavsett om man vill träna med lätt eller tung 
belastning.

Ärendets tidigare handläggning
Ingen tidigare handläggning. 

Förvaltningens överväganden
Nämnden ska ta ställning till fortsatt hantering av förslaget om ett utegym i 
Matfors. Följande alternativ är möjliga:

1. Avslag. Nämnden beslutar att inte gå vidare med förslaget. Nämnden
ska alltid motivera ställningstagandet.

2. Bifall. Nämnden beslutar att genomföra förslaget utan beredning.

3. Vidare beredning. Nämnden anser att förslaget är intressant och beslutar
att det ska beredas vidare. Uppdraget tilldelas förvaltningen.

Styrdokument och juridik
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Ekonomisk hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Social hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Ekologisk hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Landsbygdssäkring
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 
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Beslutet skickas till
Förslagslämnaren via e-tjänsten. 

Förslag till uppföljning
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Anders Uddén
Kultur- och fritidsdirektör
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Ärendenummer
#160004

Datum
2023-11-17 17:53

Organisationsnr
212000-2411

Telefon
060-19 10 00 vx

Fax
060-12 81 91

Hemsida
www.sundsvall.se

E-post
sundsvalls.kommun@sundsvall.se

Besöksadress
Norrmalmsgatan 4

Postadress
Sundsvalls kommun
851 85 Sundsvall

Postnummer och ort 

E-postadress

Sundsvallsförslaget

1. Kontaktinformation

Kontaktuppgifter privatperson 
Personnummer 

För- och efternamn 

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 
-

Notifieringar 
E-post

2. Förslag

Denna text/ditt förslag nedan kommer att publiceras på vår webbsida och vara tillgänglig för besökare på sundsvall.se. Länk till 
förslagen är  .https://e-tjanster.sundsvall.se/forslag/aktuellasundsvallsforslag

Rubrik
Utegym Matfors

Beskrivning av förslaget
Rörelse är något som bör uppmuntras i dagens allt mer stillasittande samhälle.
Ett utegym i Matfors på en plats som ligger centralt där många rör sig skulle vara ett steg i rätt riktning för att främja folkhälsan på 
landsbygden.
Mitt förslag på en lämplig plats för ett utegym i Matfors skulle vara i närheten av Rännöbadet/elljusspåret. Gymmet skulle då kunna 
användas av såväl motionärer, skidklubb och skola. Platsen ligger i nära anslutning till centrum och skulle förhoppningsvis leda till 
spontan aktivitet när många passerar där. I och med gymmets läge får man också möjlighet att kombinera stryrketräning och 
konditionsträning.
Utegymmet bör passa alla, oavett om man vill träna med lätt eller tung belastning.

Bifoga fil
Här kan du bifoga en eller flera filer som ytterligare beskriver ditt förslag (maximalt 5 st med en sammanlagd storlek om högst 50 
mb). 

    (172 KB)514d7d1e-ef3f-416c-a1aa-a019158c5a81.jpeg.jpg
Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.
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Inskickat av: JOHANNA STRID 
(Signerad)

Ärendenummer
#160004

Datum
2023-11-17 17:53

Organisationsnr
212000-2411

Telefon
060-19 10 00 vx

Fax
060-12 81 91

Hemsida
www.sundsvall.se

E-post
sundsvalls.kommun@sundsvall.se

Besöksadress
Norrmalmsgatan 4

Postadress
Sundsvalls kommun
851 85 Sundsvall

Signering
Följande parter har signerat detta ärende.
Namn: 
Person ID: 
Datum: 2023-11-17 17:53
Signerad checksumma: EF8767F4C712929FD63757EF536963908F22933C
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§ 33 Sundsvallsförslaget - Skoterled till Sidsjö
friluftsområde
(KFN-2024-00184-2)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att ge i uppdrag till förvaltningen att utreda möjligheterna att 
anlägga en skoterled till Sidsjö friluftsområde, 

att utredningen ska genomföras i samråd med andra berörda 
förvaltningar och presenteras för nämnden senast i september 
2024. 

Ärendet
Kultur- och fritidsnämnden har fått ett förslag via e-tjänsten 
Sundsvallsförslaget som ska hanteras inom fyra månader. Som ett 
första steg ska nämnden ta ställning till fortsatt hantering av 
förslaget. Förslaget avser skapande av en skoterled som binder 
samman kraftledningen vid Medskogsbron med Sidsjöbackens 
parkering.

Överläggning
Ordförande Niklas Evaldsson yrkar för majoritetens räkning att 
arbetsutskottet ska föreslå nämnden besluta: 
att ge i uppdrag till förvaltningen att utreda möjligheterna att 

anlägga en skoterled till Sidsjö friluftsområde, 

att utredningen ska genomföras i samråd med andra berörda 
förvaltningar och presenteras för nämnden senast i september 
2024.

Arbetsutskottet beslutar i enlighet med majoritetens förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00184-2) - Sundsvallsförslaget -

Skoterled till Sidsjö friluftsområde.
• Bilaga - Sundsvallsförslaget, skoterled till Sidsjö friluftsområde.
• Bilaga - Kartbild skoterled.
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Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-25 KFN-2024-00184-2
Karin Mattisson
Utredare/nämndsekreterare, staben

Sundsvallsförslaget - Skoterled till Sidsjö 
friluftsområde

Förslag till beslut

Förvaltningen överlämnar ärendet till nämnden för ställningstagande. 

Ärendet
Kultur- och fritidsnämnden har fått ett förslag via e-tjänsten 
Sundsvallsförslaget som ska hanteras inom fyra månader. Som ett första 
steg ska nämnden ta ställning till fortsatt hantering av förslaget. Förslaget 
avser skapande av en skoterled som binder samman kraftledningen vid 
Medskogsbron med Sidsjöbackens parkering.

Bakgrund
År 2021 beslutade kommunfullmäktige om en medborgardialogmodell för 
Sundsvalls kommun (KS-2019-00697). För att systematiskt kunna fånga 
bra initiativ från Sundsvallsborna, och möjliggöra för dem att föra upp 
frågor på den politiska agendan, tog kommunfullmäktige även beslut om 
att införa e-förslag. Beslutet om e-förslag resulterade i tjänsten 
Sundsvallsförslaget som lanserades i november 2023. 

Beskrivning av förslaget
Skoteråkning är en del av det friluftsliv som Sundsvall erbjuder och det 
finns en hel del skoterleder i kommunen. Vill man komma lite närmare 
centrala Sundsvall så är det dock inte mycket som erbjuds. Sidsjö 
friluftsområde skulle vara ett mycket bra resmål för många skoteråkare 
som vill alternera skoteråkningen med andra aktiviteter och för 
barnfamiljer som vill ta sig till området på ett roligt och behändigt sätt.
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Förslår att man skapar en skoterled som binder samman kraftledningen vid 
Medskogsbron med sidsjöbackens parkering, enligt bifogad bild.
Skoterled parallellt med det skidspår som går denna sträcka idag och med 
en mindre skoterparkering innan bilparkeringen. På detta vis behöver inte 
friluftslivet kring sidsjön påverkas negativt eftersom skotrarna inte 
kommer nära inpå området och inte behöver ta sig in på bilparkering eller 
vägar.

Redan idag går det väldigt bra att åka skoter under kraftledningen och ända 
ner till vägen/parkeringen under kraftledningen, vid Medskogsbron, utan 
att behöva förstöra det skidpår som också finns där. Liknande initiativ för 
skoteråkandet har nyligen tagits i Örnsköldsvik nyligen.

Ärendets tidigare handläggning
Ingen tidigare handläggning. 

Förvaltningens överväganden
Nämnden ska ta ställning till fortsatt hantering av förslaget om skapande 
av en skoterled som binder samman kraftledningen vid Medskogsbron med 
Sidsjöbackens parkering. Följande alternativ är möjliga:

1. Avslag. Nämnden beslutar att inte gå vidare med förslaget. Nämnden
ska alltid motivera ställningstagandet.

2. Bifall. Nämnden beslutar att genomföra förslaget utan beredning.

3. Vidare beredning. Nämnden anser att förslaget är intressant och beslutar
att det ska beredas vidare. Uppdraget tilldelas förvaltningen.

Styrdokument och juridik
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Ekonomisk hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 
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Social hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Ekologisk hållbarhet
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Landsbygdssäkring
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Beslutet skickas till
Förslagslämnaren via e-tjänsten. 

Förslag till uppföljning
Inte relevant i detta skede av ärendets hantering. 

Anders Uddén
Kultur- och fritidsdirektör
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Datum
2023-11-15 15:48

Organisationsnr
212000-2411

Telefon
060-19 10 00 vx

Fax
060-12 81 91

Hemsida
www.sundsvall.se

E-post
sundsvalls.kommun@sundsvall.se

Besöksadress
Norrmalmsgatan 4

Postadress
Sundsvalls kommun
851 85 Sundsvall

Postnummer och ort 

E-postadress

För- och efternamn 

 Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post
SMS

Sundsvallsförslaget

1. Kontaktinformation

Kontaktuppgifter privatperson 
Personnummer 

2. Förslag

Denna text/ditt förslag nedan kommer att publiceras på vår webbsida och vara tillgänglig för besökare på sundsvall.se. Länk till 
förslagen är  .https://e-tjanster.sundsvall.se/forslag/aktuellasundsvallsforslag

Rubrik
Skoterled till Sidsjö friluftsområde

Beskrivning av förslaget
Skoteråkning är en del av det friluftsliv som Sundsvall erbjuder och det finns en hel del skoterleder i kommunen. Vill man komma 
lite närmare centrala Sundsvall så är det dock inte mycket som erbjuds. Sidsjö friluftsområde skulle vara ett mycket bra resmål för 
många skoteråkare som vill alternera skoteråkningen med andra aktiviteter och för barnfamiljer som vill ta sig till området på ett 
roligt och behändigt sätt.
Förslår att man skapar en skoterled som binder samman kraftledningen vid Medskogsbron med sidsjöbackens parkering, enligt 
bifogad bild.
Skoterled parallellt med det skidspår som går denna sträcka idag och med en mindre skoterparkering innan bilparkeringen.
På detta vis behöver inte friluftslivet kring sidsjön påverkas negativt eftersom skotrarna inte kommer nära inpå området och inte 
behöver ta sig in på bilparkering eller vägar.
Redan idag går det väldigt bra att åka skoter under kraftledningen och ända ner till vägen/parkeringen under kraftledningen, vid 
Medskogsbron,utan att behöva förstöra det skidpår som också finns där.
Liknande initiativ för skoteråkandet har tagits i Örnsköldsvik nyligen: https://www.ornskoldsvik.se/nyheter/2023-02-07-mer-
tillgangligt-skoterliv-i-ornskoldsvik
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Bifoga fil
Här kan du bifoga en eller flera filer som ytterligare beskriver ditt förslag (maximalt 5 st med en sammanlagd storlek om högst 50 
mb). 

    (309 KB)skoterled.pdf
Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-04-10 12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 32 Rapport om drogförebyggande arbete -
synpunkter från kultur- och fritidsnämnden
(KFN-2023-00333-11)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att anta förvaltningens svar som sitt eget och överlämna det till 
KPMG. 

Ärendet
KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer granskat det 
drogförebyggande arbetet. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 
2023. Granskningen berör främst kommunstyrelsens samordnande 
roll men några av rekommendationerna vänder sig till individ- och 
arbetsmarknadsnämnden och kultur- och fritidsnämnden. Revisionen 
önskar att kommunstyrelsen och ovanstående nämnder lämnar 
synpunkter på de slutsatser som finns redovisade i rapporten. Av 
svaret bör det framgå vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och 
när de beräknas vara genomförda.

Överläggning
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. Arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2023-00333-11) - Rapport om

drogförebyggande arbete - synpunkter från kultur- och
fritidsnämnden.

• Bilaga - Granskning från KPMG av drogförebyggande arbete.

_ _ _ _

§ 39 Rapport om drogförebyggande arbete - synpunkter från kultur- och fritidsnämnden - KFN-2023-00333-13 Protokollsutdrag från Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott sammanträde den 2024-04-10 - Rapport om



Tjänsteskrivelse

Datum
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Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-25 KFN-2023-00333-11
Carina Seger, chef för Trygghetsenheten
Karin Mattisson, utredare staben

Rapport om drogförebyggande arbete - synpunkter 
från kultur- och fritidsnämnden

Förslag till beslut

Förvaltningen föreslår nämnden besluta

att anta förvaltningens svar som sitt eget och överlämna det till 
KPMG. 

Ärendet
KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer granskat det 
drogförebyggande arbetet. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2023. 
Granskningen berör främst kommunstyrelsens samordnande roll men några 
av rekommendationerna vänder sig till individ- och 
arbetsmarknadsnämnden och kultur- och fritidsnämnden. Revisionen 
önskar att kommunstyrelsen och ovanstående nämnder lämnar synpunkter 
på de slutsatser som finns redovisade i rapporten. Av svaret bör det framgå 
vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara 
genomförda.

Bakgrund
Granskningen från KPMG har syftat till att bedöma om kommunens 
samlade drogförebyggande insatser är kartlagda, om det sker någon 
uppföljning och analys av det resultat som insatserna leder till samt om det 
sker någon systematisk omprövning av insatser utifrån förekommande 
uppföljning och analys. 

Sammanfattning av rapportens slutsatser
Av reglemente ansvarar kommunstyrelsen i Sundsvalls kommun för det
drogförebyggande arbetet. Under kommunstyrelsen finns Sociala 
hållbarhetsrådet, vilket ansvarar för att löpande följa och samordna det 
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drogförebyggande arbetet. Kommunen gjorde en kartläggning av 
narkotikasituationen i Sundsvalls kommun 2020. Därefter har en operativ 
narkotikaförebyggare utsetts som ska samordna det drogförebyggande 
arbetet i kommunen. Kommunen har antagit mål som styr det 
drogförebyggande arbetet i såväl mål- och resursplan 2023 som i strategi 
för social hållbarhet. Målen saknar dock indikatorer som gör dem mätbara 
och är därför inte möjliga att följa upp. Vidare finns det ett 
handlingsprogram från 2006 mot narkotika som innehåller ett flertal mål 
avseende minskad narkotikaanvändning. 

KPMG ser att en kartläggning av narkotikasituationen i Sundsvalls 
kommun inte har gjorts sedan 2020. Det framgår av intervjuade att det 
handlingsprogram som togs fram 2006 är i behov av revidering.
Vidare framgår att det finns ett behov av att tydliggöra roller och ansvar i 
det drogförebyggande arbetet. KPMG noterar även att det inte har 
genomförts någon systematisk och heltäckande analys av huruvida 
nämndernas resurser är tillräckliga för att nå uppställda mål.

KPMG rekommenderar kommunstyrelsen att:
• Se över styrdokument som finns på området däribland

handlingsprogrammet för att säkerställa att styrelsen och berörda
nämnder arbetar i samma riktning:

• Säkerställ att uppdragsbeskrivning för nyckelfunktioner avseende
det drogförebyggande arbetet motsvarar deras organisatoriska
placering.

• Tillse att det finns en heltäckande analys av huruvida nämndernas
resurser är tillräckliga.

• Säkerställ en extern samverkan med bland annat näringsliv och
region.

• Säkerställa att uppföljning av det drogförebyggande arbetet
genomförs med stöd av indikatorer som kan skapa jämförbarhet
över tid och med andra kommuner.

KPMG rekommenderar även kommunstyrelsen, individ- och 
arbetsmarknadsnämnden samt kultur- och fritidsnämnden att:

• Förtydliga ansvar och roller i det drogförebyggande arbetet såväl på
nämndnivå som i förvaltningen.
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Ärendets tidigare handläggning
Ingen tidigare handläggning. 

Förvaltningens överväganden
Rekommendation från KPMG - förtydliga ansvar och roller i det 
drogförebyggande arbetet såväl på nämndnivå som i förvaltningen 

Arbetet med att organisera det brottsförebyggande arbetet och de olika 
rollerna inom det pågår. Det spänner över ett stort fält som även berör det 
drogförebyggande arbetet. Huvudansvaret för det drogförebyggande 
arbetet ligger hos kommunstyrelsen och sker i nära samverkan med den 
relativt nybildade Trygghetsenheten1 som är placerad under kultur- och 
fritidsnämnden. 

I Sundsvalls kommun pågår en pilotverksamhet på uppdrag av regeringen 
och Socialstyrelsen med en kartläggning av de insatser kommunen gör idag 
när det gäller brottsförebyggande arbete i olika bostadsområden, både 
utifrån socialtjänstens perspektiv och i samverkan med andra förvaltningar 
och aktörer. Det kommer även att beröra den drogrelaterade problematiken. 
Vi har också SSPF (skola, socialtjänst, polis och fritid) som jobbar 
individinriktat med ungdomar i riskzonen. Styrgruppen består av 
verksamhetschefer från socialtjänsten, kultur- och fritidsförvaltningen, 
barn- och utbildningsförvaltningen, polisen och politiker. 

Det är med andra ord många processer som pågår och som kommer att 
behöva utvecklas vidare och synkas för att få en tydlig bild av vad som ska 
göras och av vem/vilka.

Rekommendation från KPMG till kommunstyrelsen - se över 
styrdokument som finns på området, däribland 
handlingsprogrammet, för att säkerställa att styrelsen och berörda 
nämnder arbetar i samma riktning.

Ett reviderat handlingsprogram och förnyade styrdokument skulle kunna 
vara en hjälp till att tydliggöra det arbete vi ska göra tillsammans och hur 
vi ska dela upp de olika ansvarsområdena. Samtidigt är förvaltningens 
erfarenhet att styrdokument sällan är lösningen för att få till ett fungerande 

1 Trygghetsenheten bildades i december 2022 och ansvarar för det strategiska och 
operativa trygghetsarbetet i kommunen.
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samarbete. Uppfattningen är att den organisatoriska tillhörigheten behöver 
ses över för de som jobbar kommunövergripande med dessa frågor. Idag är 
vi många med olika samordningsansvar som organisatoriskt är för långt 
ifrån varandra - brottsförebyggande samordnare, trygghetssamordnare, 
drogförebyggande samordnare, trygghetschef, samordnare för social 
hållbarhet och folkhälsa. 

Slutsats från KPMG - det framgår även att tillräckliga resurser för att 
nå ställda mål saknas som bland annat antalet fältassistenter som 
kan arbeta tidigt förebyggande.

Förvaltningen har tidigare framfört att det finns ett behov av att satsa ännu 
mer resurser på trygghetsarbetet, som inkluderar det brotts- och 
drogförebyggande arbetet, i Sundsvalls kommun. Detta för att kunna möta 
de behov, krav och förväntningar som redan finns och som kommer att 
fortsätta öka som läget ser ut idag. En del av det är behovet av fler 
fältassistenter. 

Styrdokument och juridik
Kultur- och fritidsnämndens verksamheter styrs av politiska prioriteringar 
och satsningar i mål- och resursplaner och verksamhetsplaner. Även 
strategier och andra styrdokument beslutade av kommunfullmäktige är 
styrande för den verksamhet som bedrivs, exempelvis strategin för social 
hållbarhet2.  Barnkonventionen, som är lag sedan 2020, ska ligga till grund 
för all verksamhet riktad till barn och unga. Kommunens trygghets- och 
brottförebyggande arbete styrs även av den lag om brottsförebyggande 
arbete som trädde ikraft den 1 juli 20233. 

Ekonomisk hållbarhet
Eventuellt ytterligare satsningar på trygghetsarbetet, inkluderat det 
drogförebyggande arbetet, kostar pengar. Ur ett långsiktigt perspektiv 
innebär dock alla satsningar som görs på dessa delar en besparing ur ett 
ekonomiskt perspektiv. 

2 Strategi för social hållbarhet – antagen av KF 2022-05-30 § 120 (KS-2021-00633).
3 Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete 
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Social hållbarhet
Det drogförebyggande arbetet har stor betydelse för den sociala 
hållbarheten i Sundsvalls kommun. 

Ekologisk hållbarhet
Inte relevant för ärendet.

Landsbygdssäkring
Det drogförebyggande arbetet berör kommunens alla områden. 

Beslutet skickas till
KPMG och kommunstyrelsekontoret för kännedom. 

Förslag till uppföljning
Ingen särskild uppföljning krävs. 

Anders Uddén
Kultur- och fritidsdirektör
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SUNDSVALLS KOMMUN 2023-09-15 

Revisorerna 

Till Kommunstyrelsen 

Individ- och arbetsmarknadsnamnden 

Kultur- och fritidsnamnden 

For kannedom Kommunfullmaktiges presidium 

Granskning av drogférebyggande arbete 

KPMG har pa uppdrag av kommunens revisorer granska det drogférebyggande arbetet. 

Granskningen ber6r framst kommunstyrelsens samordnande roll men nagra av rekommendationerna 

vander sig till individ- och arbetsmarknadsnamnden och kultur- och fritidsnamnden. 

Revisionen 6nskar att kommunstyrelsen och ovanstaende némnder lamnar synpunkter pa de 

slutsatser som finns redovisade i rapporten senast den 20 december 2023. Av svaret bdr det framga 

vilka eventuella atgarder som ska vidtas och nar de beraknas vara genomforda. 

For Sundsvalls kommuns revisorer 

    CAGE a LOUQ Dkuuue 7 
Rodney hestyomn Lena Brunzell 

Ordférande Vice ordférande
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Sundsvalls kommun 
Granskning av drogförebyggande arbete 

2023-09-15 

1 Sammanfattning 
KPMG har av Sundsvalls kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunens 
drogförebyggande arbete. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2023.  
Granskningen har syftat till att bedöma om kommunens samlade drogförebyggande 
insatser är kartlagda, om det sker någon uppföljning och analys av det resultat som 
insatserna leder till samt om det sker någon systematisk omprövning av insatser utifrån 
förekommande uppföljning och analys. 
Vår sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunens 
samlade drogförebyggande insatser i huvudsak är kartlagda. Vidare bedömer vi att det 
delvis sker en omprövning och uppföljning samt analys av det resultat som insatserna 
leder till.  
Av reglemente ansvarar kommunstyrelsen i Sundsvalls kommun för det 
drogförebyggande arbetet. Under kommunstyrelsen finns Sociala hållbarhetsrådet, 
vilket ansvarar för att löpande följa och samordna det drogförebyggande arbetet. 
Kommunen har kartlagt narkotikasituationen i Sundsvalls kommun senast 2020. 
Kommunstyrelsen har därefter utsett en operativ narkotikaförebyggare som ska 
samordna det drogförebyggande arbetet i kommunen. Kommunen har antagit mål som 
styr det drogförebyggande arbetet i såväl mål- och resursplan 2023 som i strategi för 
social hållbarhet. Målen saknar dock indikatorer som gör dem mätbara och är därför 
inte möjliga att följa upp. Vidare finns det ett handlingsprogram från 2006 mot narkotika 
som innehåller ett flertal mål avseende minskad narkotikaanvändning. 
Vi ser att en kartläggning av narkotikasituationen i Sundsvalls kommun inte har gjorts 
sedan 2020. Det framgår av intervjuade att det handlingsprogram som togs fram 2006 
är i behov av revidering. 
Vidare framgår att det finns ett behov av att tydliggöra roller och ansvar i det 
drogförebyggande arbetet. Vi noterar även att det inte har genomförts någon 
systematisk och heltäckande analys av huruvida nämndernas resurser är tillräckliga för 
att nå uppställda mål.  
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Sundsvalls kommun 
Granskning av drogförebyggande arbete 

2023-09-15 

Mot bakgrund av vår granskning rekommenderar vi kommunstyrelsen att: 

— Se över styrdokument som finns på området däribland handlingsprogrammet för att 
säkerställa att styrelsen och berörda nämnder arbetar i samma riktning1 (se avsnitt 
3.1.4) 

— Säkerställ att uppdragsbeskrivning för nyckelfunktioner avseende det 
drogförebyggande arbetet motsvarar deras organisatoriska placering (se avsnitt 
3.1.4) 

— Tillse att det finns en heltäckande analys av huruvida nämndernas resurser är 
tillräckliga (se avsnitt 3.2.1) 

— Säkerställ en extern samverkan med bland annat näringsliv och region (se avsnitt 
3.3.3) 

— Säkerställa att uppföljning av det drogförebyggande arbetet genomförs med stöd av 
indikatorer som kan skapa jämförbarhet över tid och med andra kommuner (se 
avsnitt 3.4.3) 

Vi rekommenderar även kommunstyrelsen, individ- och arbetsmarknadsnämnden samt 
kultur- och fritidsnämnden att: 

— Förtydliga ansvar och roller i det drogförebyggande arbetet såväl på nämndnivå som 
i förvaltningen (se avsnitt 3.1.4) 

1 Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger- Bruksanvisning för förebyggande 
arbete i Sundsvall (2006) 
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2 Bakgrund 
Vi har av Sundsvalls kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunens 
drogförebyggande arbete. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2023. 

Ansvaret för det drogförebyggande arbetet är fördelat på ett flertal aktörer. 
Kommunerna har en central roll i det lokala drogförebyggande arbetet. Många 
kommuner bedriver ett ambitiöst och engagerat arbete utifrån den lokala lägesbilden 
och i samverkan med polis och andra aktörer i lokalsamhället. I det drogförebyggande 
arbetet är det av stor vikt att det finns en väl fungerande samverkan mellan samtliga 
aktörer, såväl inom kommunen som med polis, näringsliv och civilsamhället.  

De insatser som sker inom ramen för det drogförebyggande arbetet kan gälla samtliga 
ungdomar, ungdomar i bedömda riskgrupper och ungdomar som är föremål för 
individuell insats. De olika verksamheterna kan bedriva flera insatser, riktade mot alla 
ungdomar, riskgrupper eller individuella insatser. Socialstyrelsen förespråkar ett 
evidensbaserat synsätt i framför allt valet av individuell insats, men angreppssättet går 
att använda inom hela det drogförebyggande arbetet. 

Revisorerna har i sin riskanalys identifierat en risk att det drogförebyggande arbetet 
inte sker på ett strukturerat och systematiskt sätt genom en tydlig samordning, 
planering och genomförande av insatser samt en samlad uppföljning av resultat och 
effekter av arbetet. 

2.1 Syfte, revisionsfrågor och avgränsning 
Granskningen har syftat till att bedöma om kommunens samlade drogförebyggande 
insatser är kartlagda, om det sker någon uppföljning och analys av det resultat som 
insatserna leder till samt om det sker någon systematisk omprövning av insatser utifrån 
förekommande uppföljning och analys. 
Granskningen har besvarat följande revisionsfrågor:  

— På vilket sätt säkerställer ansvariga nämnder att arbetet är organiserat på ett tydligt 
sätt vad gäller ansvar och roller? 

— På vilket sätt säkerställer ansvariga nämnder en helhetssyn och ett samarbete 
internt för att uppnå målen? 

— Har ansvariga nämnder säkerställt att de resurser som tilldelats arbetet är 
tillräckliga för att uppnå målen? 

— På vilket sätt har ansvariga nämnder säkerställt en tillräcklig samverkan med 
externa parter för att uppnå målen? 

— Sker en löpande uppföljning och analys av insatser och resultat samt 
återkommande omprövning av insatser utifrån uppföljning och analys? 

Granskningen avser kommunstyrelsen i sin samordnade roll. 
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2.2 Revisionskriterier 
Vi har bedömt om rutinerna uppfyller  

— Kommunallagen 6 kap § 6 
— Samverkansöverenskommelse mellan Polismyndigheten och Sundsvalls kommun 
— Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger. Bruksanvisning 

för förebyggande arbete i Sundsvall 
— Handslag mot motverkande av kriminella nätverk och nyrekrytering till kriminella 

miljöer 2023-02-15 
— Mål och resursplan 2023–2024 med plan för 2025–2026 

2.3 Metod 
Granskningen har genomförts genom dokumentstudier av för granskningen relevanta 
styrande och stödjande dokument (se förteckning i bilaga 4.1). 
Intervjuer har genomförts med tjänstepersoner inom berörda förvaltningar inom 
kommunledningsförvaltningen, individ- och arbetsmarknadsförvaltningen, barn- och 
utbildningsförvaltningen samt kultur- och fritidsförvaltningen. Intervjuer har även 
genomförts med kommunstyrelsens ordförande och tillika tidigare ordförande för 
Sociala hållbarhetsrådet samt representant från lokalpolisen.  
Rapporten är faktakontrollerad av samtliga intervjuade förutom representant från 
lokalpolisen.  
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3 Resultat av granskningen 
3.1 Organisation, ansvar och roller  

3.1.1 Ansvar och styrning – kommunstyrelsen 

Av gemensamt reglemente för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvalls kommun2, 
framgår att kommunstyrelsen ska leda och samordna kommunens drogförebyggande 
arbete. Av intervjuer framgår att kommunstyrelsen med förvaltning framför allt 
fokuserar på samordning och styrning på ett strategiskt plan.  
I intervju beskrivs att kommunen ser det drogförebyggande arbetet som del av 
kommunens övergripande arbete med social hållbarhet. En Strategi för social 
hållbarhet antogs av kommunfullmäktige i maj 2022. Strategin omfattar perioden till och 
med 2030 och ett av målen i strategin är att väsentligt minska droganvändningen till 
år 2030. Strategin beskrivs i intervju vara framtagen av tjänstepersoner vid 
kommunstyrelsens förvaltning.  
Styrning och samordning av det drogförebyggande arbetet inom kommunen sker i 
huvudsak genom det Sociala hållbarhetsrådet. Rådets arbete regleras i en 
arbetsordning.   
Av arbetsordningen framgår att rådet inte är en kommunal nämnd eller utskott i formell 
mening utan ett rådgivande organ. Rådet är knutet till kommunstyrelsen och 
rapporterar närmast till plan- och utvecklingsutskottet, vilket är ett utskott under 
kommunstyrelsen. Att rådet är ett rådgivande organ innebär att de frågor rådet hanterar 
är frågor som har sin hemvist i olika förvaltningar och nämnder. Rådet har ingen formell 
beslutandebefogenhet utan fattar endast informella beslut som utgår från samsyn. 
Beslut att till exempel tillskjuta ytterligare medel till en verksamhet eller om 
strategier/policys behöver fattas i berörd nämnd, plan- och utvecklingsutskottet 
och/eller i kommunstyrelsen/kommunfullmäktige.  
Ordförande för Sociala hållbarhetsrådet utses av kommunstyrelsen och är vid 
tidpunkten för vår granskning kommunstyrelsens ordförande3. Vidare utser 
kommunstyrelsen två ledamöter från majoriteteten och två från oppositionen att ingå i 
rådet. I rådet ingår också förvaltningsdirektörer för individ- och 
arbetsmarknadsförvaltningen, barn- och utbildningsförvaltningen, kultur- och 
fritidsförvaltningen, miljöförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen. Även chef för 
koncernstabens avdelning för strategisk samhällsutveckling ingår i rådet. Därutöver 
inbjuds företrädare från Region Västernorrland, Länsstyrelsen i Västernorrland, 
Räddningstjänsten Medelpad, Polisen Västernorrland samt Mitthem i det Sociala 
hållbarhetsrådet.  

2 Gemensamt reglemente för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvalls kommun fastställt av 
kommunfullmäktige 2022-09-26 § 162  
3 Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-12 § 151 att utse vice ordförande i kommunstyrelsen till ny 
ordförande i rådet för social hållbarhet från och med 1 september 2023.  
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Rådet sammanträder fyra gånger per år eller oftare om någon särskild fråga så kräver. 
Varje medlem i rådet ska ha en utsedd ersättare som ska ha mandat att fatta beslut för 
sin organisation. Rådets sammanträden dokumenteras i form av minnesanteckningar.   
En kartläggning av narkotikasituationen i Sundsvall genomfördes åren 2019–2020, 
Kartläggning och åtgärdsförslag – Narkotikasituationen i Sundsvall, 
daterad 2020-02-06. Kartläggningen visade på behov att öka samordningen och 
styrningen av kommunens drogförebyggande arbete samt att utöka samarbetet med 
både Region Västernorrland och andra externa aktörer, till exempel polisen. 
Relaterat detta beslutade kommunfullmäktige hösten 2020 att en ny heltidstjänst som 
narkotikaförebyggare ska tillskapas och att den ska tillhöra individ- och 
arbetsmarknadsnämnden. Syftet med tjänsten anges i tjänsteskrivelse4 till beslut vara 
att intensifiera ANDT-förebyggande arbetet i Sundsvall.  
Narkotikaförebyggarens uppdrag, arbetssätt och metoder redogörs för i styrdokumentet 
Verksamhetsplan 2022 Narkotikaförebyggare – Verksamhetsområde: Barn, Unga och 
Familj. I dokumentet tydliggörs att det i narkotikaförebyggarens uppdrag ingår att 
strukturera och planera det långsiktiga kommunövergripande drogförebyggande 
arbetet i syfte att förebygga problem på ANDTS-området. Viktiga samarbetsparter som 
lyfts fram inom kommunen är barn- och utbildningsförvaltning och kultur- och 
fritidsförvaltningen. Utöver att samordna kommunens interna arbete ingår i rollen ett 
specifikt uppdrag att initiera samverkan med lämpliga verksamheter. 
Narkotikaförebyggaren är organisatoriskt placerad inom enheten Barn, Unga och 
Familj inom individ- och arbetsmarknadsförvaltningen. Detta beskrivs i intervju ha gjorts 
för att funktionen ska arbeta operativt med kommunens drogförebyggande arbete 
snarare än strategiskt. Ett antal intervjupersoner beskriver att det delvis upplevs 
otydligt vilken roll och mandat narkotikaförbyggaren har utifrån ett 
samordningsperspektiv.  

3.1.2 Roller och ansvar - Ansvariga nämnder 

Av styrdokument och intervjuer framkommer att ett antal nämnder är involverade i det 
drogförebyggande arbetet inom kommunen. De nämnder som framför allt är 
involverade i det operativa och strategiska drogförebyggande arbetet är: individ- och 
arbetsmarknadsnämnden, kultur- och fritidsnämnden, barn- och utbildningsnämnden 
och stadsbyggnadsnämnden. Av intervjuer med nyckelfunktioner avseende 
kommunens drogförebyggande arbete framgår att det framför allt är individ- och 
arbetsmarknadsnämnden, kultur- och fritidsnämnden och barn- och 
utbildningsnämnden som är direkt involverade i det löpande drogförebyggande arbetet. 
Det är därför kommunstyrelsens styrning och samordning av dessa tre nämnders 
arbetet som är i fokus för denna granskning.  

4 Organisatorisk placering av tjänst med uppdrag att arbeta narkotikaförebyggande daterad 2020-09-30 
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Individ- och arbetsmarknadsnämnden 

Av reglemente framgår att individ- och arbetsmarknadsnämnden ansvarar för 
kommunens myndighetsutövning samt öppenvård för barn och unga. Insatser som 
erbjuds inom öppenvården är bland annat Haschavvänjningsprogrammet5 (HAP), 
Funktionell familjeterapi6 (FFT), Adolescent Community Reinforcement Approach7 (A-
CRA) samt föräldrastöd för de som har barn med ett risk- eller missbruk av alkohol eller 
narkotika.   
Av intervjuer framgår att myndighetsutövningen och öppenvården har utlokaliserats i 
de fyra prioriterade områdena i kommunen8 utifrån kommunfullmäktiges mål om att 
utveckla första linjens socialtjänst i bostadsområden. Idag sköts allt som inte är 
biståndsbeslut ute i de prioriterade områdena medan inom centrala 
myndighetsutövningen hanteras de biståndsbedömda besluten. Öppenvården i de 
prioriterade områdena kan erbjuda föräldrastöd men också bevilja biståndsbeslut 
genom att utföra mindre komplexa utredningar som exempelvis ansökningar.  
Vidare framgår av intervjuer att det finns två SSPF9 koordinatorer som finns 
organiserade under myndighetsutövningens mottagningsgrupp, med placering hos 
polisen. Syftet är att arbeta förebyggande, koordinatorerna kan exempelvis aktualisera 
för SSPF i tidigt skede samt medverka vid barnförhör.  
Barn- och utbildningsnämnden 

Barn- och utbildningsnämnden ansvarar för kommunens skolverksamhet. Inom barn- 
och utbildningsförvaltningen finns elevhälsan som ska arbeta förebyggande och 
hälsofrämjande. Det finns även ANDTS10-coacher på skolorna som utbildas av 
narkotikaförebyggaren. Av intervjuer framgår att det finns totalt 13 ANDTS-coacher på 
grundskolenivå och 9 ANDTS-coacher vid kommunens gymnasieskolor. Syftet med 
ANDTS-coacher är att de ska vara en drivande kraft i det lokala preventiva arbetet på 
sin arbetsplats och kan vara ett bollplank till kollegor. Skolan arbetar även tillsammans 
med övriga nämnder och externa parter i SSPF- arbetet.  

5 Drogpreventivt program för ungdomar som rökt cannabis mer regelbundet 
6 Familjebehandling när barn eller ungdomar uppvisar relationsförsvårande beteenden, till exempel 
missbruk 
7 Behandlingsprogram med fokus på att bygga nya drogfria relationer och fritidsintressen 
8 Bredsand, Indal/Liden, Kvissleby, Ljustadalen/ Sundsbruk, Nacksta och Skönsberg. 
9 Förebyggande arbete genom samverkan mellan skola, socialtjänst, polis och fritid 
10 Alkohol, narkotika, dopning, tobaks- och nikotinprodukter samt spel om pengar 
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Barn- och utbildningsnämnden har vidare fastställt en handlingsplan11 mot droger. 
Dokumentet redogör för relevanta lagrum vilka nämndens verksamhet har att förhålla 
sig till vad det gäller droger. I dokumentet redogörs även för punktlistor som beskriver 
konkreta åtgärder som ska vidtas då oro uppstår att elev nyttjar eller på annat sätt far 
illa som konsekvens av droger. Specifika förebyggande insatser och åtgärder som 
gäller generellt för barn- och utbildningsnämndens verksamhet tydliggörs även i 
dokumentet. Slutligen redogör dokumentet för ett antal samverkans forum och 
beskriver inriktningen för samverkan både inom kommunorganisationen och externt, 
framför allt med polisen.    

Vidare har barn- och utbildningsförvaltningen tillsammans med individ och 
arbetsmarknadsförvaltningen tagit fram en samverkansrutin12. I samverkansrutinen 
redogörs för former och förutsättningar för samverkan mellan skola och socialtjänst 
samt tydliggörs roller och ansvar mellan parterna då det uppstår oro att en elev riskerar 
att fara illa genom kontakt med droger. Den huvudsakliga inriktningen i dokumentet 
avser utbildningsverksamhetens anmälningsplikt och hur den samt vidare hantering av 
ärendet sker på bästa sätt praktiskt. Av intervjuade framgår att rutinen inte är känd 
inom förvaltningen. 

Kultur- och fritidsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden ansvarar bland annat för kommunens trygghetsarbete och 
fältarbete. Inom kultur och fritidsförvaltningen har det sedan 2012 funnits en 
trygghetssamordnare som arbetar med trygghetsfrågor och nu med samordning av det 
brottsförebyggande arbetet utifrån det nya lagkravet13. Under 2022 tillkom en 
trygghetsenhet inom kultur och fritid där en trygghetschef, trygghetssamordnare och 
kommunens fältassistenter ingår. Det har även inom kultur- och fritidsförvaltningen 
anställts en trygghetsvärd som ska verka för ökad trygghet på Kulturmagasinet14. Detta 
utifrån behov av ökad närvaro i området. Av intervjuer framgår att det finns fyra 
fältassistenter som bedriver uppsökande och förebyggande verksamhet bland barn och 
unga som är 13–25 år. Enligt befattningsbeskrivning15 för fältassistenter ingår även att 
kartlägga ungdomsfenomen. Fältassistenter arbetar även på kvällar och vissa helger. 
De ska arbeta nära fritidsgårdar, skolans personal, polisen och socialtjänsten.  
Kultur- och fritidsförvaltningen har upprättat två handlingsplaner16 vid misstanke om 
narkotikaanvändning. Dokumenten redogör för hur personal ska agera vid misstanke 
om droger, främjande och förebyggande arbete, samverkan inom och utanför 
förvaltningen samt uppföljning. Av intervjuade framgår att handlingsplanerna är kända 
av alla inom kultur- och fritidsförvaltningen. 

11 Handlingsplan mot droger, barn- och utbildningsförvaltningen fastställd 2022-10-26 
12 Samverkansrutin mellan barn—och utbildningsförvaltningen och individ- och 
arbetsmarknadsförvaltningen barn, unga och familj fastställd oktober 2021. 
13 Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete 
14 Sundsvalls stadsbibliotek, museum och café 
15 Befattningsbeskrivning för fältassistenter vid kultur- och fritidsförvaltningen daterad 2022-05-16 
16 Handlingsplan mot droger, kultur- och fritidsförvaltningen fastställd 2021-01-07 samt Handlingsplan för 
ungdomsavdelningen vid misstanke om droganvändning antagen 2016-02-01, reviderad 2023-04-13 
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Vidare finns en samverkansrutin17 mellan kultur- och fritidsförvaltningen och individ- 
och arbetsmarknadsförvaltningen. Rutinen är ett stöd vid strategisk och operativ 
samverkan i det främjande och förebyggande arbetet mellan förvaltningarna. Vad gäller 
samverkan på strategisk nivå framgår att förvaltningarna ska träffas två gånger per 
termin för att prata om frågor som exempelvis samordning av insatser och kartläggning 
av behov. På individnivå framgår exempelvis samverkan vid anmälningsskyldighet och 
forum som SSPF. Av rutinen redogörs information om sekretess och samtycke mellan 
förvaltningarna.     
I flera intervjuer lyfts att fältassistenternas organisatoriska placering inom kultur- och 
fritidsförvaltningen medför svårigheter kopplat till sekretess och att de inte kan 
användas optimalt inom socialtjänsten. I annan intervju lyfts att val av organisatorisk 
placering har gjorts för att samla alla fältassistenter samt minimera den tid de 
spenderar på administrativa arbete. Vidare lyfter förvaltningen att samarbetet mellan 
fältassistenterna och kommunens fritidsgårdar underlättas genom att de är placerade 
inom samma förvaltning.  

3.1.3 Målstyrning 

De övergripande styrdokument som reglerar kommunens drogförebyggande arbete är: 

 Mål och resursplan 2023–202418 (hädanefter mål och resursplan)   

 Handlingsprogram19 mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger 
I intervju lyfts utöver ovan två styrdokument de överenskommelser och avtal 
kommunen slutit med Polisen i Sundsvall20. Dessa omfattar bland annat mål om att 
minska nyrekryteringen till gäng och därmed indirekt minskad narkotikaanvändning, se 
bilaga 4.2 nedan.  
Mål och resursplan är fastställd av kommunfullmäktige. Mål och resursplanen omfattar 
totalt 4 inriktningsmål, till vilka delmål och finansiering av delmål som inte ingår i ram 
har specificerats. Ett av inriktningsmålen har direkt bäring på granskningsområdet: Ett 
Sundsvall som håller ihop. Målet innebär bland annat att:  

”Trygghetsskapande åtgärder, i nära dialog med polis, civilsamhället och 
näringslivet ska fortsätta genomföras. Barn och unga i riskzon ska fångas upp 
tidigt genom fler förebyggande insatser och en utvecklad första linjens 
socialtjänst i bostadsområdena.”  

17 Rutin för samverkan mellan individ- och arbetsmarknadsförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen 
daterad 2022-02-01 
18 Mål och resursplan 2023–2024 med plan för 2025–2026  
19 Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger- Bruksanvisning för förebyggande 
arbete i Sundsvall (2006) 
20 Polisens medborgarlöfte 2022–2023, Samverkansöverenskommelse mellan Polismyndigheten och 
Sundsvalls kommun 2023–2026 samt Handslag mot motverkande av kriminella nätverk och nyrekrytering 
till kriminella miljöer.  
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Ett delmål till inriktningsmålet har direkt bärring på granskningsområdet. Delmålet är: 
Delmål Nämnd/bolag Önskat nuläge När (årtal) 

Minska 
narkotikaanvändningen.  

IAN, BUN, 
KFN, SBN, 
KS 

Färre anmälda narkotikabrott 
och att rekryteringen av nya 
användare minskar.  

2024 

Av verksamhetsplaner för individ- och arbetsmarknadsnämnden, barn- och 
utbildningsnämnden samt kultur och fritidsnämnden avseende år 2023 framgår att 
individ- och arbetsmarknadsnämnden har fastslagit att det ska genomföras aktiviteter 
av förebyggande karaktär för att bidra till att delmålet uppnås. I verksamhetsplanen 
specificeras inte i detalj vilka aktiviteter som ska genomföras under året, men ett par 
exempel beskrivs på pågående eller planerade åtgärder. I samband med att nämnden 
behandlar verksamhetsplanen beslutar nämnden att förvaltningen får i uppdrag att i 
verksamhetsplanen lägga in de tio punkterna som Polisen och Sundsvalls kommun har 
kommit överens om i det gemensamma arbetet att motverka kriminella nätverk (se 
bilaga 4.2 nedan).  
Övriga två nämnder har inte fastställt om och i så fall vilka aktiviteter som ska 
genomföras för att bidra till måluppfyllnad för delmålet. Däremot beskrivs i intervju att 
verksamheterna genomför aktiviteter som syftar till att uppnå delmålet (se beskrivning 
under rubrik 3.3 Samverkan nedan). Vidare beskrivs i intervju att målen avseende 
narkotikaanvändning är svåra att mäta, särskilt målen i handlingsprogrammet.  

Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger redogör för 
kommunens visioner och mål avseende det drogförebyggande arbetet, till exempel att 
barn och ungdomars uppväxt ska vara fri från narkotika. Handlingsprogrammet 
fastställdes år 2006 och behöver enligt intervjuade uppdateras. De mål som beskrivs i 
handlingsprogrammet anges dock fortsatt var utgångspunkt för kommunens 
drogförebyggande arbete, men behov beskrivs av intervjuade finnas att bryta ned och 
tydliggöra hur målen ska följas upp och ageras på i praktiken.  

3.1.4 Bedömning 

Vi konstaterar att ansvar avseende det drogförebyggande arbetet är tydliggjort i 
reglemente. Under kommunstyrelsen finns rådet för social hållbarhet, vilket ansvarar 
för att löpande följa och samordna kommunens drogförebyggande arbete. Vi noterar 
däremot att rådet inte har något formellt beslutsmandat, vilket innebär att beslut som 
påverkar det drogförebyggande arbetet behöver fattas i styrelse/nämnd eller utskott 
som inte tar del av lika omfattande uppföljning.  
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Kommunen har antagit mål som styr det drogförebyggande arbetet i såväl mål och 
resursplan 2023 som i strategi för social hållbarhet. Antagna mål är på övergripande 
nivå och de har endast brutits ned i aktiveter. Vidare finns det ett handlingsprogram 
mot narkotika som innehåller ett flertal mål avseende minskad narkotikaanvändning. Vi 
noterar att befintligt handlingsprogram är från år 2006 och som därmed inte bedöms 
vara fullt aktuellt och uppdaterat.   

Av granskningen framgår att det fortsatt finns behov att förbättra samordning samt 
tydliggörande av ansvar och roller i det drogförebyggande arbetet. Det finns en utsedd 
narkotikaförebyggare med ansvar för att samordna det drogförebyggande arbetet och 
som är placerad inom individ- och arbetsmarknadsförvaltningen. Det lyfts av flera 
intervjuade tjänstepersoner att narkotikaförebyggarens organisatoriska placering inte 
motsvarar den centrala samordnande funktionen i förvaltningen.  

Vidare framgår att förvaltningarna gjort handlingsplaner inom de egna förvaltningarna 
och vissa tillsammans. Det framgår att det finns en uppfattning om att handlingsplanen 
mellan socialtjänsten och skolan inte är känd för alla.  

Mot bakgrund av ovan bedömer vi att kommunstyrelsen inte fullt ut säkerställt att det 
drogförebyggande arbetet är tydligt vad gäller ansvar och roller.   

3.2 Resurser 

Av mål och resursplanen framgår ett antal särskilda satsningar åren 2023 och 2024 
som är utöver befintlig ram. Dessa avser bland annat 5 mnkr per år för paraplyarbetet 
Ett Sundsvall som håller ihop, 1,5 mnkr per år som avser förstärkning första linjens 
socialtjänst samt 4 mnkr år 2023 och 5 mnkr 2024 som avser förstärkning elevhälsan.  
Av Sundsvalls kommuns Årsredovisning 2022 framgår att återrapportering av arbetet 
med och uppnått resultat av särskilda satsningar följs upp på ett övergripande plan i 
respektive nämnds avsnitt under rubrik Nämnds- och bolagsuppföljning. Av 
minnesanteckningar från rådet för social hållbarhets möten framgår vidare att rådet 
löpande tar del av uppföljning och information om hur särskilda satsningar fallit ut, se 
avsnitt 3.4 nedan.  
Individ- och arbetsmarknadsnämnden 
Av intervjuer framgår att det inom barn och unga och familj finns cirka 10 vakanser 
inom myndighetsutövningen. Det är en stor personalomsättning inom både 
myndighetsutövningen samt öppenvården.  

Myndighetsutövningen finns placerade i de fyra prioriterade områdena i kommunen. De 
finns fyra socialsekreterare och tre familjebehandlare per område. På grund av 
svårigheter i att hitta lokaler har endast tre av fyra kontor utlokaliserats. Inga extra 
resurser har fördelats för detta arbete utan omställningen sker genom befintliga 
resurser enligt intervjuade.  
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Innan omställningen av första linjens socialtjänst kunde fältassistenter hänvisa till 
centrala öppenvården för drogtest vid misstanke. Det finns inte utrymme för att göra 
det idag utifrån befintliga resurser.  

Vidare framgår av intervju att socialtjänsten behöver arbeta mer förebyggande innan 
barn och ungdomar hamnar i ett missbruk och fler fältassistenter behövs. Det nämns 
även att det saknas en form av Mini Maria mottagning som är specialiserade inom 
missbruksvård för barn och unga.  

Barn- och utbildningsnämnden 

I intervju beskrivs att majoriteten av barn- och utbildningsförvaltningens 
drogförebyggande arbete som har byggts upp sköts inom ramen för ordinarie tjänster 
inom verksamheten. Vidare framgår att nämnden inte har erhållit särskilda 
budgetmedel som är direkt kopplade till det drogförebyggande arbete. Förvaltningens 
ekonomiska förutsättningar beskrivs ha varit ansträngda under ett antal år, bland annat 
då elevantalet i kommunen har sjunkit över tid. Med anledning av det beskrivs i intervju 
att det löpande pågår översyn av hur verksamheten kan optimeras utifrån ett 
ekonomiskt perspektiv och att antalet så kallad kringpersonal i skolan är låg. 

Huvudfokuset för skolverksamheten beskrivs i intervju mot bakgrund av det varit och är 
att utbilda befintlig personal avseende droger och förebyggande arbete. Ett steg i det 
arbete har varit att utbilda medarbetare vid kommunens skolor till så kallade ANDTS-
coacher. I intervju beskrivs att det fortsatt finns behov att utöka antalet ANDTS-
coacher, framför allt så att det finns åtminstone en coach per grundskola och så att det 
finns ANDTS-coacher kopplade till årskurserna innan högstadiet.  

Däremot beskrivs i intervju att nämnden i budget 2023 har fått en förstärkning om 
5 mnkr för att kunna rekrytera ytterligare 5 kuratorer inom elevhälsan.  

Kultur- och fritidsnämnden 
Som beskrivits under rubrik 3.1 ovan har kultur- och fritid förstärkts genom en 
införandet av en trygghetsenhet där de samlat olika funktioner som arbetar 
förebyggande och med trygghet samt anställt en trygghetsvärd under 2023.  

Det beskrivs i intervju att det finns för få fältassistenter i kommunen och att de inte 
räcker till för att täcka upp kvällar och vissa helger. Fältassistenterna fokuserar mest på 
prioriterade områden men behöver också visa att de finns på samtliga skolor. En 
motion avseende utökning av antalet fältassistenter från 4 till 8 stycken har under 
år 2023 lagt fram av ett oppositionsparti21. Motionen har ännu inte varit föremål för 
beslut vid tid för granskning (juli-augusti 2023).  

21 Motion till Sundsvalls kommunfullmäktige – Utökandet av antalet fältassistenter samt dess verksamhet 
(2023-02-20)  
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Vidare framgår av intervjuer att enligt kultur- och fritids drogpolicy22 kan de vid 
misstanke om narkotikabruk hänvisa en ungdom att lämna ett drogtest inom 
kommunens öppenvård. I kontakt med förvaltningen framgår att det fortsatt inte finns 
någon lösning på detta men samtal förs mellan kultur- och fritid och individ- och 
arbetsmarknad. 

3.2.1 Bedömning 

Vi konstaterar att en narkotikaförebyggare finns i kommunen samt en enhet som 
arbetar med trygghetsfrågor som en del av det drogförebyggande arbetet. Vidare 
noterar vi att det i kommunens budget för år 2023 finns ett antal satsningar som syftar 
till att stärka det drogförebyggande arbetet.  
Uppföljning av särskilda satsningar sker i formell rapportering i kommunens 
årsredovisning och kan även ske som information till rådet för social hållbarhet. 
Däremot framkommer av granskningen att det fortsatt upplevs finnas behov av 
ytterligare resurser inom olika delar av kommunorganisationen. Till exempel beskrivs i 
intervjuer att antalet fältassistenter är för få samt att det inte finns tillräckligt med 
resurser för öppenvården att ta emot enstaka drogtest utan biståndsbeslut. Vi bedömer 
att det inte har genomförts någon systematisk och heltäckande analys av huruvida 
nämndernas resurser är tillräckliga för att nå uppställda mål.  

3.3 Samverkan 
Det finns ett antal samverkansforum avseende kommunens drogförebyggande arbete 
som kommunen är sammankallande för. Dessa är:  

 Sociala hållbarhetsrådet – Strukturen för dessa samordningsforum har beskrivits 
under rubrik 3.1 Organisation, ansvar och roller ovan. 

 SSPF– En samverkansplattform där socialtjänst, skola, polis och fritid samverkar 
för att upptäcka barn och ungdomar i risk att begå brott eller med begynnande 
kriminalitet. Detta arbete ska implementeras under 2023. I Sundsvall är SSPF 
strukturerad med en styrgrupp som består av två verksamhetschefer (barn- och 
utbildningsnämnden), en verksamhetschef (individ- och arbetsmarknad), en 
verksamhetschef (kultur- och fritid), en gruppchef från polisens ungdomsutredare, 
narkotikaförebyggare samt två koordinatorer (individ- och arbetsmarknad). 
Sammanhållande funktioner för både styrgruppen och de lokala arbetsgrupperna är 
de två koordinatorerna som är anställda av individ- och 
arbetsmarknadsförvaltningen men är placerade hos polisen. Styrgruppen för SSPF 
har under våren 2023 tagit fram en åtgärdsplan23. Åtgärdsplanen anger typ av 

22 Handlingsplan för ungdomsavdelningen vid misstanke om droganvändning antagen 2016-02-01, 
reviderad 2023-04-13  
23 Arbete med Kris – Våld – Hot – Droger, barn- och utbildningsförvaltningen  
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insats, insatsens syfte samt vilka funktioner som ansvarar för respektive insats. 
Planen har presenterats för Rådet för sociala hållbarhet. 

I övrigt nämns också 

 Den operativa samverkansgruppen – Gruppen träffas en gång i veckan och går 
igenom händelser och utveckling som kan skapa social oro. Gruppen leds av 
säkerhetsstrateg och i gruppen ingår representanter från individ- och 
arbetsmarknadsförvaltningen, barn- och utbildningsförvaltningen, kultur- och 
fritidsförvaltningen, polis, kommunstyrelsekontoret genom säkerhetschef, Mitthem 
och räddningstjänsten.  

 Trygghetsgrupper– Nätverk där information sprids och deltagarna hjälper varandra i 
frågor gällande trygghet i kommunens olika områden. Sundsvalls kommun är 
indelad i 15 områden, varje område har en trygghetsgrupp. I trygghetsgrupperna 
ingår representanter från skola, kultur och fritid, individ och arbetsmarknad, 
fastighetsägare, företag, föreningar och polis.  

Regional samverkan 

I samband med tillskapandet av tjänsten som narkotikaförebyggare bedömdes att 
socialtjänsten bör få i uppdrag att initiera en samverkan med lämplig verksamhet vid 
Region Västernorrland. Ett sådant samarbete med Region Västernorrland beskrivs i 
intervju ännu inte vara etablerat på ett operativt plan. Detta beskrivs bero på att det 
saknas lämplig motpart inom Region Västernorrlands organisation. I intervju beskrivs 
däremot att en representant från regionen deltar vid rådet för social hållbarhets möten 
och att en strategisk samverkan på området har etablerats genom det.  

Samverkan med Polis  

Sundsvalls kommun och polisen har tagit fram gemensamma medborgarlöften24 
för 2022–2023. Medborgarlöftet baseras på trygghetsmätning med boende i 
kommunen och polisen statistik. Utifrån det har problemområden pekats ut. Av 
medborgarlöftet framgår att det viktigaste området är att arbeta mot droger både på 
kort och lång sikt. Särskilt att arbeta förebyggande mot ungdomars tillgång till alkohol 
och droger. Polisen ska arbeta med trygghetsskapande åtgärder och genomföra 
riktade insatser i samverkan med socialtjänsten. Polisen och kommunen ska bland 
annat fortsätta arbetet med lokala lägesbilder för att stärka det drogförebyggande 
arbetet. Arbetet ska utvärderas och följas upp vid det sociala hållbarhetsrådet.  

Det finns en samverkansöverenskommelse 25 mellan Sundsvalls kommun och polisen 
som gäller mellan 2022–2026 i syfte att öka tryggheten för kommunmedborgarna och 
förebygga brott. Polisen tillsammans med kommunen har identifierat olika 
fokusområden genom medborgardialoger, trygghetsmätningar, polisen statistik, 

24 Polisens medborgarlöfte 2022–2023 
25 Samverkansöverenskommelse mellan Polismyndigheten och Sundsvalls kommun 2023–2026 
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polisens nationella trygghetsundersökning, lokal trygghetsundersökning samt 
information från lokala trygghetsgrupper som finns i Sundsvall.  
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Prioriterade områden som har identifierats som rör denna granskning är: 

 Otrygghet - centrala Sundsvall som plats för missbruk och nyrekrytering av 
unga missbrukare 

 Droger och alkohol bland unga - motverka användande av narkotika bland 
unga samt motverka den tydliga normförskjutningen av användandet av 
narkotika i samhället 

Vidare framgår att utöver operativa åtgärder ska polisen finnas som representant i 
lokala trygghetsgrupperna. Samverkansöverenskommelsen ska redovisas och följas 
upp vid stående punkt på dagordning vid kommande möten vid Sociala 
hållbarhetsrådet.  

Sundsvalls kommun och polisen undertecknade den 15 februari 2023 ett Handslag mot 
motverkande av kriminella nätverk och nyrekrytering till kriminella miljöer (hädanefter 
Handslaget)26. Handslaget är en bilaga till de samverkansöverenskommelse och 
medborgarlöften som finns sedan tidigare. Handslaget omfattar 10 åtgärder (se bilaga, 
åtgärdslista- handslaget).  
Vid sidan av handslaget pågår ett flertal projekt där Sundsvalls kommun och polisen 
arbetar gemensamt. 100% Ren och hård träning respektive Krogar mot knark (KMK) är 
två exempel. 100 % Ren och hård träning avser samverkan med kommunens 
gymanläggningar för att förebygga dopning, i detta ingår bland annat oannonserade 
besök av polis och narkotikaförebyggaren samt årliga samverkansträffar med gymmen. 
Krogar mot knark avser samverkan med lokala krögare för att arbeta förebyggande. 
Polisen och narkotikaförebyggaren ska utveckla en lokal samverkansmodell för detta.  

Det lyfts vid intervjuer att områdespoliserna är för få i kommunen. Det är totalt 4 poliser 
som arbetar med dessa frågor, dock arbetar en av dem med andra frågor som 
exempelvis kameraövervakning. Det beskrivs i intervju behövas fler områdespoliser för 
att kunna arbeta strukturerat med bland annat skolorna i kommunen samt delta i 
kommunens trygghetsgrupper.   

Övrig samverkan  

Som framgår av rubrik Samverkan med polis ovan finns det ett antal samarbeten med 
lokala näringsidkare i Sundsvall. Vidare ingår både företag och föreningsliv i arbetet 
kring trygghetsgrupperna. I intervju beskrivs däremot att det finns behov att stärka 
framför allt den strategiska samverkan med näringslivet, föreningslivet och övrigt 
civilsamhälle i kommunen. Dessa parter ingår inte i Sociala hållbarhetsrådet och ett 
motsvarande forum där de ingår finns inte idag.  

26 Handslaget undertecknades av ordförande för Rådet för social hållbarhet samt lokalpolisområdeschef i 
Sundsvall. 
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Av intervjuer framgår att det inte finns någon etablerad löpande samverkan med 
friskolorna i kommunen. Däremot har narkotikaförebyggaren utbildat ANDTS-coacher 
inom kommunala skolor, fritidsgårdar under våren 2023. Fem ANDTS-coacher inom 
friskolorna har utbildats. Inom ANDTS-coachnätverk finns det samverkan med 
friskolornas coacher. Vidare framgår att narkotikaförebyggaren på efterfrågan deltagit 
på flertalet kompetenshöjande insatser arrangerade av olika friskolor.  

3.3.1 Bedömning 

Vi ser att kommunen har etablerat ett flertal forum för intern samverkan inom såväl 
strategisk nivå som operativ. Utifrån ovan bedömer vi att ansvariga nämnder säkerställt 
en tillräcklig intern samverkan.   
Avseende extern samverkan ser vi att det finns ett väl etablerat samarbete med polisen 
genom bland annat operativ samverkansgrupp och SSPF. Vi ser dock att samverkan 
med regionen inte har upprättats på operativ nivå trots ställda mål. Däremot finns viss 
samverkan på strategisk nivå genom Sociala hållbarhetsrådet. Vidare noterar vi att det 
inte finns något forum för strategisk samverkan mellan kommunen och förenings- och 
näringsliv. Samverkan med friskolorna brister. Vi bedömer därför att kommunstyrelsen 
delvis säkerställt en tillräcklig samverkan med externa parter. 

3.4 Uppföljning, analys och omprövning av insatser 

3.4.1 Löpande uppföljning  

Som beskrivits under rubrik 3.1 ovan har kommunfullmäktige i Mål och resursplan 2023 
fastställt ett övergripande inriktningsmål och till det kopplade delmål som avser det 
drogförebyggande arbetet. I Mål och resursplanen framgår vidare att medel för Ett 
Sundsvall som håller ihop tilldelas kommunstyrelsen, då det ingår i kommunstyrelsens 
ansvar att samordna och följa upp det strategiska trygghetsarbetet. Respektive nämnd 
ska i sin egen verksamhetsplan bryta inriktnings- och delmål till nämndmål. Dessa mål 
följs upp genom rapportering i Stratsys och uppföljning i delårsrapporter per tertial 1 
och tertial 2 samt i helårsuppföljning i årsredovisning. 
Nämnderna erhåller enligt intervjuer ingen ytterligare formell uppföljning som avser det 
drogförebyggande arbetet. Det lyfts av flera intervjuade att utvärdering och uppföljning 
är ett utvecklingsområde. Som nämnt i avsnitt 3.1.3 har inte handlingsprogrammet inte 
följts upp och är i behov av revidering.  
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Utöver uppföljning av verksamhetsmål framgår av intervju och protokollgenomgång för 
kommunstyrelsens sammanträden under första halvåret 2023 att styrelsen 2023-01-16 
§ 13 tar del av Uppföljning av ett Sundsvall som håller ihop. I samband med ärendet
fattar kommunstyrelsen en rad beslut vilka framför allt avser uppdrag till andra
nämnder eller bolag i kommunen. Därutöver lämnas ett uppdrag till
kommunstyrelsekontoret att månaden efter återkomma till plan- och
utvecklingsutskottet med förslag på hur det förvaltningsöverskridande arbetet
avseende Ett Sundsvall som håller ihop ska utvecklas. Vidare ska förslaget innehålla
förslag på hur styrningen för områdesarbetet ska organiseras, utvärderas och hur
ansvarsfördelningen mellan områdesansvariga organisationer, Plan- och
utvecklingsutskottet och sociala hållbarhetsrådet ska se ut.

Av protokollgenomgång för Plan- och utvecklingsutskottet framgår att utskottet tar del 
av ett sådant ärende och i samband med det fattar beslut att föreslå kommunstyrelsen 
beslut om ansvarsfördelning, ledningsgrupp och styrgrupp för arbetet samt att 
föreslagen organisation utvärderas igen hösten 2024.  

Utskottet behandlar vidare ett motsvarande ärende avseende ansvar inom ramen för 
Handslaget – motverkande av kriminella nätverk vid sitt möte i mars 2023. I samband 
med ärendet beslutar utskottet att kommunstyrelsekontoret får i uppdrag att ge en 
återrapport till plan- och utvecklingsutskottet i september 2023 om hur arbetet med 
åtgärderna inom ramen för handslaget fortskrider.  

Av styrande dokument, så som handslaget, medborgarlöftet och 
samverkansöverenskommelsen framgår att sociala hållbarhetsrådet har i ansvar att 
följa upp och utvärdera kommunens drogförebyggande arbetet. Av dokumenten 
framgår dock inte på vilket sätt uppföljningen ska ske.  

Vi har gått igenom minnesanteckningar från Sociala hållbarhetsrådets möten perioden 
september 2022 – juni 2023. Av protokollgenomgången framgår att rådet vid samtliga 
sammanträden tar del av information om pågående arbete avseende social hållbarhet, 
ofta med inriktning mot brotts- och drogförebyggande verksamhet. Vidare framgår att 
rådet vid flera tillfällen tar del av uppföljning i form av utvärderingar och erfarenheter 
från genomförda satsningar. Exempel på föredragande i rådet under den period som 
granskats är narkotikaförebyggare, verksamhetsrepresentanter från kommunens 
förvaltningar och polisen. Vid rådets sammanträde i december 2022 diskuteras hur 
pågående områdesarbete ska mätas. Samstämmighet anges i mötesprotokoll finnas 
om att området är svårt att mäta. Behov av mer djupgående indikatorer lyfts av ett antal 
ledamöter.  

Sociala hållbarhetsrådet har vidare under år 2023 beslutat att utse styrgruppen för 
SSPF till avstämningsgrupp för kommunens ANDTS-arbete. Styrgruppen bjuds cirka 
en gång per termin för att föredra aktuellt läge avseende det brotts- och 
drogförebyggande arbetet i kommunen samt redogöra för planer för arbetet framåt. Ett 
sådant möte har skett under våren 2023 och ett till möte beskrivs i intervju vara 
planerat till hösten.  
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Som beskrivits under rubrik 3.1 ovan har Sociala hållbarhetsrådet inget eget formellt 
beslutsmandat. I de fall formellt beslut krävs behöver sådan fattas av nämnd, 
kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. Syftet med rådet beskrivs framförallt vara 
att skapa samsyn genom informationsdelning och etablera samverkan. En utvärdering 
av rådets första mandatperiod genomfördes vid rådets möte i december 2022, där 
rådets relationsskapande funktion lyfts fram.  

Kartläggning  

Som beskrivits under avsnitt 3.1 ovan gjordes det en kartläggning27 avseende 
narkotikasituationen i Sundsvall år 2020. Det har inte gjorts någon ny kartläggning 
sedan dess.   

3.4.2 Bedömning 

Löpande uppföljning av fastställda mål i mål och resursplan sker per delår och helår. 
Respektive nämnds förvaltning rapporterar genomförda aktiviteter i kommunens 
verksamhetssystem. Däremot noterar vi att uppföljning av fastställda mål inte sker 
genom indikatorer som tydligt kan skapa jämförbarhet, vilket också i intervjuer 
identifieras som ett utvecklingsområde. Vi konstaterar att kommunstyrelsen i början av 
år 2023 tar del av uppföljning av strategin Ett Sundsvall som håller ihop och fattar i 
samband med det beslut om åtgärder avseende kommunens drogförebyggande 
arbete. Av protokollgenomgång framgår även att återrapportering av specifika insatser 
och projekt med koppling till det drogförebyggande arbetet sker till plan- och 
utvecklingsutskottet respektive sociala hållbarhetsrådet. En kartläggning av 
narkotikasituationen i Sundsvall genomfördes år 2020, men ingen ny kartläggning har 
gjorts sedan dess.  

Mot bakgrund av ovan bedömer vi att det inte fullt ut sker en löpande uppföljning och 
analys av insatser och resultat samt återkommande omprövning av insatser utifrån 
uppföljning och analys. Detta för att säkerställa att kommunfullmäktiges mål uppnås. 

27 Kartläggning och åtgärdsförslag. Narkotikasituationen i Sundsvall 2020-02-06 
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4 Slutsats och rekommendationer  
Granskningen har syftat till att bedöma om kommunens samlade drogförebyggande 
insatser är kartlagda, om det sker någon uppföljning och analys av det resultat som 
insatserna leder till samt om det sker någon systematisk omprövning av insatser utifrån 
förekommande uppföljning och analys. 
Vår sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunens 
samlade drogförebyggande insatser i huvudsak är kartlagda. Vidare bedömer vi att det 
delvis sker en omprövning och uppföljning samt analys av det resultat som insatserna 
leder till.  
Av reglemente ansvarar kommunstyrelsen i Sundsvalls kommun för det 
drogförebyggande arbetet. Under kommunstyrelsen finns sociala hållbarhetsrådet, 
vilket ansvarar för att löpande följa och samordna det drogförebyggande arbetet. 
Kommunen har kartlagt narkotikasituationen i Sundsvalls kommun senast 2020. 
Kommunstyrelsen har därefter utsett en operativ narkotikaförebyggare som ska 
samordna det drogförebyggande arbetet i kommunen. Kommunen har antagit mål som 
styr det drogförebyggande arbetet i såväl mål- och resursplan 2023 som i strategi för 
social hållbarhet. Vidare finns det ett handlingsprogram från 2006 mot narkotika som 
innehåller ett flertal mål avseende minskad narkotikaanvändning. 
Vi ser att en kartläggning av narkotikasituationen i Sundsvalls kommun inte har gjorts 
sedan 2020. Det framgår av intervjuade att det handlingsprogram som togs fram 2006 
är i behov av revidering. Vidare framgår att det finns ett behov av att tydliggöra roller 
och ansvar i det drogförebyggande arbetet. Det framgår även att tillräckliga resurser för 
att nå ställda mål saknas som bland annat antalet fältassistenter som kan arbeta tidigt 
förebyggande.  
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Utifrån vår bedömning och slutsats rekommenderar vi kommunstyrelsen att: 

— Se över styrdokument som finns på området däribland handlingsprogrammet för att 
säkerställa att styrelsen och berörda nämnder arbetar i samma riktning28 (se avsnitt 
3.1.4) 

— Säkerställ att uppdragsbeskrivning för nyckelfunktioner avseende det 
drogförebyggande arbetet motsvarar deras organisatoriska placering (se avsnitt 
3.1.4) 

— Tillse att det finns en heltäckande analys av huruvida nämndernas resurser är 
tillräckliga (se avsnitt 3.2.1) 

— Säkerställ en extern samverkan med bland annat näringsliv och region (se avsnitt 
3.3.3) 

— Säkerställa att uppföljning av det drogförebyggande arbetet genomförs med stöd av 
indikatorer som kan skapa jämförbarhet över tid och med andra kommuner (se 
avsnitt 3.4.3) 

Vi rekommenderar även kommunstyrelsen, individ- och arbetsmarknadsnämnden samt 
kultur- och fritidsnämnden att: 

— Förtydliga ansvar och roller i det drogförebyggande arbetet såväl på nämndnivå som 
i förvaltningen (se avsnitt 3.1.4) 

Datum som ovan 
KPMG AB 

Suzan Bakan  Joakim Hackström-Larsson 
Kommunal revisor Kommunal revisor 

Jesper Häggman Lena Medin 
Certifierad kommunal yrkesrevisor Certifierad kommunal yrkesrevisor 

Detta dokument har upprättats enbart för i dokumentet angiven uppdragsgivare och är baserat på det särskilda uppdrag som är avtalat 
mellan KPMG AB och uppdragsgivaren. KPMG AB tar inte ansvar för om andra än uppdragsgivaren använder dokumentet och 
informationen i dokumentet. Informationen i dokumentet kan bara garanteras vara aktuell vid tidpunkten för publicerandet av detta 
dokument. Huruvida detta dokument ska anses vara allmän handling hos mottagaren regleras i offentlighets- och sekretesslagen samt i 
tryckfrihetsförordningen. 

28 Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger - Bruksanvisning för förebyggande 
arbete i Sundsvall (2006) 
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A Bilagor 
Granskade dokument  

— Verksamhetsplan 2022. Narkotikaförebyggare verksamhetsområde: Barn, Unga och 
Familj 

— Organisatorisk placering av tjänst med uppdrag att arbeta narkotikaförebyggande 
daterad 2020-09-30 

— Handlingsprogram mot alkohol, narkotika, tobak och andra droger-Bruksanvisning 
för förebyggande arbete i Sundsvall (2006) 

— Samverkansöverenskommelse mellan Polismyndigheten och Sundsvalls kommun 
2023–2026  

— Polisens medborgarlöfte 2022–2023 
— Handslag mot motverkande av kriminella nätverk och nyrekrytering till kriminella 

miljöer mellan Polismyndigheten och Sundsvalls kommun daterad 2023-02-15 
— Samverkansrutin mellan barn- och utbildningsförvaltningen och individ- och 

arbetsmarknadsförvaltningen barn, unga och familj fastställd 2021–10 
— Rutin för samverkan mellan individ- och arbetsmarknadsförvaltningen och kultur- 

och fritidsförvaltningen daterad 2022-02-01 
— Kartläggning och åtgärdsförslag. Narkotikasituationen i Sundsvall daterad 2020-02-

06 
— Verksamhetsplan 2023 för barn- och utbildningsnämnden fastställd 2023-02-22 
— Verksamhetsplan 2023 för kultur- och fritidsnämnden fastställd 2023-02-22 
— Verksamhetsplan 2023 för individ- och arbetsmarknad  
— Handlingsplan mot droger, barn- och utbildningsförvaltningen fastställd 2022-10-26 
— Arbete med Kris-Våld-Hot-Droger, barn- och utbildningsförvaltningen 
— SSPF i Sundsvall daterad 2022-06-13 
— Befattningsbeskrivning för fältassistenter vid kultur-och fritidsförvaltningen daterad 

2022-05-16 
— Handlingsplan mot droger, kultur- och fritidsförvaltningen fastställd 2021-01-17 
— Handlingsplan för ungdomsavdelningen vid misstanke om droganvändning antagen 

2016-02-01, reviderad 2023-04-13 
— Mål och resursplan 2023–2024 med plan för 2025–2026 
— Sammanställning MRP-mål Minska narkotikaanvändning   
— Uppföljning av aktiviteter i Stratsys, kultur- och fritidsförvaltningen  
— Gemensamt reglemente för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvall kommun 

fastställd 2022-09-26 
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Åtgärdslista – Handslaget 

1. SSPF-modellen med samverkan mellan skola, socialtjänst, polis och
fritidsverksamhet om enskilda unga i kriminella miljöer, implementeras under 2023. En
specialistfunktion med två socialsekreterare som är lokaliserade hos Polisen
samordnar arbetet tillsammans med Polisen. Finansiering av SSPF förlängs till 2025.

2. En gemensam samordningsgrupp mot nyrekrytering av barn och unga till kriminalitet
inrättas. Samordningsgruppen är också styrgrupp för SSPF och innehåller
representanter från polis, socialtjänst, skola och fritidsverksamhet. Gruppen syftar till
att arbeta fram åtgärder och föreslå möjliga prioriteringar av resurser. Gruppen
rapporterar löpande till kommunstyrelsens vice ordförande och
lokalpolisområdeschefen.

3. Kommunen ska, i nära dialog med Polisen, arbeta fram rutiner och modeller för
personer som vill hoppa av kriminella miljöer och nätverk.

4. Kommunen ska arbeta för att ta fram modeller för samarbete runt familjer som vill
bryta destruktiva livsmönster och erbjuda möjligheter till att exempelvis byta skola och
bostad.

5. Kommunen ska arbeta för att utöka samarbetet med civilsamhället i arbetet med att
stärka föräldrar och höja förtroendet för socialtjänsten.

6. Trygghetsgrupperna i de olika bostadsområdena tar under våren 2023 fram
åtgärdsförslag för att skapa trygga offentliga miljöer och minska narkotikahandel i
offentliga miljöer i respektive område. Utifrån åtgärdslistorna prioriteras insatser inom
ramen för operativa samverkansgruppen mot social oro.

7. Polisen och kommunen ska bjuda in restaurangnäring, hotellnäring och handeln till
ett utökat gemensamt brottsförebyggande arbete.

8. Polisen och kommunen ska genomföra gemensamma kommunikations- och
informationsinsatser i syfte att minska narkotikaanvändandet. Särskilda
informationsinsatser görs för att minska festknarkandet samt riktat mot tonårsföräldrar.

9. Kommunen och Polisen ska vidta åtgärder för att öka antalet vuxna som deltar vid
kvälls- och nattvandringar i olika delar av kommunen.

10. Kommunen och Polisen ska fortsätta utveckla samarbetet för att omsätta
kommunfullmäktiges nollvision mot mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer i
praktiken. Växer färre barn upp i våldsamma miljöer minskar våldet även i vuxen ålder.
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Tjänsteskrivelse

Datum

1(1)

Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-04-15 KFN-2024-00006-7
Karin Mattisson
Nämndsekreterare, staben

Anmälnings - och delegationsärenden KFN 2024-04-24

Förslag till beslut

Förvaltningen föreslår nämnden besluta

att godkänna förvaltningens redovisning av anmälnings-och 
delegationsärenden enligt förteckning daterad
2024-04-15 och lägga dem till handlingarna.

Ärendet
Vid varje nämndsammanträde redovisas de ärenden som har tagits
på delegation av anställd vid förvaltningen, arbetsutskottet eller
nämndsordföranden. Delegations- och anmälningsärenden
redovisas till nämnden genom en särskild förteckning i nämndens
kallelse och återfinns därefter som protokollsbilaga. Nämnden har
möjlighet att begära att särskilt få granska specifika ärenden som
redovisas i förteckningen.

Anders Uddén
Kultur- och fritidsdirektör
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Anmälnings- och delegationsärenden –
kultur- och fritidsnämnden 2024-04-24

1. Beslut fattade på delegation

Ordförande

- Inga beslut att anmäla.

Förvaltningschef

- Inga beslut att anmäla.

Upphandling

- Inga beslut att anmäla.

Idrotts- och fritidsavdelningen

- Ändring av anställning, Badvärd. Vikariat, förlängning av 
anställning t.o.m. 2024-06-30.

- Godkännande av bisyssla, verksamhetsansvarig Fritidsbanken.

Ungdomsavdelningen

- Anställnings- och lönebeslut, Fritidsledare 100 %, Centrumvillan. 
Tillsvidareanställning fr.o.m. 2024-07-01.

- Ändring av anställning, fritidsledare. Från Sundsvalls 
stadsbibliotek till Bredsands fritidsgård, tillsvidareanställning.

- Ändring av anställning, fritidsledare. Från Bredsands fritidsgård 
till Centrumvillan, tillsvidareanställning.

Sundsvalls museum 

- Anställnings- och lönebeslut. Kulturassistent
100 %, Sundsvalls museum. Tillsvidareanställning fr.o.m. 2024-04-
01.

Sundsvalls stadsbibliotek

- Inga beslut att anmäla.

Staben

- Inga beslut att anmäla.
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Föreningsbyrån12

- Föreningen Folkkampanjen mot kärnkraft och kärnvapen i
Sundsvall beviljas arrangemangsbidrag med 9 000 kr (KFN-2024-
00129).

- Föreningen Matfors Kvartersteater beviljas arrangemangsbidrag
med 80 000 kr (KFN-2024-00065).

- Föreningen Svartviksspelet beviljas arrangemangsbidrag med
10 000 kr (KFN-2024-00136).

- Föreningen Svartviks Kulturarv Svartviksdagarna beviljas
arrangemangsbidrag med 55 000 kr (KFN-2024-00112).

- Njurunda Hembygdsförening beviljas arrangemangsbidrag med
10 000 kr (KFN-2024-00173).

- Föreningen Selånger SK Fotboll beviljas sponsring för evenemang,
tävlingar, cuper med 10 000 kr (KFN-2024-00139).

- Föreningen Tillväxtlabbet.com ansökan om arrangemangsbidrag
avslås (KFN-2024-00126).

- Nyregistrering av förening - Street Rulers (KFN-2024-00224).
- Nyregistrering av förening – Norrlands Travsällskap (KFN-2024-

00671).
- Nyregistrering av förening – Sundsvalls Kammarkör (KFN-2024-

00113).
- Nyregistrering av förening – Öjestrand Golfklubb (KFN-2024-

00131).

Lotteritillstånd

- Inga beslut att anmäla.

Svar på internremisser

- Yttrande från KFN - Förnyat samråd gällande detaljplan för Norra
kajen 1C - 2 (KFN-2024-00135).

- Yttrande från KFN - Granskning detaljplan för Sibirien, del av
Skönsberg 1:1 och del av Skönsberg 1:3 (KFN-2024-00192).

- Yttrande bygglovsärende, Nedansjö 8:10 (KFN-2024-00134-1 och
BYGG 2024-000052).

- Yttrande bygglovsärende, Norrmalm 3:17 (KFN-2024-00220-1 och
BYGG 2024-000246).

2. Kultur- och fritidsnämndens konstutskott
- Inget protokoll att anmäla.

1 För ansökningar upp till 1 basbelopp tas beslut av handläggare, för ansökningar upp till 
två basbelopp tas beslut av enhetschef.
2 Öppet föreningsstöd söks i förväg per termin och uppgår till 150 kronor per timme. 
Stödet betalas ut efter att den aktuella perioden redovisats till Föreningsbyrån, vilket 
innebär att det beslutade beloppet som redovisas här är ett maxbelopp.
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3. Övriga anmälningsärenden

Ärenden från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige

- Beslut i kommunstyrelsen 2024-02-12 § 35 - Avsiktsförklaring 
Nordiska kammarorkestern.

- Beslut i kommunfullmäktige 2024-03-25 § 47 – Valärenden.
- Beslut i kommunfullmäktige 2024-03-25 § 60 - Överföring av 

nämndernas resultat och investeringsanslag 2023 samt anslag för 
förbrukning av överskott.

- Beslut i kommunfullmäktige 2024-03-25 § 73- Taxor och avgifter 
för kultur- och fritidsnämndens verksamheter samt delegation från 
kommunfullmäktige.

- Beslut i kommunfullmäktige 2024-03-25 § 75 - Motion (SD) 
Utökandet av antalet fältassistenter samt dess verksamhet.

- Beslut i kommunfullmäktige 2024-03-25 § 76 - Motion (KD) och 
(L) angående framtagande av tillgänglighetsprogram.

4. Övrigt
- Beslut från barn- och utbildningsnämndens sammanträde 2024-03-

27 i ärende En meningsfull fritid för årskurs 4 och 5.
- Beslut från barn- och utbildningsnämndens sammanträde 2024-03-

27 i ärende Kulturlyft i prioriterade bostadsområden.
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Delegationsbeslut 
Punkt 5.13 i KFN:s 
delegationsordning 

1 (2) 

Datum Ärendenummer 
Enhet/Avsändare 2024-03-18 KFN-2024-00135 

SBN-2022-00974 
Karin Mattisson 
Staben

Förnyat samråd gällande 
detaljplan för Norra kajen 1C -2 
Synpunkter från kultur- och fritidsförvaltningen 

Rekreation och friluftsliv 
(Anders Erlandsson, friluftsstrateg) 

Planområdet ligger inbäddat mellan gator med hög 
trafikbelastning och påverkas kraftigt av buller vilket 
bullerutredningen redovisar. Men platsen är också belägen i 
en varm sydsluttning, med närhet till havet och utsikt mot 
Södra Berget. 

Den bostadsnära grönskan har stor betydelse för människors 
hälsa, såväl fysisk som mental. Avsaknad av bostadsnära 
grönska är svår att åtgärda i efterhand, och det är stor risk att 
brister skapar hälsoproblem i framtiden.  

Planförslaget redovisar hur de grönytestrategiska nyckeltalen 
uppnås. Det som inte framgår är att det föreslagna 
parkområdet i väster inte alls når riktvärdena för buller (50 
dB) som redovisas i det grönytestrategiska arbetet. Det gör att 
funktionen som bostadsnära grönska blir kraftigt begränsad. 
Förslagsvis utreds möjligheterna till bullerdämpande åtgärder 
för att säkra parkens funktion. 

Det är positivt att en kvarterspark planeras i kommande 
planarbete, men hade varit önskvärt att den säkrades i 
planläggningen redan nu. Eftersom den saknas i planen går 
det inte att bedöma hur väl den uppfyller behovet. 

Parkstråket i nord-sydlig riktning ger möjligheter för rörelse i 
grönska, från planområdet till strandpromenaden. Norrut är 
gamla E4 en barriär för människor, som det inte går att ta sig 
över. I det utpekade grönstråket i översiktsplanen norr om 
gamla E4 finns gröna ytor upp till Tivoliparken.  
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De ytorna är idag planlagda för verksamhet, saknar gångstråk 
och är inte kommunalt ägda. Om de grönytorna säkrades och 
en passage över gamla E4 anlades, skulle parken i planen få 
en mycket större funktion som stråk. Det skulle förbättra 
möjligheterna till bostadsnära rekreation och grönska, genom 
att tillgängliggöra Tivoliparken och Norra Berget för boende 
i planområdet.  

Kulturmiljö 
(Björn Paulsson, byggnadsantikvarie) 

Sundsvalls museum har tidigare yttrat sig kring att bygga 
vidare på stenstadstrukturen utanför riksintresseområdet i 
bland annat detaljplaner och i översiktsplanen. Planområdet 
har ingen historisk förankring i stenstadens 
kvartersbebyggelse och det ligger utanför riksintresseområdet 
Sundsvall. Att bygga vidare på samma struktur riskerar att 
sudda ut gränsen mellan riksintresset och nya 
bebyggelseområden. 

Här bör man istället gestalta ett bebyggelseområde som utgår 
från Heffners sågverk. När stenstadens huskvarter utformades 
utgjordes planområdet av sågverkets brädgård. Brädgårdarna 
vid den här tiden var utformade som nästan kvadratiska 
rutnät. En kvartersutformning skulle exempelvis kunna 
gestaltas utifrån brädgårdens struktur. 

Nya byggnaders fasader skulle med fördel kunna utgöras helt 
eller delvis av trä. På det sättet skulle det koppla an till 
områdets historiska användning och skapa en förenande 
kontrast mot stenstaden. 

Trygghet 
(Carina Seger, chef för trygghetsenheten) 

Ur en trygghetsaspekt finns inga synpunkter. Som det ser ut i det förnyade 
samrådet så har man tagit hänsyn till Bo Tryggt samt kommenterat 
Länsstyrelsens ställningstagande.  
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Delegationsbeslut 
Punkt 5.13 i KFN:s 
delegationsordning

1 (1)

Datum Ärendenummer
Enhet/Avsändare 2024-04-10 KFN-2024-00192

KS-2023-00999
Karin Mattisson
Staben

Granskning av detaljplan för Sibirien, del av 
Skönsberg 1:1 och del av Skönsberg 1:3 
Yttrande från kultur- och fritidsförvaltningen/nämnden

Rekreation och friluftsliv
(Anders Erlandsson, friluftsstrateg)

Det är bra att planens uppfyllelse av de grönytestrategiska 
målen redovisats. Avståndet till stadsdelspark kan inte 
stämma. Närmsta gångväg från planområdet till 
Ortviksparken är 750-1000 meter beroende på var i området 
man startar.

Risken är stor att avståndet mellan elljusspår och tomterna 
kommer bli mindre än de 20 meter som rekommenderas. Men 
det beror på vad den slutliga projekteringen av spåret leder 
till. Det hade varit önskvärt att slutföra projekteringen innan 
planen beslutas. Då hade man kunnat anpassa 
användningsgränserna och föreslagen fastighetsindelning 
utifrån spårets sträckning. Om spåret hamnar så nära 
tomterna som i den redovisade illustrationskartan, så kommer 
de som nyttjar spåret att uppleva att man stör hemfriden för 
några av tomterna, och de boende i motsvarande tomter 
kommer att störas av förbipasserande på spåret.

Kulturmiljö
(Björn Paulsson, byggnadsantikvarie)

Inga synpunkter.

Trygghet
(Carina Seger, chef för trygghetsenheten)

Inga synpunkter.
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Från:                                  "Paulsson Björn"
Skickat:                             den 19 mars 2024 16:07:57
Till:                                     "Byggavdelningen" <Bygglov@sundsvall.se>
Kopia:                                "Myndighetspostlåda KFN" <Kulturochfritidsnamnden@sundsvall.se>
Ämne:                               KFN-2024-00134-1 - Remiss - NEDANSJÖ 8:10 - Ärende: [BYGG 2024-000052]

Hej! Sundsvalls museum har tagit del av ärendet och har följande synpunkter.

Föreslagen transformatorstation ligger inom kulturmiljöområdet 9:2 Stöde från Sundsvalls kommuns översiktliga 
inventering från 1999. Kulturmiljöområdet har ambitionsnivå B vilket innebär 

"Bebyggelsemiljö där de samlade kulturhistoriska och/eller miljömässiga värdena är stora, och sår över de enskilda 
byggnadernas individuella värden. Här 
gäller höga krav på anpassning vad gäller såväl färg, form, material och läge, vid förändringar av befintlig 
bebyggelse och nytillkommande bebyggelse."

Befintliga bebyggelse utgörs av äldre gårdar med ekonomibyggnader. Byggnaderna har främst rödmålade träfasader 
och taken utgörs av plåt och tegel.

Sundsvalls museum bedömer att transformatorstationen är acceptabel ur antikvarisk synpunkt. Den föreslås ha 
plåtfasad vilket är en avvikelse mot övrig bebyggelse, men genom att den är liten i sin volym och rödmålad så 
bedöms den inte väsentligt sticka ut i miljön.

Med vänlig hälsning
Björn Paulsson
Byggnadsantikvarie
Telefon: +46 60 19 18 52
Mobil: +46 70 190 78 83
Sundsvalls kommun
Kultur och Fritid
Sundsvalls museum
851 85 Sundsvall
Besöksadress: Kulturmagasinet
Växel: +46 60 19 10 00
www.sundsvall.se 
Sundsvalls kommun behandlar dina personuppgifter enligt dataskyddsförordningen (GDPR). Läs mer 
på www.sundsvall.se/personuppgifter.

-----Ursprungligt meddelande-----
Från: Bygglovavdelningen No-reply <byggr@sundsvall.se> 
Skickat: den 29 februari 2024 08:52
Till: Myndighetspostlåda KFN <Kulturochfritidsnamnden@sundsvall.se>
Ämne: Remiss - NEDANSJÖ 8:10 - Ärende: [BYGG 2024-000052]

Hej,

Sänder över en remiss. Svar skickas till bygglov@sundsvall.se

Med vänlig hälsning

Sundsvalls Kommun
Stadsbyggnadskontoret
Bygglovavdelningen
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*********************************************
Detta är en identifikation för ditt ärende. 
Ta inte bort den om du svarar på detta mail.
Ärende: [BYGG 2024-000052:1994579]
*********************************************
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Från:                    "Paulsson Björn"
Skickat:               den 12 april 2024 17:32:51
Till:                        "Byggavdelningen" <Bygglov@sundsvall.se>
Kopia:                   "Myndighetspostlåda KFN" <Kulturochfritidsnamnden@sundsvall.se>
Ämne:    KFN-2024-00220-1 - Remiss Utskick - NORRMALM 3:17 - Ärende: [BYGG 2024-
000246]

Hej! Här kommer mitt yttrande för Norrmalm 3:17.

Aktuell fastighet ligger inom kulturmiljöområde "11. Stadsbacken" som är utpekat i "Kulturmiljöer inom Sundsvalls 
kommun" från 1993.
Enligt kulturmiljöinventeringen krävs ursprungliga material och färgkulörer vid renovering för att bevara karaktären 
och ny bebyggelse ska anpassas till den omgivande bebyggelsen. 

Aktuell fastighet har utifrån historiskt kartmaterial troligtvis inte varit bebyggd. Längs fastighetens norra gräns går 
Baldersvägen som tidigare varit landsväg. Tomterna runt aktuell fastighet har äldre villabebyggelse från 1800 till 
tidigt 1900-tal. Villorna tillhörde de mer förmögna, vilket innebar att de fick ett påkostat formspråk av 
herrgårdskaraktär som präglades av bland annat nyrenässans och nationalromantik/jugend. Bebyggelsen har under 
lång tid varit väl synlig från flera delar av stan och är därmed en väsentlig del av Sundsvalls stadsbild. Detta innebär 
att området är mycket känsligt för nya tillägg och stor hänsyn bör tas till karaktären vid utformning av ny 
bebyggelse. Aktuell fastighet utgörs även av en äldre stenmur som enligt bygglovet kommer att ersättas av en högre 
stödmur. Stenmuren är ett viktigt kulturhistoriskt inslag och en tidsmarkör som bidrar till områdets karaktär.

Sundsvalls museum bedömer att föreslaget bygglov inte tar hänsyn till den omgivande villabebyggelsen, då 
bygglovet avviker från omgivande bebyggelse i form, material och skala. Detta, tillsammans med den föreslagna 
markändringen med stödmur, riskerar att splittra områdets karaktär och påverka stadsbilden negativt.

PBL 2 kap 6 §   Vid planläggning, i ärenden om bygglov och vid åtgärder avseende byggnader som inte kräver lov 
enligt denna lag ska bebyggelse och byggnadsverk utformas och placeras på den avsedda marken på ett sätt som är 
lämpligt med hänsyn till

1. stads- och landskapsbilden, natur- och kulturvärdena på platsen och intresset av en god helhetsverkan.

Med vänlig hälsning
Björn Paulsson
Byggnadsantikvarie
Telefon: +46 60 19 18 52
Mobil: +46 70 190 78 83
Sundsvalls kommun
Kultur och Fritid
Sundsvalls museum
851 85 Sundsvall
Besöksadress: Kulturmagasinet
Växel: +46 60 19 10 00
www.sundsvall.se 
Sundsvalls kommun behandlar dina personuppgifter enligt dataskyddsförordningen (GDPR). Läs mer 
på www.sundsvall.se/personuppgifter.

-----Ursprungligt meddelande-----
Från: Bygglovavdelningen No-reply <byggr@sundsvall.se> 
Skickat: den 28 mars 2024 07:45
Till: Myndighetspostlåda KFN <Kulturochfritidsnamnden@sundsvall.se>
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Ämne: Remiss Utskick - NORRMALM 3:17 - Ärende: [BYGG 2024-000246]

Hej,

Sänder över en remiss. Svar skickas till bygglov@sundsvall.se

Med vänlig hälsning

Sundsvalls Kommun
Stadsbyggnadskontoret
Bygglovavdelningen

*********************************************
Detta är en identifikation för ditt ärende. 
Ta inte bort den om du svarar på detta mail.
Ärende: [BYGG 2024-000246:1997222]
*********************************************
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kommunstyrelsen 2024-02-12 19

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 35 Avsiktsförklaring Nordiska
kammarorkestern
(KS-2023-01300-1)

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att ställa sig bakom avsiktsförklaringen gällande heltidsanställning 
för musiker i Nordiska Kammarorkestern.

Ärendet
Ärendet handlar om en gemensam avsiktsförklaring mellan Region 
Västernorrland, Scenkonst Västernorrland och Sundsvalls kommun, 
att, om möjligt från och med 2027, erbjuda musikerna i Nordiska 
Kammarorkestern heltidsanställning, och därigenom skapa ett större 
musikutbud som ger fler av våra medborgare ökad tillgång till sin 
orkester.

Överläggning
Kevin Sahlin (SD) yrkar avslag på ärendet samt önskar få lämna en 
protokollsanteckning.

Ordföranden yrkar bifall till finans- och näringslivsutskottets förslag 
till beslut.

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels 
finans- och näringslivsutskottets förslag och dels Kevin Sahlins (SD) 
förslag. Han ställer dessa mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt finans- och näringslivsutskottets 
förslag.

Ordföranden godkänner att Kevin Sahlins (SD) protokollsanteckning 
får lämnas.

Reservation
Kevin Sahlin (SD) och Dan Rasmusson (SD) reserverar sig mot 
beslutet.

Protokollsanteckning
Kevin Sahlin (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kommunstyrelsen 2024-02-12 20

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

I Sundsvalls kommuns redan ansträngda ekonomiska situation, där 
grundläggande kommunal service befinner sig på bristningsgränsen, 
framstår det som oförsiktigt och illa genomtänkt att överväga 
prioritering av att anställa vuxna musiker på heltid. Under de 
senaste 34 åren har det varit tillräckligt med deltidsanställningar 
inom detta område, och det är svårt att se någon tydlig anledning till 
varför detta bör ges företräde över andra viktiga områden som vård- 
och omsorg, barnomsorg, skola och utbildning samt kultursatsningar 
som kan främja barns konstnärliga förmågor.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag finans- och näringslivsutskottet 2024-01-30 § 4
• Kommunstyrelsekontorets tjänsteskrivelse - KS-2023-01300-1 
• Avsiktsförklaring Nordiska Kammarorkestern

_ _ _ _
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Tjänsteskrivelse

Datum

1(4)

Dnr
Kommunstyrelsekontoret 2023-12-18 KS-2023-01300-1
Anna Molin
utredare, kansli och säkerhet

Kommunstyrelsen 

Avsiktsförklaring Nordiska Kammarorkestern

Förslag till beslut
Kommunstyrelsekontoret föreslår finans- och utvecklingsutskottet föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att ställa sig bakom avsiktsförklaringen gällande heltidsanställning för 
musiker i Nordiska Kammarorkestern.

Ärendet
Ärendet handlar om en gemensam avsiktsförklaring mellan Region 
Västernorrland, Scenkonst Västernorrland och Sundsvalls kommun, att, om 
möjligt från och med 2027, erbjuda musikerna i Nordiska 
Kammarorkestern heltidsanställning, och därigenom skapa ett större 
musikutbud som ger fler av våra medborgare ökad tillgång till sin orkester.

Bakgrund
Sedan starten 1990 har Nordiska Kammarorkestern haft 50 % 
tjänstgöringsgrad. Idag arbetar orkestern 60 % efter att Scenkonst 
Västernorrland under 2020–2023 utökat tjänstgöringsgraden genom 
omprioriteringar inom ram. 20 av de 35 musikerna är deltidsanställda. 

Deltidsanställningar gör det redan idag svårt att rekrytera musiker till 
vakanta platser. Ett närstående generationsskifte kommer att innebära att 
det blir närmast omöjligt att rekrytera till dessa tjänster. För varje år ökar 
beroende av stafettmusiker som inte bor i länet. Orkestern är dessutom en 
av Sveriges lägst betalda professionella orkestrar.

Region Västernorrland och Sundsvalls kommun gav 2022 Scenkonst 
Västernorrland ett utvecklat uppdrag genom att i ägardirektivet tillägga: 

"Bolaget ska vara en aktiv part i att utveckla Västernorrland till en plats 
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där kulturskapare väljer att verka och bo genom att tillsammans med andra 
aktörer bidra till förverkligandet av Regional utvecklingsstrategi samt 
Sundsvalls kommuns mål om 5000 nya jobb till 2030."

Med utgångspunkt i ovanstående har Scenkonst Västernorrland AB i 
dialog med ägarna Region Västernorrland och Sundsvalls kommun landat i 
en gemensam avsiktsförklaring som handlar om att, om möjligt från och 
med 2027, erbjuda musiker i Nordiska Kammarorkestern 
heltidsanställning. Region Västernorrland har föreslagit en tillfällig 
förstärkning av Scenkonst Västernorrland med 5 miljoner kronor fram till 
2026 vilket också är en möjliggörande faktor för verksamhetsutveckling.

Ärendets tidigare handläggning
Ärendet har inte handlagts tidigare. 

Förvaltningens överväganden
Nordiska Kammarorkestern är den enda fasta kammarorkestern i de fyra 
nordligaste länen. En fast ensemble kan bidra till en ännu högre konstnärlig 
kvalitet. Det innebär också möjligheter att utöka genrebredden för 
orkesterns repertoar genom till exempel musikalproduktioner och fler 
crossoverkonserter, vilket intresserar och når en bredare publik. Effekten 
blir också en markant ökad tillgång och närhet till orkestern för länets barn 
och unga samt ökade möjligheter till samarbeten med länets kulturskolor, 
folkhögskolor samt högre utbildningar. Orkestern kommer kunna delas i 
fler mindre ensembler för att på så sätt nå ut till bygdegårdar, skolor och 
äldreboenden. 

Kommunstyrelsekontoret ser att heltidsanställning för musiker inom 
Nordiska Kammarorkestern skulle bidra till att utveckla Sundsvalls 
musikliv och ge många positiva värden för Sundsvalls utveckling. 
Satsningen går i linje med Sundsvalls kommuns kulturpolitiska strategi och 
har bäring på flera mål. Det handlar om att utveckla Sundsvalls 
professionella kulturliv kvalitetsmässigt, att kulturlivet är rikt och välkänt 
samt att möjligheterna för barn och unga att uppleva kultur och uttrycka sig 
genom kultur ökar. Inför den kommande industrietableringen i Torsboda 
blir det ännu viktigare med ett rikt kulturutbud som kan bidra till platsen 
attraktivitet. 

Satsningen går också i linje med Arbetsgivarpolitisk strategi för 
Sundsvalls kommun där det framgår att heltid ska vara norm. 
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Styrdokument och juridik
Förslaget till beslut går i linje med Kulturpolitisk strategi för Sundsvalls 
kommun.

Förslaget till beslut går i linje med Arbetsgivarpolitisk strategi för 
Sundsvalls kommun. 

Förslaget till beslut innebär inga förändringar i bolagets ägardirektiv. 

Ekonomisk hållbarhet
För att möjliggöra satsningen på heltidsmusiker i kammarorkestern ska 
bolaget och ägarna aktivt samarbeta för en ökad finansiering av 
verksamheten med syftet att stegvis kunna trappa upp tjänstgöringsgraden. 
Slutlig prioritering är en fråga för bolagets styrelse utifrån gällande 
ägardirektiv. 

En ökad satsning på Sundsvalls kulturliv är viktigt för att bidra till 
Sundsvallsregionens attraktivitet så att fler människor vill bo i, flytta till 
och besöka kommunen. Ett större musikutbud bidrar till att stärka 
Sundsvall som varumärke.

Social hållbarhet
Ett utökat kulturutbud där fler kan ta del av musikupplevelser bedöms 
bidra till social hållbarhet. Fler heltidsanställda musiker innebär att 
uppsökande verksamhet vid skolor, äldreboenden med mera kan utökas 
och att prioriterade målgrupper kan nås i större utsträckning. 

Ekologisk hållbarhet
Förslaget till beslut bedöms inte påverka den ekologiska hållbarheten. 

Landsbygdssäkring
Satsningen bedöms kunna bidra till fler mindre ensembler som också kan 
ge konserter i mindre lokaler så som bygdegårdar med mera på 
landsbygden. 

Beslutet skickas till
Kultur- och fritidsnämnden

Förslag till uppföljning
Ingen särskild uppföljning föreslås. 
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Jonas Walker
kommundirektör
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Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum Sida

Kommunfullmäktige 2024-03-25 11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 47 Valärenden
(KS-2024-00010) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja Viktoria Janssons (M) avsägelse som ersättare i 
direktionen för Medelpads Räddningstjänstförbund, 

att bevilja Liza-Maria Norlins (KD) avsägelse som ledamot i 
kommunfullmäktige, 

att utse Elin Granberg (M) till ersättare i kultur- och fritidsnämnden 
efter Alexander Degerfeldt (M), för återstående delen av 
mandatperioden, 

att notera att Ina Lindström Skandevall (L) blir politisk sekreterare 
för Liberalerna med 32% tjänstgöringsgrad från och med 1 april till 9 
juni 2024, 

Beslutsunderlag 

 Valärenden 2024-03-14 samt valärenden upplästa vid dagens
sammanträde

_ _ _ _ 
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kommunfullmäktige 2024-03-25 24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 60 Överföring av nämndernas resultat och
investeringsanslag 2023 samt anslag för
förbrukning av överskott
(KS-2024-00170-1)

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att fastställa överföring från 2023 enligt kommunstyrelsekontorets 
förslag inkluderande att bevilja undantag enligt synnerliga skäl för 
kostnader inom kommunstyrelsen och stadsbyggnadsnämnden,

att bevilja nämnderna anslag om 10 000 tkr för planerad förbrukning 
av tidigare års överskott, 

att finansiering sker genom avsatta medel 10 000 tkr, samt

att överföring av investeringsmedel sker enligt kommunstyrelsens 
förslag.

Ärendet
Enligt kommunens regler för ekonomi- och verksamhetsstyrning 
gäller att nämnderna tar med resultat över tid samt att överföring av 
investeringsmedel sker över åren enligt beslutad investeringsprocess. 
Ärendet redogör för de medel, både drift- och investeringsmedel, 
som föreslås överföras mellan åren.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-11 § 48
• Protokollsutdrag kommunstyrelsens finans- och

näringslivsutskott 2024-03-04 § 16
• Kommunstyrelsekontorets tjänsteskrivelse - KS-2024-00170-1
• Bilaga 1, Överföring av driftresultat
• Bilaga 2, Ianspråkta tidigare års överskott
• Bilaga 3, Överföring av investeringsbudget
_ _ _ _
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Tjänsteskrivelse

Datum
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Dnr

Kommunstyrelsekontoret 2024-02-23 KS-2024-00170-1
Marie Danielsson
Controller,
Ekonomi- och verksamhetsstyrning Kommunfullmäktige

 

Överföring av nämndernas resultat och 
investeringsanslag 2023 samt anslag för förbrukning 
av överskott

Förslag till beslut
Kommunstyrelsekontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att fastställa överföring från 2023 enligt kommunstyrelsekontorets förslag 
inkluderande att bevilja undantag enligt synnerliga skäl för kostnader inom 
kommunstyrelsen och stadsbyggnadsnämnden,

att bevilja nämnderna anslag om 10 000 tkr för planerad förbrukning av 
tidigare års överskott, 

att finansiering sker genom avsatta medel 10 000 tkr, samt

att överföring av investeringsmedel sker enligt kommunstyrelsens förslag.

Ärendet
Enligt kommunens regler för ekonomi- och verksamhetsstyrning gäller att 
nämnderna tar med resultat över tid samt att överföring av 
investeringsmedel sker över åren enligt beslutad investeringsprocess. 
Ärendet redogör för de medel, både drift- och investeringsmedel, som 
föreslås överföras mellan åren.

Bakgrund
Nämndernas resultat gäller över tid, huvudprincipen är att nämnderna 
exklusive kommungemensam verksamhet tar med sig resultatet, över- eller 
underskott till nästkommande år. Principerna är fastställda i Regler för 
ekonomi- och verksamhetsstyrning, fastställda av kommunfullmäktige 
2020-01-27 (KS-2019-00905) samt i Investeringsprocessen i Sundsvalls 
kommun, fastställda av kommunstyrelsen 2021-09-13 (KS-2021-00221). 
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Kommunfullmäktige beslutar om eventuella undantag. Dessa kan ske om 
synnerliga skäl finns.

Ärendets tidigare handläggning
Nämnderna beslutar i samband med godkännande av årsrapport eller i 
separat beslut beträffande förslag till överföring av resultat.

Utöver det har två nämnder har begärt tillkommande skattemedel, vilka 
också behandlas i ärendet:
- Miljönämnden 2023-09-20, § 60 (MN-2023-00028)
- Barn- och utbildningsnämnden 2023-09-27, § 143 (BUN-2023-00008-26)

Förvaltningens överväganden
Ärendet avser dels överföring av nämndernas driftresultat som genererar 
respektive nämnds ackumulerade över- eller underskott och dels begäran 
från nämnder om att få förbruka tidigare års överskott. Det behandlar även 
överföring av investeringsmedel, som i princip omfattar pågående projekt 
som fortsätter 2024. 

Överföring av nämndernas resultat från 2023 till 2024
Kommunstyrelsekontoret har sammanställt förslag till överföring av 
resultat, över- och underskott för samtliga nämnder, enligt bilaga 1. Enligt 
regelverket för ekonomi- och verksamhetsstyrning gäller nämndernas 
resultat över tid. Huvudprincipen är därför att nämnderna ska ta med sig 
resultat i bokslut inför kommande år. I tabellen bilaga 1 redovisas 
nämndernas ingående över-/underskott, årets resultat och föreslagen 
överföring av medel till 2024. 

Nämndernas resultat för år 2023 var totalt  -81,7 miljoner kronor, 
ackumulerat underskott år 2022 uppgick till -1 101 miljoner kronor, 
därutöver beviljades överföring med 15,7 miljoner kronor. Med undantag 
för vissa kostnader är nämndernas ackumulerade underskott inför år 2024 
därmed -1 159 miljoner kronor. Regelverket har spelat ut sin roll och 
denna process behöver göras om. Nämnder med stora underskott har ingen 
möjlighet att komma ikapp samtidigt som nämnder med överskott inte har 
behov av den nivån de ackumulerade överskotten genererat. Om 
möjligheten ska finnas bör samtliga nämnder kunna begära överföring till 
kommande år eftersom det oftast avser pågående projekt med speciellt 
avsatta medel eller av någon annan speciell orsak.

I tabellen bilaga 1 finns enbart undantag för två nämnder. 
Kommunstyrelsens undantag på 23,4 mnkr avser kostnadsavvikelse mot 
budget för verksamheterna kollektivtrafik, räddningstjänst och hamn. 
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Stadsbyggnadsnämndens förslag till undantag 16,1 miljoner kronor avser 
främst kostnader för rivning och sanering, bostadsanpassning och 
prisökning för vinterväghållning, enligt tidigare praxis.

Två nämnder har i särskilda ärenden under senare delen av året begärt mer 
skattemedel för år 2023. Miljönämnden har begärt medel för att täcka 
minskade statsbidrag från länsstyrelsen för kalkningsverksamhet och barn- 
och utbildningsnämnden har äskat medel för prognosticerat underskott. 
Enligt regler för ekonomi- och verksamhetsstyrning, fastställt av 
kommunfullmäktige 2020-01-27, ska avvikelser i första hand klaras av 
inom den egna nettokostnadsramen och tilläggsanslag utanför beslutad 
MRP i princip inte förekomma. Hantering av nämndernas ackumulerade 
resultat över tid behöver som tidigare nämnts ses över, både vad gäller 
tilldelning av skattemedel och konsekvenser vid avvikelser för att få en 
mer ändamålsenlig och effektiv styrning av verksamhet och ekonomi.

Begäran om att ianspråkta tidigare års överskott

Enligt regler för ekonomi- och verksamhetsstyrning kan nämnderna begära 
att använda sig av tidigare års överskott. I mål och resursplanen, MRP 
finns 10 miljoner kronor avsatta för att finanisera begäran om att få 
ianspråkta tidigare överskott. Totalt uppgick begäran till 12,6 miljoner 
kronor, enligt bilaga 2. Förslaget för att inte överskrida 10 miljoner kronor 
är att minska på överföring av medel för social hållbarhet och klimatplan. 

Social hållbarhet har begärt 2,6 miljoner kronor för fyra projekt, förslaget 
är att föra över 1,2 miljoner kronor. För klimatplanen begärs 3,1 mnkr för 
sex projekt förslaget är 1,8 miljoner kronor, se bilaga 2.

Resterande föreslagna överföringar är för:
- Kommunstyrelsen, Torsbodaetableringen, kontaktcenter 2,0 miljoner 
kronor och miljöstrategiskt program 0,5 miljoner kronor. 
- Individ- och arbetsmarknadsnämnden begär att ta med sig medel från 
2023 för sommarjobb 1,0 miljoner kronor och för förstärkning av 
motivationsteam 1,0 miljoner kronor. 
- Miljönämnden begär 0,5 miljoner kronor för att arbeta vidare med 
taxemodellen samt 0,5 miljoner kronor för att hantera nya 
lagstiftningsområden. 
- Stadsbyggnadsnämnden begär medel för pågående projekt, 0,3 miljoner 
kronor avseende naturreservatsbildning samt 0,2 miljoner kronor för giftfri 
miljö. 
- Valnämnden 1,0 miljoner kronor för 2024 års EU-val

Överföring av investeringsbudget
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Bakgrund
Nämnderna begär överföring av investeringsmedel i samband med 
årsrapporten och kommunstyrelsekontoret bedömer dessa överföringar 
enligt följande grundprinciper i styrdokumentet  Investeringsprocessen i 
Sundsvalls kommun (KS-2021-00221).

• Inga investeringsmedel förs över med automatik, alla projekt gås igenom och 
bedöms var för sig

• Medel förs över för projekt som har startat
• Överföring av medel sker till projektet är slutredovisat
• Bedömning görs per projekt. En investeringsram för en verksamhet eller 

nämnd ses alltså inte som en helhet där nettoavvikelsen förs över, varken 
över- eller underskott

• Där det finns årliga anslag förs medel inte över
• Hänsyn tas till nästa års MRP i bedömning av om medel ska föras över. Finns 

exempelvis medel i nästa års MRP för motsvarande investering bör inte 
medel föras över

• Beslut om överföring av investeringsmedel tas senast i samband med 
årsredovisningen

Bedömning
I nedanstående tabell framgår en summering av begärda överföringar från 
nämnderna och kommunstyrelsekontorets förslag till godkända 
överföringar. 

I bifogad bilaga 3, Överföring av investeringsbudget,  finns en detaljerad 
redovisning av projekten och kommentarer för respektive nämnd angående 
investeringsanslag 2023 och föreslagen överföring till 2024. 

Begärd överföring Godkänd överföring

Kommunstyrelsen 
Drakfastigheter

429,0 miljoner kronor 426,0 miljoner kronor

Kommunstyrelsen 
Servicecenter

0,6 miljoner kronor 6,6 miljoner kronor

Kommunstyrelsens 
avdelningar

1,5 miljoner kronor 1,5 miljoner kronor

Stadsbyggnadsnämnd 198,9 miljoner kronor 201,2 miljoner kronor

Kultur- och fritidsnämnd 17,7 miljoner kronor 15,9 miljoner kronor

Summa 647,7 miljoner kronor 651,2 miljoner kronor
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Styrdokument och juridik
Regler för ekonomi- och verksamhetsstyrning, beslutade av 
kommunfullmäktige 2020-01-27 (KS-2019-00905) samt 
Investeringsprocessen i Sundsvalls kommun beslutade av 
kommunstyrelsen 2021-09-13 (KS-2021-00221).

Ekonomisk hållbarhet
Ärendet behandlar överföring av drift- och investeringsmedel. För att få en 
bättre och tydligare ekonomistyrning gällande driftmedel behöver 
regelverket revideras.

Social hållbarhet
Ärendet har inte någon direkt påverkan av social hållbarhet.

Ekologisk hållbarhet
Ärendet har inte någon direkt påverkan av ekologisk hållbarhet.

Landsbygdssäkring
Ärendet har inte någon direkt påverkan på landsbygdssäkring.

Beslutet skickas till
Kommunens nämnder och styrelser.

Förslag till uppföljning
Uppföljning sker i den ordinarie uppföljningen, månads-, delårsrapporter 
samt årsredovisning.

Jonas Walker
Kommundirektör 
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Bilaga 1

Överföring av driftresultat från 2023 och ingående ack över-/ underskott 2024-01-01

(Tkr)
Nämnd/förvaltning Ack eget Resultat Överföringar/Justeringar Ack eget

över-/ 
underskott

Beviljad 
förbruk-
ning *

2023 Kapital-
kostnad

Undan-
tag

Övrigt Summa över-/ 
underskott

Förslag till 
överföring 

till 2024
2023-01-01 2023 2024-01-01

Kommungemensam verks -11 370 83 704 0 72 334 5 540

Kommunstyrelsekont avd 2 134 0 -36 959 23 408 23 408 -11 417

Drakfastigheter inkl städ 4 382 0 -8 698 0 -4 316

Servicecenter (Ek, HR, IT) -9 206 0 8 829 0 -377
Fordon, verkstad, adm m m 16 686 0 2 318 0 19 004
Mat och måltider -799 0 -1 822 0 -2 621

Individ- o arbetsmarknads-
nämnd -238 231 -1 000 8 458 0 -230 773 2 000

Stadsbyggnadsnämnd 160 003 -700 -32 101 16 100 16 100 143 302 500

Lantmäterinämnd 24 229 0 350 0 24 579

Kultur- o fritidsnämnd 56 861 -832 -1 974 0 54 055 0

Barn- o utbildningsnämnd -325 857 0 -35 070 0 -360 927 0

Vård- o omsorgsnämnd -802 449 0 -67 654 0 -870 103 0

Miljönämnd 8 989 -1 500 -763 0 6 726 1 000

Kommunrevision -1 634 0 12 0 -1 622 0

Överförmyndarnämnd 2 056 0 318 0 2 374 0

Valnämnd 1 901 -265 -670 0 966 960

Totalt -1 100 935 -15 667 -81 722 0 39 508 0 39 508 -1 158 816 10 000

*) Ackumulerat ingående överskott 2023-01-01 reduceras med anslag som nämnden beviljats under 2023 för
förbrukning av eget överskott 
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Bilaga 2

BEGÄRAN  ATT 2024 IANSPRÅKTA TIDIGARE ÅRS ÖVERSKOTT (Tkr)

Nämnd/förvaltning Begärt Förslag Kommunstyrelsekontorets 
anslag kommentarer

Kommunstyrelse 
Torsbodaetablering, kontaktcenter 2 000 2 000 Bättre och enklare att nå ut till företagare

Social hållbarhet 2 570 1 200
  Minskad social segregation 370
  Insatser i prioriterade områden 1000
  Brobryggarna, underskott 2024 500
  Strategin för social hållbarhet 700

Miljöstrategiskt program 546 540

Klimatplan 3 090 1 800
  Hållbartbyggande 360
  Återbruka internt 830
  Digital posthantering 300
  Fördjupad energiplan 600
  Thriving nothern cities - Bygg 500
  Thriving nothern cities - Mobilitet 500

Individ- och arbetsmarknadsnämnd
Sommarjobb 2024 1 000 1 000   Ej förbrukade medel från 2023
Förstärkning av motivationsteam 1 000 1 000   Ordförandeförslag nov 23

Miljönämnden 500 500 Nya taxemodell
500 500    Ny lagstiftning, personalförstärkning

Stadsbyggnadsnämnd
300 300 Återstående projektmedel från 2022 

avseende naturreservatsbildning
200 200  Giftfri miljö

Valnämnd 960 960 EU-val 2024

Summa 12 666 10 000
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Bilaga 3

Överföring av investeringsbudget

Bakgrund

Nämnderna begär överföring av investeringsmedel i samband med årsrapporten och 
kommunstyrelsekontoret bedömer dessa överföringar enligt följande grundprinciper i 
styrdokumentet Investeringsprocessen i Sundsvalls kommun (KS-2021-00221).

• Inga investeringsmedel förs över med automatik, alla projekt gås igenom och bedöms
var för sig

• Medel förs över för projekt som har startat
• Överföring av medel sker till projektet är slutredovisat
• Bedömning görs per projekt. En investeringsram för en verksamhet eller nämnd ses

alltså inte som en helhet där nettoavvikelsen förs över, varken över- eller underskott
• Där det finns årliga anslag förs medel inte över
• Hänsyn tas till nästa års MRP i bedömning av om medel ska föras över. Finns

exempelvis medel i nästa års MRP för motsvarande investering bör inte medel föras
över

• Beslut om överföring av investeringsmedel tas senast i samband med årsredovisningen

Bedömning

I nedanstående tabell framgår en summering av begärda överföringar från nämnderna och 
kommunstyrelsekontorets förslag till godkända överföringar. 

Begärd överföring Godkänd överföring

Kommunstyrelsen 
Drakfastigheter

429,0 miljoner kronor 426,0 miljoner kronor

Kommunstyrelsen 
Servicecenter

0,6 miljoner kronor 6,6 miljoner kronor

Kommunstyrelsens 
avdelningar

1,5 miljoner kronor 1,5 miljoner kronor

Stadsbyggnadsnämnd 198,9 miljoner kronor 201,2 miljoner kronor

Kultur- och fritidsnämnd 17,7 miljoner kronor 15,9 miljoner kronor

Summa 647,7 miljoner kronor 651,2 miljoner kronor
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Kommunstyrelsen 

Under hösten har Kommunstyrelsen erhållit 1,5 miljoner kronor kopplat till införandet av IT-
utrustning till mötesrum i samband med omflyttning utifrån att fler medarbetare arbetar på 
distans. Arbetet har pågått under hela 2023 men omflyttningar i lokaler kommer att ske tidigt 
2024 vilket innebär att det är först då som ytor för förändrat arbetssätt finns tillgängliga och 
utrustning kan köpas in.

Projektet Flytt av Allégården var planerat att pågå under 2023 men på grund av ändrad och 
flyttad produktion sker fortsatt utveckling och komplettering av utrustning för att effektivisera 
produktionen under 2024. De medel som återstår kommer att användas under 2024. Under 
slutet av 2023 har även en sopsugsbil gått sönder och investeringsmedel om 6,6 mnkr föreslås 
därför överföras till 2024. 

Drakfastigheter har dels egna investeringsmedel för årliga reinvesteringar i kommunens 
fastigheter, dels investeringsmedel avseende projekt som nämnderna via förvaltningarnas 
lokalstrateger beställer löpande under året. Ledtiden från beställning till slutrapportering av ett 
investeringsprojekt är vanligtvis cirka 2–4 år och överföring av investeringsbudget för 
pågående projekt ska enligt grundprinciperna ske mellan åren under projekttiden. Under ett 
verksamhetsår beställs cirka 200 projekt som sedan antingen avropas i Service- och 
förvaltningsutskottet eller beslutas om via ett delegationsbeslut från Drakfastigheters 
fastighetschef. 

Under 2023 har Drakfastigheter tillsammans med kommunstyrelsekontorets 
ekonomiavdelning gått igenom alla aktiva investeringsprojekt under perioden 2022–2023 och 
noterat att administrativa brister funnits i hantering av överföring av investeringsbudgetar 
mellan åren 2021 - 2023 vilket gjort att investeringsbudget för pågående projekt inte överförts 
till kommande år trots att projekten fortfarande pågår. Under 2023 har rutiner och systemstöd 
utvecklats för att säkerställa kvalitetssäkring av dessa processer framgent. Av denna 
anledning föreslås kommunstyrelsekontoret att investeringsmedel ska justeras till budget 2024 
för att projektbudgetarna ska stämma och projekten ska kunna slutföras. Dessa föreslagna 
justeringar beror alltså inte på att specifika investeringsprojekt överskridit budget utan på att 
för lite eller för mycket investeringsbudget överförts mellan olika budgetår för fleråriga 
projekt. 
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Nettobelopp i miljoner kronor
Total

 budget 
Utfall 
2023

Budget/ 
utfall 

Begärd 
överföring

Godkänd
överföring

KS SC Fordon grundbudget -85,5 -71,4 -14,1 6,0 6,0
KS SC Fordon tillk. budget -10,7 -10,7
KS SC SMM Inventarier -3,8 -2,9 -0,9 0,6 0,6
Delsumma Servicecenter -100,0 -74,3 -25,7 6,6 6,6
KS IT-infrastruktur -10,0 0,0 -10,0
KS Reinvesteringar IT-infrastruktur -14,0 0,0 -14,0
KS Utveckling digital infrastruktur -20,0 -32,8 12,8
KS Digitalisering SBK -3,0 0,0 -3,0
KS Klimatplan 0,0 0,0 0,0
KS Biologisk mångfald 0,0 0,0 0,0
KS Kommunhuset IT-utrustning -1,5 0,0 -1,5 1,5 1,5
Delsumma KS avdelningar -48,5 -32,8 -15,7 1,5 1,5
KS SC SMM Kök -1,0 0,0 -1,0 1,0 1,0
KS SC SMM Kök - Nacksta skola -19,0 -2,5 -16,5 16,5 16,5
BUN Nya förskolor (1) -64,0 0,0 -64,0 64,0 64,0
BUN Ventilationsåtgärder förskolor -10,0 -8,8 -1,2 1,2 1,2
BUN Grund- och förskolor(2) -59,5 -32,4 -27,1 31,0 31,0
BUN Gymnasium(2) -18,6 -6,4 -12,2 17,2 17,2
VON Omsorgsboende(2) -33,8 -1,6 -32,2 33,8 33,8
VON Äldreboenden -272,8 -129,1 -143,7 99,5 99,5
IAN Lokaler inkl AMU-center (2) -0,7 -0,4 -0,3 0,8 0,8
KFN Lokaler kultur och fritid (2) -5,4 -0,1 -5,3 3,0 3,0
KFN Idrottshall Indal(3) -54,9 -24,0 -30,8 30,8 27,8
KFN Idrottshall Åkersvik(4) -73,0 -42,3 -30,7 38,0 38,0
KFN Utomhusbad -60,0 -35,6 -24,4 24,4 24,4
KFN Matfors Njurunda simhall först. -2,0 0,0 -2,0 2,0 2,0
KFN Sidsjön Ny serviceb. 2024(6) 0,0 -0,6 0,6 -0,6 -0,6
KFN Norra berget -19,9 -5,2 -14,7 6,7 6,7
Ny räddningsstation Liden (5) -30,0 -7,7 -22,3 19,5 19,5
SC SMM Anp. och myndighetskrav -3,0 -2,4 -0,6 0,6 0,6
BUN Anp. och myndighetskrav 2023(3) -13,5 -12,0 -1,5 8,0 8,0
BUN Anp. och myndighetskrav 2024(6) 0,0 0,0 -0,8 -0,8 -0,8
VON Anp. och myndighetskrav -6,3 -4,0 -2,3 1,3 1,3
IAN Anp. och myndighetskrav(3) -1,0 -0,7 -0,3 0,5 0,5
KFN Anp. och myndighetskrav -8,4 -7,1 -1,3 1,3 1,3
KS DF Energieffektiviseringar 2023 -44,7 -29,8 -14,9 15,4 15,4
KS DF Energieffektiviseringar 2024 (6) 0,0 0,0 -0,6 -0,6 -0,6
KS DF Reinvesteringar -75,0 -84,5 9,5 0,0 0,0
KS DF Klimatplan -13,2 -2,7 -10,5 10,5 10,5
KS Kommunhuset lokaler -3,5 0,0 -3,5 3,5 3,5
BUN Lokaler IB Grundskola -0,1 0,0 -0,1 0,1 0,1
BUN Lokaler IB Gymnasium -0,4 0,0 -0,4 0,4 0,4
Summa KS Drakfastigheter -893,7 -440,0 -453,8 429,0 426,0

(1) Avser Ny förskola i Nacksta och ärendet är under beredning.
(2) Investeringsbeslut tagna under åren 2020 - 2022 där underskott eller överskott av budget ej överförts mellan åren för fleråriga 

projekt. Därav är beloppen för överföringar högre eller lägre än överskottet i budget 2023 eftersom det egentligen skulle ha 
överförts investeringsmedel från budget 2021 och 2022.
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(3) Idrottshall Indal. 27,8 mnkr återstår upp till projektbudget på 52,8 mnkr. Ackumulerat utfall 25,8 mnkr per 231231. 
(4) Idrottshall Åkersvik. Ackumulerat utfall 44,0 mnkr per 231231. 36,0 mnkr återstår upp till projektbudget på 82,0 mnkr. Cirka 2 

mnkr utfall åren 2021 - 2022.
(5) Räddningsstation Liden. Utfall 2,8 mnkr under åren 2021 - 2022. Projektbudget 38,0 mnkr. 30,0 mnkr är avropade från budget 

2023 och 8,0 mnkr från budget 2024. Ackumulerat utfall per 231231 är 10,5 mnkr. Utfallet 2023 var 7,7 mnkr. 
(6) Projekt påbörjat 2023 och har avropats från budget 2024. Överföring av underskott. 

Kultur- och fritidsnämnden

Projekt

Nettobelopp i mkr

Budget 
2023

Överförd 
budget 
till 2023

Total 
budget 
2023

Utfall 
2023

Budget/ 
utfall 
2023

Summa 
begärd 
överföring

Godkänd 
överföring

Aktivitets- och 
parklyftet 

-7,0 -17,0 -24,0 -14,4 9,6 9,6 9,6

Norra berget/Ny 
högomsutställning 

0 -23,9 -4,0 0 4,0 4,0 4,0

Museiverksamhet 
konstinköp

-0,3 -0,1 -0,4 -0,4 0 0 0

Friluftsliv -2,0 -2,2 -4,2 0,6 4,8 4,8 0
Inventarier, utrustning 
och maskiner

-4,7 1,2 -2,5 -5,5 -3,0 -3,0 0

Fridastatyn 2022 0 0,2 0,2 0 -0,2 0 0
Klimatplan -3,5 0 -2,6 -0,2 2,3 2,3 2,3
Konstnärlig 
utsmyckning 

0 0 0 -0,3 -0,3 0 0

Summering -17,5 -41,8 -37,5 -19,9 17,5 17,7 15,9

Kommunstyrelsekontoret bedömer att 15,9 miljoner kronor bör överföras i 2024 års 
investeringsbudget för Kultur- och fritidsnämnden. Projektbudgetar finns framtagna för 
Aktivitets- och parklyftets delprojekt enligt redovisat underlag och kommer enligt uppgift 
pågå under åren 2024 - 2026. 

• Herrgårdsparken i Svartviks industriminnen
• Nytt utomhusgym
• Ny trappa till Norra berget
• Utveckling av parken Vången i Stöde
• Parken i Granlo ska färdigställas
• Badhusparken längs Selångersån ska färdigställas
• Mindre åtgärder i parker och lekplatser ska färdigställas
• Förlängning av Sjögatan/Esplanaden, etableringsskötsel

Investeringsmedel för Norra berget/Ny högomsutställning har överförts under ett flertal år 
och Kultur- och fritidsnämnden bör säkerställa genomförande av projektet under 2024. 

För budgetposten Friluftsliv som avser elljusspår har investeringsmedel förts över från 
tidigare årsbudgetar och ackumulerats utan att upparbetas under 2023. Avvikelserapportering 
eller förklaring till denna avvikelse saknas från Kultur- och fritidsnämnden. Årliga anslag 
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finns avsatta i 2024 års investeringsbudget för detta ändamål och begäran om överföring 
föreslås därför avslås. 

Nämnden har blivit tilldelad klimatinvesteringar under året och dessa projekt har påbörjats 
och dessa medel föreslås överföras till 2024. 

Underskottet för Inventarier, utrustning och maskiner föreslås inte överföras eftersom 
avvikelsen härrör till beslut som tagits under 2023 om att centralisera fordonshanteringen 
inklusive finansieringslösningar till Kommunstyrelsen Servicecenter fordon. Kultur- och 
fritidsnämndens budget för detta är 5,0 miljoner kronor 2024 och en ny bedömning nämndens 
behov av fordon och maskiner för år 2024 bör genomföras. 

Stadsbyggnadsnämnden

 Projekt

Nettobelopp i mkr

Budget 
2023

Överförd 
budget

Budget 
separata 

beslut

Total 
budget

Utfall   
2023

Budget 
avvikelse

Summa 
begärd 

överföring
Godkänd 
överföring

  Kajer(Finnkajen) 17,5 134,7 152,2 -75,8 76,4 34,5  34,5
  Maskiner och utrustning 0,0 0,8 0,8 -0,1 0,7 0,7  0
  Industrispår Bangården 29,5 13,1 42,6 -69,3 -26,7 0,0  0
  Bilvägar 25,0 1,4 26,4 -18,0 8,4 8,4  8,4
  Gator och vägar, 
underhåll 16,0 -1,9 14,1 -15,8 -1,7 -1,7  0
  Gång- och cykelvägar 5,0 7,4 12,4 -11,3 1,2 1,2  0
  Övrig exploatering 0,0 27,8 27,8 -3,3 24,5 14,1  14,1
  Exploateringspott 0,0 0,0 7,5 7,5 0,0 7,5 0,0  0
  Exploateringskalkyl 
Kungsbackavägen 0,0 0,0 26,5 26,5 -1,2 25,3 25,3  25,3
  Biologisk mångfald 0,0 0,0 1,0 1,0 0,0 1,0 1,0  1,0

  Norra Kajen 0,0 34,3 34,3 -1,4 32,9 32,9  32,9
  Utbyggnad allmän 
platsmark 0,0 13,9 13,9 -0,1 13,8 13,8  13,8
  Kommundelslyftet 5,0 2,4 7,4 -1,4 6,0 6,0  6,0
  Nya E4:an, broar 
anslutningar m m 0,0 0,0 0,0 0,6 0,6 0,0  0
  Stadsmiljöavtal 37,5 0,0 37,5 -4,1 33,4 33,4  33,4
  Maskiner, bilar och 
utrustning 3,0 3,2 -6,4 -0,2 -0,6 -0,8 -0,8  0
  Kollektivtrafik 5,0 -3,6 1,4 -3,1 -1,7 -1,7  0
  Hållplats stenstan 0,0 29,3 29,3 -13,8 15,4 5,0  5,0
  Belysning landsbygd 7,0 2,2 9,2 -1,9 7,3 7,3  7,3
  Klimatplan & 
Energieffektivisering 0,0 0,0 16,0 16,0 -7,4 8,6 8,6  8,6
  Upprustning av 
Selångersån väster om 
Åkroken 1,0 0,0 1,0 0,0 1,0 1,0  1,0
  Fastighetsförvärv 0,0 22,2 5,0 27,2 -17,3 9,9 9,9  9,9

SUMMA TOTALT 151,5 287,2 49,6 488,3
-

245,5 242,8 198,9  201,2
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Stadsbyggnadsnämnden har under många år haft årliga anslag för Kajer som används till 
olika delprojekt. Enligt slutkostnadsprognosen för det pågående delprojekt Finnkajen återstår 
34,5 miljoner kronor för att färdigställa projektet under 2024. Kommunstyrelsekontoret 
föreslår att denna delsumma beviljas överföras avseende Finnkajen och att beslut om nya 
kajprojekt tas inom ramen för investeringsbudget i MRP 2025 - 2028. 

Stadsbyggnadsnämnden har två likartade budgetposter för Maskiner och utrustning samt 
Maskiner, bilar och utrustning. Kommunstyrelsekontoret föreslår att varken under- eller 
överskott av dessa överförs till 2024 eftersom årliga anslag om 3,0 miljoner kronor finns i 
budget 2024. Beslut som tagits under 2023 att centralisera fordonshanteringen inklusive 
finansieringslösningar till Servicecenter fordon föranleder behov av ytterligare 
investeringsmedel 2024 och en ny bedömning av Stadsbyggnadsnämndens behov 2024 bör 
genomföras.

Stadsbyggnadsnämnden begär överföring av årligt anslag för Gator och vägar underhåll, 
Gång och cykelvägar samt Kollektivtrafik och kommunstyrelsekontoret föreslår att inga 
överföringar av vare sig underskott eller överskott görs för dessa budgetposter, då dessa är av 
mindre karaktär och har årliga anslag i investeringsbudget 2024. För Gator och vägar 
underhåll finns årliga anslag på 16,0 miljoner kronor och för Gång- och cykelvägar samt 
Kollektivtrafik finns 5,0 miljoner kronor vardera i årliga anslag. 

Stadsbyggnadsnämnden begär 8,4 miljoner kronor i överföring av återstående medel för 
Bilvägar och dessa planeras att användas som delfinansiering av bärighetshöjande åtgärder av 
Gärdebroarna. Kommunstyrelsekontoret föreslår överföring av dessa investeringsmedel till 
2024 för att delfinansiera dessa projekt. 

Budgetposten Övrig exploatering avser kringkostnader vid exploateringsprojekt som ej ingår i 
exploateringskalkylen. Det återstår några mindre åtgärder på projektet Baldershov som 
kommer att färdigställs under 2024 samt att färdigställa beslutade projekt bland annat vägarna 
vid Alliero. Nämnden beskriver att det är i dagsläget oklart hur stora belopp av 
exploateringskostnaderna som ska bokas som investering för vägarna Alliero. 
Kommunstyrelsen bedömer att medlen bör överföras då de kopplar an till pågående 
exploateringsprojekt men understryker vikten av stadsbyggnadsnämnden utreder hur stora 
belopp av exploateringskostnaderna som egentligen avser investeringar för vägarna i Alliero. 

Under 2023 har förberedelser inför byggnation av vägar vid Kungsbackavägen genomförts 
och kommunstyrelsen bedömer att investeringsmedlen bör överföras då de kopplar an till ett 
pågående exploateringsprojekt som beräknas färdigställas 2024. 

Stadsbyggnadsnämnden tilldelades 1,0 miljoner kronor för biologisk mångfald under 2023 
projektförberedelser pågår. Kommunstyrelsekontoret föreslår överföring av dessa 
investeringsmedel till 2024. 
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På Norra kajen har under 2023 har bland annat en kontrollplats till polisen byggts på väg 562 
och kvarteret pollaren har färdigställts. Under 2024 planeras det för ett nytt torg samt 
färdigställande av norra sidan österut längs Heffners Allé. Projektet kommer att fortsätta ett 
antal år framåt och byggnation av vägar, torg och parker sker löpande allteftersom husen är på 
plats. Projektet har blivit något fördröjt beroende på att byggandet av husen inte påbörjats i 
tid. Kommunstyrelsen bedömer att samtliga investeringsmedel avseende 
Norra Kajen (inkl 1A och 1C) och Utbyggnad av allmän platsmark bör överföras då många år 
kvarstår av projekten och att Stadsbyggnadsnämnden bör upprätta A-kalkyler/projektbudgetar 
för pågående och kommande delprojekt. 

Centrumupprustning i Skönsberg är påbörjat och huvuddelen av arbetet utförs 2024 vilken 
beräknas kosta totalt 5 miljoner kronor. Nacksta centrumupprustning är påbörjad och kommer 
att utföras under åren 2024 - 2025. Beräknas kostnad är totalt 20 miljoner kronor. 
Färdigställandet är senarelagt på grund av att samordning med MittSverige Vatten AB krävs. 
Återstående medel 2023 är planerade att delvis finansiera ovanstående projekt. 6,0 miljoner 
kronor föreslås överföras till 2024.

Sundsvalls kommun beviljades i maj 2023 medfinansiering om 51,0 miljoner kronor till via 
Stadsmiljöavtal för åtgärder som syftar till att främja hållbara stadsmiljöer. Åtgärderna 
genomförs under perioden 2023–2027 och i avtalet ingår även ett antal motprestationer. 
Kommunstyrelsen bedömer att samtliga investeringsmedel bör överföras då flera år kvarstår 
av delprojekten. 

Norra delen av projektet Hållplats Stenstan har färdigställt under 2023 och öppnad för 
busstrafik. Återstående kostnader som exempelvis realtidsskyltar, väderskydd och justering av 
markvärme väntas kosta cirka 5,0 miljoner kronor och projektet beräknas vara färdigställt 
sommaren 2024. Kommunstyrelsen bedömer att dessa investeringsmedel bör överföras för att 
färdigställa projektet under 2024. 

Under 2023 har material beställts för belysning både för Belysning landsbygd och 
klimatinvesteringar men på grund av världsläget har leveranstiden av belysningsmaterial ökat 
från tidigare 3 månader till 9 månader i dagsläget. Det har inneburit att allt inte har blivit 
färdigställt 2023 utan färdigställande kommer att ske först under 2024. 
Kommunstyrelsekontoret föreslår överföring av investeringsmedel avseende Belysning 
landsbygd samt Klimatplan och energieffektivisering. 

Projektet Upprustning av Selångersån väster om Åkroken har årligt anslag till och med 2026 
på totalt 4 miljoner kronor. Med dessa medel planerar förvaltningen att genomföra en 
sammanhållen upprustningsåtgärd som ska stå klar senast 2026. Kommunstyrelsen bedömer 
att samtliga investeringsmedel bör överföras då många år kvarstår av delprojekten.

Under 2023 har fastigheter köpts för 27,2 miljoner kronor och inför 2024 är det klart att 
fastighetsköp för cirka 10 miljoner kronor kommer att ske och det förhandlas angående 
ytterligare fastighetsförvärv med flera parter. Kommunstyrelsekontoret förslår därför att 9,9 
miljoner kronor överförs till 2024.
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Projektet Industri Bangården följer tidplanen och beräknas vara helt färdigställt 2024 men 
beräknas ge ett underskott bland annat beroende på ökade saneringskostnader och högre 
indexuppräkningar. Dialog om slutreglering pågår och planeras bli klar under 2024.

Stadsbyggnadsnämnden föreslår att delar av de medel som återlämnas till Kommunstyrelsen, 
(41,9 mnkr) avseende Kajer kvittas mot det underskott som projektet Industrispår Bangården 
(-26,7 mnkr) redovisar 2023. Kommunstyrelsen menar att underskott inte ska flyttas mellan 
olika investeringsprojekt eftersom det inte följer den beslutade investeringsprocessen. 
Stadsbyggnadsnämnden bör i stället redogöra för den uppkomna avvikelsen och föreslå 
åtgärder eftersom projektet inte har någon återstående budget 2024. Underskottet föreslås 
därför inte överföras eller kvittas mot överskott ut
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kommunfullmäktige 2024-03-25 38

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 73 Taxor och avgifter för kultur- och
fritidsnämndens verksamheter samt delegation
från kommunfullmäktige
(KS-2023-01340-2)

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att fastställa taxor inom kultur- och fritidsnämndens
verksamhetsområden i enlighet med kultur- och fritidsförvaltningens 
förslag i bilaga 2 – 7, daterade 2023-11-22, bilaga 2 reviderad 2023-
12-11 (KFN-2023-00348-1),

att taxorna ska gälla från och med 2024-03-01, om inte ett senare
datum redovisas i bilagan,

att överlämna till kultur- och fritidsnämnden att efter utvärdering 
besluta om förseningsavgifter och automatisk fakturahantering vid 
Sundsvalls stadsbibliotek bör återinföras eller tas bort permanent.

att delegera beslutanderätten för revidering av taxor inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden till kultur- och fritidsnämnden,

att ovanstående delegation ska skrivas in i kultur- och 
fritidsnämndens specifika reglemente i det gemensamma reglementet 
för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvalls kommun.

Ärendet
Aktuellt ärende omfattar samordning och förslag till revidering av
taxor inom kultur- och fritidsnämndens verksamhetsområden samt
delegation från kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-11 § 57
• Protokollsutdrag kommunstyrelsens finans- och

näringslivsutskott 2024-03-04 § 17
• Kommunstyrelsekontorets skrivelse - KS-2023-01340-2
• Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden 2023-12-20
• Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse
• Bilaga 1 - Information och villkor bokning av lokaler och

anläggningar - idrotts- och fritidsavdelningen
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• Bilaga 2 - Taxor vid hyra av lokaler och anläggningar - idrotts- 
och fritidsavdelningen - reviderad 2023-12-11

• Bilaga 3 - Taxor privatpersoner - idrotts- och fritidsavdelningen
• Bilaga 4 - Hyrestaxa Matfors Aktivitetshus
• Bilaga 5 - Taxor avdelningen kultur och museer
• Bilaga 6 - Hyrestaxor Tornhuset undomsavdelningen
• Bilaga 7 - Taxor Sundsvalls stadsbibliotek

_ _ _ _
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Dnr
Kommunstyrelsekontoret 2024-02-26 KS-2023-01340-2
Örjan Folkesson
Ekonomidirektör KSK Ekonomi- och 
verksamhetsstyrning

Kommunfullmäktige

Taxor och avgifter för kultur- och fritidsnämndens 
verksamheter samt delegation från 
kommunfullmäktige

Förslag till beslut
Kommunstyrelsekontoret föreslå kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att fastställa taxor inom kultur- och fritidsnämndens
verksamhetsområden i enlighet med kultur- och fritidsförvaltningens 
förslag i bilaga 2 – 7, daterade 2023-11-22, bilaga 2 reviderad 2023-12-11 
(KFN-2023-00348-1),

att taxorna ska gälla från och med 2024-03-01, om inte ett senare
datum redovisas i bilagan,

att överlämna till kultur- och fritidsnämnden att efter utvärdering besluta 
om förseningsavgifter och automatisk fakturahantering vid Sundsvalls 
stadsbibliotek bör återinföras eller tas bort permanent.

att delegera beslutanderätten för revidering av taxor inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden till kultur- och fritidsnämnden,

att ovanstående delegation ska skrivas in i kultur- och fritidsnämndens 
specifika reglemente i det gemensamma reglementet för styrelsen och 
övriga nämnder i Sundsvalls kommun.

Ärendet
Aktuellt ärende omfattar samordning och förslag till revidering av
taxor inom kultur- och fritidsnämndens verksamhetsområden samt
delegation från kommunfullmäktige.Bakgrund
Enligt reglementet för styrelsen och övriga nämnder i Sundsvalls kommun1

ansvarar kultur- och fritidsnämnden för verksamheter inom områdena
kultur, idrott och fritid vilket omfattar:
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• Biblioteks-, musei-, samt musik-, teater-, scenkonst- och annan
allmänkulturell verksamhet.
• Idrotts- och fritidsverksamhet.
• Kommunens konsument-, budget-, skuld- och energirådgivning.
• Kommunens samlade bidrag till föreningslivet.
• Tillståndsgivning och tillsyn över registreringslotterier.
• Barn- och ungdomsverksamhet.
• Att främja kultur-, idrotts- och fritidslivet i övrigt.

Ärendets tidigare handläggning
Ärendet har behandlats på kultur- och fritidsnämnden 2023-12-20 (KFN-
2023-00348)

Förvaltningens överväganden
Enligt kommunallagen har kommuner och regioner rätt att ta ut avgifter för 
tjänster och nyttigheter som de tillhandahåller. Avgifterna får dock inte 
vara högre än vad som motsvarar kostnaderna för de tjänster eller 
nyttigheter som de tillhandahåller – den så kallade självkostnadsprincipen9.
I kommunallagen 5 kapitel, 1 §, framgår att fullmäktige beslutar i ärenden 
av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för kommunen eller 
regionen som exempelvis budget, skatt och andra viktiga ekonomiska 
frågor. I den 2 § framgår att fullmäktige får uppdra åt en nämnd att i 
fullmäktiges ställe besluta i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden.
Ärenden som anges i 1 § första stycket eller som enligt lag eller annan
författning ska avgöras av fullmäktige får dock inte delegeras till
nämnderna.

Delegation av beslutanderätten om avgifter
Kultur- och fritidsförvaltningen har regelbundet lyft avgifter inom sina
verksamhetsområden till nämnden för beslut. I samband med översynen av 
avgifter för idrotts- och fritidsavdelningen inför 2023 uppmärksammades 
att det saknats hänvisning till det ärende eller protokollsutdrag där 
delegationen från fullmäktige framgår.

Förvaltningen har letat men har inte kunnat hitta något ärende som styrker 
att kultur- och fritidsnämnden har delegerats rätten att besluta om avgifter 
inom sina verksamhetsområden. Det framgår inte heller något om denna 
delegation i kultur- och fritidsnämndens reglemente. Med anledning av det 
behöver delegationen från kommunfullmäktige till kultur- och 
fritidsnämnden klargöras och beslut om avgifter inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden behöver lyftas till fullmäktige för 
beslut.
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När det gäller avgiftsuttag som inte har någon direkt betydelse för
kommunalekonomin i stort så anses dessa falla utanför gruppen ”viktiga 
ekonomiska frågor” och kan därför delegeras.  Kultur- och fritidsnämnden 
hade ca 64,5 mnkr i intäkter från taxor och avgifter år 2022. Bedömningen 
från jurist och ekonom på kommunstyrelsekontoret är att kultur- och 
fritidsnämndens intäkter från avgifter inte har någon större betydelse för 
kommunens samlade ekonomi. Detta då det endast motsvarar ca 4 % av 
kommunens totala intäkter på avgifter. Uppfattningen är därmed att det 
finns möjlighet för kommunfullmäktige att delegera beslutanderätten för
avgifterna till kultur- och fritidsnämnden.

Förvaltningens Styrdokument och juridik
Kommunallagens 2 kapitel §§ 5 och 6 reglerar en kommuns rätt att ta ut 
avgifter. 5 kap. 2 § kommunallagen anger förutsättningarna för delegation 
till nämnd.

Ekonomisk hållbarhet
Avgifter inom kultur- och fritidsnämndens verksamhetsområde ger intäkter 
som bidrar positivt till nämndens ekonomiska resultat. Bedömningen är att 
kultur- och fritidsnämndens intäkter från avgifter inte har någon större 
betydelse för kommunens samlade ekonomi. Detta då nämndens avgifter 
endast motsvarar ca 4 % av kommunens totala intäkter på avgifter.

Social hållbarhet
Höjda avgifter för hyra av och besök vid kultur- och fritidsförvaltningens 
verksamheter kan ha betydelse för människors möjlighet att delta i idrotts-, 
fritids-, och kulturaktiviteter. Utgångspunkten är därför att avgifterna ska 
hållas så låga som möjligt.

Ekologisk hållbarhet
Inte relevant för ärendet.

Landsbygdssäkring
Idrottslokaler och anläggningar, lokaler för möten, konferenser och
föreläsningar samt badanläggningar och gym finns utspridda över
kommunen. De friluftsanläggningar som omfattas av avgifter ligger i
centrala Sundsvall. Teater- och konsertanlägganingar samt
Kulturmagasinet ligger i centrala Sundsvall.

Beslutet skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
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Förslag till uppföljning
Ingen uppföljning föreslås. 

Jonas Walker 
Kommundirektör
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§ 75 Motion (SD) Utökandet av antalet
fältassistenter samt dess verksamhet
(KS-2023-00296-6)

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att anse motionen besvarad.

Ärendet
Emir Özcelik och Kevin Sahlin, Sverigedemokraterna (SD), föreslår i 
en motion till kommunfullmäktige att fältverksamheten och antalet 
fältassistenter i Sundsvalls kommun ska utökas.

Överläggning
Kevin Sahlin (SD) yrkar bifall till motionen samt önskar få lämna en 
protokollsanteckning.

Oskar Brusell (M) yrkar bifall till motionen samt önskar få lämna en 
protokollsanteckning.

Niklas Evaldsson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut om att anse motionen vara besvarad. Vidare önskar han få 
lämna en protokollsanteckning

Johan Sundström (KD) och Elise Backman (L) instämmer i Oskars 
Brusells (M) yrkande samt protokollsanteckning.

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels 
kommunstyrelsens förslag och dels Kevin Sahlin med fleras förslag. 
Hon ställer dessa mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag

Votering begärs av Kevin Sahlin (SD) och ska verkställas. 

Votering genomförs med följande propositionsordning: Den som 
röstar för att bifalla kommunstyrelsens förslag röstar JA och den som 
röstar för att bifalla motionen röstar NEJ. Voteringen resulterar i 38 
JA-röster, 32 NEJ-röster, och 1 frånvarande. (se bilaga 2)
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Efter avslutad votering konstaterar ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

Vidare godkänner ordföranden att Kevin Sahlins (SD), Oskar Brusell 
(M) med fleras samt Niklas Evaldsssons (V) protokollsanteckningar
får lämnas.

Reservation
Mikael Gäfvert (M), Bertil Kjellberg (M), Viktoria Jansson (M), 
Oskar Brusell (M), Signe Weiss (M), Tom Emanuelz (M), Per 
Lindstrand (M), Jörgen Eriksson (M), Thomas Burman (M), Patrik 
Nilsson (M), Cecilia Backlund (M), Charlie Hederberg (M), Sven 
Bredberg (M) och Patrik Gustavsson (M) reserverar sig mot beslutet.

Kevin Sahlin (SD), Marianne Eliasson (SD), Dan Rasmusson (SD),
Kent Sundström (SD), Tomasz Baron (SD), Tommy Edström (SD),
Emir Özcelik (SD), Sven Dahl (SD), Nils-Åke Malmdin (SD),
Mats Hellhoff (SD) och Katarina Blixt (SD) reserverar sig mot
beslutet.

Ronja Brusell Strid (KD), Robert Nordin (KD), Johan Sundström 
(KD) och Wictor Strand (KD) reserverar sig mot beslutet.

Lars Holmgren (L), Ina Lindström Skandevall (L) och Elise 
Backman (L) reserverar sig mot beslutet.

Protokollsanteckning
Kevin Sahlin (SD) lämnar följande protokollsanteckning:

Sverigedemokraterna ser med oro att majoriteten inte vill
agera i samma takt som den negativa utvecklingen i vår
kommun. Vi är glada att man har gått från tidigare EN
fältassistent till dagens fyra, men förvaltningen är tydlig. De
är inte tillräckligt och behöver tillgodoses snarast.
Fältassistenter är i en utsatt ställning när de råkar ut för
sjukdom, sjukskrivningar alternativt andra bortfall. Det
behöver finnas kontinuitet även i deras verksamhet!

Oskar Brusell (M) med flera lämnar följande protokollsanteckning:

Vi anser likt motionärerna att kommunens fältverksamhet är
viktig och där det totala antalet medarbetare behöver vara en
del i ett större arbete som också bör vara ständigt pågående.
Vi instämmer dock i att fältassistenternas verksamhet bör
utökas med fler kollegor, mot bakgrund till den oroande
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utveckling som sker där fler unga hamnar i och riskerar
hamna i destruktiva levnadsförhållanden.

Niklas Evaldsson (V) lämnar följande protokollsanteckning:

Majoriteten har under de senaste åren kontinuerligt arbetat
med att utöka antalet fältassistenter från först en till dagens 4.
Det är ett arbete vi avser fortsätta men kommer hantera det i
ordinarie budgetprocess.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-11 § 66
• Protokollsutdrag kommunstyrelsens plan- och utvecklingsutskott

2024-02-20 § 13
• Kommunstyrelsekontorets skrivelse - KS-2023-00296-6
• Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden 2023-05-31 §55
• Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse
• Protokollsutdrag individ- och arbetsmarknadsnämnden 2023-05-

30 §90
• Individ- och arbetsmarknadsförvaltningens skrivelse
• Motion (SD) Utökandet av antalet fältassistenter samt dess

verksamhet

_ _ _ _
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Dnr
Kommunstyrelsekontoret 2023-10-30 KS-2023-00296-6
Marlene Svensson
Processledare, Samhällsutveckling och hållbarhet

Kommunfullmäktige

Motion (SD) Utökandet av antalet fältassistenter samt 
dess verksamhet

Förslag till beslut
Kommunstyrelsekontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att anse motionen besvarad.

Ärendet
Emir Özcelik och Kevin Sahlin Sverigedemokraterna (SD) föreslår i en 
motion till kommunfullmäktige att fältverksamheten och antalet 
fältassistenter i Sundsvalls kommun ska utökas.

Bakgrund
Motionärerna lyfter att kommunens fältassistenter har en viktig roll i att 
uppsöka unga personer som riskerar att hamna i utanförskap och 
kriminalitet. Syftet med motionen är enligt motionärerna att möjliggöra en 
mer effektiv och ändamålsenlig fältverksamhet då bedömningen är att 
resurserna idag inte räcker till. 

Ärendets tidigare handläggning
Motionen har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden och 
individ- och arbetsmarknadsnämnden.

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 
anse motionen besvarad. I en protokollsanteckning förmedlar ordföranden i 
nämnden att den politiska majoriteten avser fortsätta med att utöka antalet 
fältassistenter inom ramen för ordinarie budgetprocess.

Individ- och arbetsmarknadsnämnden (IAN) beslutar även de att föreslå 
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad och hänvisar till att de inte 
bedömer att organisationen av fältassistenterna är optimal, utan både 
otydlig och innehållande vissa hindrande faktorer. Detta då 
fältverksamheten är organiserad i en annan nämnd än övrig socialtjänst.
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Förvaltningens överväganden
Sundsvall befinner sig i ett utmanande läge med segregation och stora 
skillnader i levnadsvillkor mellan olika Sundsvallsbor. I en mätning från 
tidningen Dagens Samhälle hamnar Sundsvall på plats 44 över de mest 
segregerade kommunerna utav landets 290 kommuner. Kopplat till detta 
ser vi en ökad social oro och gängkriminalitet som söker sig ner i åldrarna. 
Behovet av ett mer intensivt främjande och förebyggande arbete från 
kommunens sida är stort.

Frågan är dock komplex och de ekonomiska resurserna i kommunen 
begränsade. De barn och unga som lever i familjer med små ekonomiska 
marginaler och har svårt att klara skolan är de som har störst risk för att 
dras in i gängkriminalitet och narkotikaförsäljning. I dessa grupper är 
förtroendet för samhället mycket lågt, vilket även ses på valdeltagandet i 
socioekonomiskt svaga områden. I dessa grupper är även den psykiska 
ohälsan generellt högre. Det är en utmaning med ett samhällsklimat som 
blir allt hårdare. Samhället är mindre förlåtande mot de som lämnar skolan 
utan fullständiga betyg och de som har problem med att betala sina 
räkningar. Barn och unga känner otrygghet och oro kring hur deras framtid 
ska bli. Vi ser att alla delar hänger ihop; psykisk ohälsa, ökade ekonomiska 
och sociala skillnader mellan olika grupper samt social oro och 
kriminalitet.

Kommunen har en rad olika insatser och främjande arbete för att bemöta 
dessa problem; insatser riktade till arbetslösa, kompensatoriska insatser 
inom ramen för skolans och förskolans verksamhet, fritidsaktiviteter 
riktade till barn som annars är inaktiva, första linjens socialtjänst i fyra av 
kommunens prioriterade områden, SSPF1 etcetera. I Sundsvalls kommun 
finns både fältassistenter och brobyggare som arbetar uppsökande och 
förebyggande med barn och unga. I remissvaret från IAN framgår att 
socialtjänsten ser behov av denna funktion även i sin verksamhet, då de 
fältassistenter som finns idag är lokaliserad på kultur- och fritidsförvalt-
ningen, vilket enligt IAN försvårar deras uppdrag.2 I den bästa av världar 
hade alla dessa verksamheter fått utökade resurser för att göra ett ännu 
bättre jobb än idag, men tyvärr så måste vi i kommunen prioritera bland 
begränsade resurser.

Kommunstyrelsekontoret leder just nu arbetet med att ta fram en 
tjänstemannaanalys där behoven kopplade till social oro och social 

1 SSPF innebär att skola, socialtjänst, polis och fritid samarbetar med vårdnadshavare för 
att vända en negativ utveckling hos barnet/ungdomen.
2 Är verksamheten som bedriver socialt fältarbete organiserad i en annan nämnd än 
socialtjänsten har verksamheterna sekretess gentemot varandra då varje kommunal nämnd 
utgör en egen myndighet.
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hållbarhet kommer att lyftas och förslag kommer att ges på främjande och 
förebyggande insatser. Därefter är det upp till den politiska majoriteten att 
ta beslut och göra prioriteringar. 

Kommunstyrelsekontoret föreslår att motionen ska anses besvarad.

Styrdokument och juridik
Alla kommuner har ett ansvar enligt socialtjänstlagen att arbeta 
uppsökande och förebyggande med barn och unga. Ett av flera sätt att göra 
det på är genom att ha fältarbetare på platser där barn och unga befinner 
sig. Det finns flera olika benämningar på dem som arbetar i 
fältverksamheter, exempelvis fältsekreterare, fältassistenter och 
ungdomscoacher.

Ekonomisk hållbarhet
Att arbeta främjande och förebyggande kan oftast ses som sociala 
investeringar som på sikt sänker kostnaderna för social utsatthet och social 
oro. Då behoven är stora och de ekonomiska resurserna i kommunen 
begränsade behöver dock prioriteringar göras kring vilka insatser som ska 
genomföras.

Social hållbarhet
Ärendet är i allra högsta grad en fråga som rör den sociala hållbarheten, då 
bra främjande och förebyggande insatser är centrala för en socialt hållbar 
kommun.

Ekologisk hållbarhet
Frågan har ingen direkt beröring med ekologisk hållbarhet.

Landsbygdssäkring
Frågan har ingen direkt beröring med landsbygdssäkring. 

Beslutet skickas till
Kultur- och fritidsnämnden samt individ- och arbetsmarknadsnämnden.

Förslag till uppföljning
Ingen uppföljning föreslås.

Jonas Walker
Kommundirektör
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§ 76 Motion (KD) och (L) angående framtagande
av tillgänglighetsprogram
(KS-2023-00415-15)

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att avslå motionens första att-sats om att ta fram ett nytt 
tillgänglighetsprogram, samt

att bifalla motionens andra att-sats om att byta namn på 
funktionshindersrådet till tillgänglighetsrådet.

Ärendet
Kristdemokraterna och Liberalerna har lämnat in en motion där de 
förslår att kommunstyrelsen tar fram ett tillgänglighetsprogram för 
Sundsvalls kommun samt att kommunala funktionshinderrådet byter 
namn till tillgänglighetsrådet.

Överläggning
Jeanette Hedlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. Vidare önskar hon få lämna en protokollsanteckning.

Ronja Brusell Strid (KD), Oskar Brusell (M) och Ina Lindström 
Skandevall (L) yrkar bifall till motionen. 

Kevin Sahlin (SD) yrkar på följande förslag till beslut:

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett
funktionsrättsprogram för Sundsvalls kommun.

att Sundsvalls kommun byter namn på funktionshinderrådet
till funktionsrättsrådet.

Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, dels 
kommunstyrelsens förslag, dels Ronja Brusell Strid (KD) med fleras 
förslag och dels Kevin Sahlins (SD) förslag. Hon ställer dessa mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Ordföranden godkänner att Jeanette Hedlunds (S) 
protokollsanteckning får lämnas. 

Reservation
Mikael Gäfvert (M), Bertil Kjellberg (M), Viktoria Jansson (M), 
Oskar Brusell (M), Signe Weiss (M), Tom Emanuelz (M), Per 
Lindstrand (M), Jörgen Eriksson (M), Thomas Burman (M), Patrik 
Nilsson (M), Cecilia Backlund (M), Charlie Hederberg (M), Sven 
Bredberg (M), Patrik Gustavsson (M) och Jörgen Eriksson (M) 
reserverar sig mot beslutet.

Kevin Sahlin (SD), Marianne Eliasson (SD), Dan Rasmusson (SD),
Kent Sundström (SD), Tomasz Baron (SD), Tommy Edström (SD),
Emir Özcelik (SD), Sven Dahl (SD), Nils-Åke Malmdin (SD),
Mats Hellhoff (SD) och Katarina Blixt (SD) reserverar sig mot
beslutet.

Ronja Brusell Strid (KD), Robert Nordin (KD), Johan Sundström 
(KD) och Wictor Strand (KD) reserverar sig mot beslutet.

Lars Holmgren (L), Ina Lindström Skandevall (L) och Elise 
Backman (L) reserverar sig mot beslutet.

Protokollsanteckning
Jeanette Hedlund (S) lämnar följande protokollsanteckning:

Vi anser, likt motionärerna, att Sundsvalls kommuns arbete
ska utgå från det nationella funktionshinderspolitiska målet
och de fyra arbetssätten som pekats ut. Dessa mål och
arbetssätt finns i strategin för social hållbarhet som är
beslutad av kommunfullmäktige och ska vara ett stöd i
nämndernas verksamhetsplanering.
Det handikappolitiska programmet från 1999 är inte längre
relevant i och med annan styrning och lagstiftning. Vi
kommer därför initiera en översyn av gamla men giltiga
styrdokument för att avsluta eller ersätta sådant som inte
längre är aktuellt.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-11 § 67
• Protokollsutdrag kommunstyrelsens plan- och utvecklingsutskott

2024-02-20 § 17
• Kommunstyrelsekontorets skrivelse - KS-2023-00415-15
• Protokollsutdrag barn- och utbildningsnämnden 2023-11-29 §190

§ 40 Anmälnings - och delegationsärenden KFN 2024-04-24 - KFN-2024-00006-7 Anmälnings - och delegationsärenden KFN 2024-04-24 : Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde den 2024-03-25 - Motion



Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kommunfullmäktige 2024-03-25 47

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

• Barn- och utbildningsförvaltningens skrivelse
• Protokollsutdrag individ- och arbetsmarknadsnämnden 2023-09-

26 §143
• Individ- och arbetsmarknadsförvaltningens skrivelse
• Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden 2023-10-25 §90
• Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse
• Protokollsutdrag stadsbyggnadsnämnden 2023-11-22 §155
• Stadsbyggnadskontorets skrivelse
• Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-11-28 §113
• Vård- och omsorgsförvaltningens skrivelse
• Protokollsutdrag Överförmyndarnämnden Mitt 2023-10-20 §189
• Överförmyndarkontorets skrivelse
• Svar funktionshindersrådet
• Svar Mitthem AB
• Motion (KD) och (L) angående framtagande av

tillgänglighetsprogram
_ _ _ _
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Tjänsteskrivelse

Datum

1(7)
 
Dnr

Kommunstyrelsekontoret 2024-01-26 KS-2023-00415-15
Sara Lindblom
Folkhälsosamordnare
Samhällsutveckling och hållbarhet

   Kommunfullmäktige

Motion (KD) och (L) angående framtagande av 
tillgänglighetsprogram

Förslag till beslut
Kommunstyrelsekontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige

att avslå motionens första att-sats om att ta fram ett nytt 
tillgänglighetsprogram, samt

att bifalla motionens andra att-sats om att byta namn på 
funktionshindersrådet till tillgänglighetsrådet.

Ärendet
Kristdemokraterna och Liberalerna har lämnat in en motion där de förslår
att kommunstyrelsen tar fram ett tillgänglighetsprogram för Sundsvalls
kommun samt att kommunala funktionshinderrådet byter namn till
tillgänglighetsrådet.

Bakgrund
Sundsvalls kommun har idag ett handikappolitiskt program från år 1999. 

2013 arbetades ett förslag till nytt funktionshinderspolitiskt program fram. 
Förslaget remitterades till nämnder, kommunala bolag och politiska partier 
i Sundsvalls kommun, dåvarande Landstinget Västernorrland, 
Länsstyrelsen Västernorrland, funktionshindersföreningar, Polisen, 
Räddningstjänsten och kollektivtrafikmyndigheten. Svaren visade 
sammantaget en positiv inställning till förslaget. Remissrundan visade även 
på frågetecken kring att ett styrdokument förnyas utan en behovsanalys 
eller fundering om det finns andra sätt att säkra kommunens arbete med 
frågan, till exempel genom att den hanteras i kommunens mål- och 
resursplan. Arbetet pausades och något nytt funktionshinderspolitiskt 
program antogs inte.
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I november 2017 föreslår Kristdemokraterna (KD) i en motion till 
kommunfullmäktige att ett nytt funktionshinderspolitiskt program ska 
arbetas fram. Ärendet skickades inte på remiss då bedömningen var att de 
synpunkter som framkom vid remissrundan 2013 sannolikt stod kvar. 
Kommunstyrelsens bedömning var också att kommunens riktlinjer för hur 
styrdokument ska hanteras måste följas, bland annat med en behovsanalys. 
Kommunfullmäktige beslutade att avslå motionen.

Lagar
I Sverige har vi flera olika lagstiftningar vad gäller tillgänglighet. Exempel 
på lagar nedan:

• I plan- och bygglagen står det bland annat att när man bygger nytt 
eller bygger om så ska byggnader uppfylla väsentliga tekniska 
egenskapskrav i fråga om tillgänglighet och användbarhet för 
personer med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga. Regler för 
byggd miljö finns även i byggnadsverksförordningen och 
Boverkets byggregler.

• I lagen om offentlig upphandling står sedan 1 januari 2017 bland
annat: ”När det som anskaffas ska användas av fysiska personer ska
de tekniska specifikationerna bestämmas med beaktande av
samtliga användares behov, däribland tillgängligheten för personer
med funktionsnedsättning.”

• Diskrimineringslagens (2008:567) syfte är att motverka
diskriminering och främja lika rättigheter och möjligheter oavsett
kön, könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet,
religion eller annan trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell
läggning eller ålder. I diskrimineringslagen står det bland annat att
det är förbjudet att direkt eller indirekt diskriminera en person i
arbetsliv eller utbildning på grund av funktionsnedsättning.
Bristande tillgänglighet räknas sedan 1 januari 2015 som
diskriminering, vilket innebär att en person med en
funktionsnedsättning inte får missgynnas genom att åtgärder för
tillgänglighet inte vidtas.

• Barnkonventionens artiklar 1–42 är inkorporerade i svensk lag och
barnkonventionen är sedan 2020 svensk lag. Barnkonventionen har
samma status som andra lagar i Sverige. 94 länder har idag
inkorporerat barnkonventionen i sin nationella lagstiftning. Stat,
regioner och kommuner ska säkerställa de rättigheter barnet har
enligt konventionen. Även privata aktörer som utför tjänster åt
staten som berör barn skyldiga att följa konventionen. Exempelvis
fristående skolor och sjukvårdsinrättningar.
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• Ideella organisationer är inte juridiskt sett direkt bundna att följa
barnkonventionen. Däremot kan staten, kommuner eller regioner
sätta upp kriterier för till exempel bidrag till verksamheten eller
tillgång till lokaler.

• Webbtillgänglighetsdirektivet trädde i kraft hösten 2018, både i
Sverige och i alla EU-länder. Lagen innebär att webbplatser,
extranät, intranät, dokument och appar ska uppfylla kraven på
tillgänglighet enligt en viss norm (EN301549). Dessutom ingår
krav på att den som omfattas av lagen ska deklarera sin
tillgänglighetsstatus, erbjuda möjlighet till återkoppling från
användare, information om alternativa format och även hur
eventuella klagomål hanteras.

FN:s konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning är 
grunden för det svenska funktionshinderpolitiska målet. Det nationella 
målet för funktionshinderspolitiken är att uppnå jämlikhet i levnadsvillkor 
och full delaktighet i samhället för personer med funktionsnedsättning, i ett 
samhälle med mångfald som grund (Nationellt mål och inriktning för 
funktionshinderspolitiken, Prop. 2016/17:188).

För att uppnå det nationella målet för funktionshinderspolitiken finns fyra 
utpekade arbetssätt1:

1. Principen om universell utformning
Principen om universell utformning handlar om att skapa lösningar som
fungerar för så många som möjligt, i stället för att göra olika typer av
anpassningar i efterhand. Hänsyn ska tas till människors olika behov och
förutsättningar.

2. Befintliga brister i tillgängligheten
Befintliga brister i tillgängligheten handlar om att identifiera och åtgärda
hinder i samhället för att alla ska kunna delta på jämlika villkor.

3. Individuella stöd och lösningar för individens självständighet
Trots universell utformning och undanröjande av hinder och befintliga
brister behövs individuella stöd och lösningar för individens
självständighet som ett komplement. Den som är i behov av stöd behöver
vara delaktig och ha stort inflytande över att själv bestämma vilket stöd
personen tar emot. Individuella stöd kan handla om till exempel
ledsagning, färdtjänst eller hjälpmedel.

1 https://www.mfd.se/verktyg/lar-om-politikensmal-och-inriktning/grundlaggande-om-
funktionshinderspolitiken/
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4. Förebygga och motverka diskriminering
Att arbeta med att förebygga och motverka diskriminering handlar både
om att förhindra diskriminering och att agera när någon blir diskriminerad.

I Sundsvalls kommuns strategi för social hållbarhet finns målet att 
väsentligt minska diskriminerande strukturer utifrån de sju 
diskrimineringsgrunderna. Kopplat till diskrimineringsgrunden 
funktionsnedsättning lyfts i strategi för social hållbarhet det nationella 
målet för funktionshinderspolitiken samt de fyra arbetssätten (principerna) 
för att uppnå målet. Nämnder och bolag ska arbeta systematiskt i syfte att 
uppfylla strategi för social hållbarhet i Sundsvall. Barn- och 
utbildningsnämnden, individ- och arbetsmarknadsnämnden, kultur- och 
fritidsnämnden, vård- och omsorgsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och 
Mitthem ska även inarbeta strategin för social hållbarhet i sina 
verksamhetsplaner och årligen återrapportera vilka åtgärder som planeras 
till kommunstyrelsens plan- och utvecklingsutskott (KF 2022-05-30 §120).

Ärendets tidigare handläggning
• Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2023-11-29 §190, att

föreslå avslag till motionen.
• Individ- och arbetsmarknadsnämnden beslutade 2023-09-26 §143,

att föreslå bifall till motionens första att-sats samt att föreslå avslag
till motionens andra att-sats.

• Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2023-10-25 §90, att föreslå
avslag till motionens första att-sats samt att föreslå bifall till
motionens andra att-sats.

• Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2023-11-28 §113 att anse
motionen besvarad.

• Överförmyndarnämnden beslutade 2023-10-20 §189 att föreslå
bifall till motionens första att-sats samt att föreslå avslag till
motionens andra att-sats.

• Stadsbyggnadsnämnden beslutade 2023-11-22 § 150 att avslå
motionens första att-sats samt att bifalla motionens andra att-sats.

Förvaltningens överväganden
Remissynpunkter
Motionen har skickats på remiss till individ - och arbetsmarknadsnämnden
barn- och utbildningsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, kultur- och 
fritidsnämnden, vård- och omsorgsnämnden, överförmyndarnämnden,
Mitthem samt till funktionshindersrådet. Samtliga har svarat och 
kommunstyrelsekontoret konstaterar att remissinstansernas svar spretar. 
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Barn- och utbildningsnämnden (BUN) föreslår avslag till motionen utifrån 
att de för sin egen verksamhet har lagar att förhålla sig till, vilket gör att de 
uppfyller det nationella funktionshindersmålet. 

Kultur- och fritidsnämnden (KFN) föreslår avslag till ett nytt 
tillgänglighetsprogram och lyfter att tillgänglighetsfrågor istället, för bästa 
effekt, skulle kunna lyftas som ett prioriterat område i mål- och 
resursplanen och att alla parter på så sätt får ett ansvar att agera. KFN 
bifaller förslaget om namnbyte utifrån att det ligger i linje med många 
andra kommuners terminologi. 

Individ- och arbetsmarknadsnämnden (IAN) föreslår bifall till 
framtagandet av ett nytt tillgänglighetsprogram utifrån att nämnder och 
bolag behöver arbeta mer aktivt med tillgänglighet och då skulle ett 
program vara ett bra verktyg. IAN föreslår avslag till namnbytet med 
hänvisning till att frågan bör hanteras av funktionshindersorganisationerna.

Vård- och omsorgsnämnden (VON) anser motionen besvarad. 
Förvaltningen skriver dock att de styrker motionens förslag om att utarbeta 
ett nytt program samt att lämna över frågan om att byta namn på 
funktionshindersrådet till den egna verksamheten. Förvaltningen föreslår 
dock att anse motionens yrkande besvarade.

Överförmyndarnämnden (ÖFN) föreslår bifall till framtagande av ett nytt 
progam då det är av yttersta vikt att förbättra tillgängligheten och skapa 
tillgängliga miljöer. ÖFN föreslår dock avslag till förslaget om att byta 
namn på funktionshindersrådet. 

Stadsbyggnadsnämnden (SBN) föreslår avslag till motionens första att-sats 
med hänvisning till att tillgänglighetsperspektivet regleras i 
speciallagstiftning och ingår i myndighetens ordinarie arbete. Reglering 
sker bland annat inom ramen för plan- och bygglagen, plan- och 
byggförordningen, Boverkets byggregler och bostadsanpassningslagen. 
Nämnden föreslår bifall till motionens andra att-sats gällande namnbytet.

Mitthem har svarat att de inte har några synpunker på framtagandet av ett 
tillgänglighetsprogram. 

Funktionshindersrådet består av förtroendevalda från Sundsvalls kommun 
och av representanter från olika fuktionshindersföreningar i Sundsvall. Den 
aktuella remissen har besvarats gemensamt av föreningsrepresentanterna i 
rådet. I svaret framgår att det inte finns någon enhetlig linje när det gäller 
framtagande av ett nytt program, dock anser en majoritet att idén med ett 
nytt program är god. Motargumentet är en farhåga att ett nytt program 
skulle bli en hyllvärmare som inte gör någon nytta. Det man däremot är 
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överens om är att funktionshindersperspektivet behöver arbetas in i 
respektive nämnders mål- och resursplaner. Funktionshindersrådet ställer 
sig positiv till ett namnbyte till tillgänglighetsrådet. 

Att ta fram kommunövergripande program och strategier är ett tids- och 
resurskrävande arbete. När styrdokumenten sedan är antagna krävs 
ytterligare ett stort arbete för få verkstad i frågorna och hålla 
styrdokumentet aktuellt och levande över tid. Med flera styrdokument 
inom ett och samma paraply, social hållbarhet, finns det risk att vi skriver 
fram parallella styrdokument. 

Kommunstyrelsekontoret föreslår avslag till förslaget om att ta fram ett 
nytt tillgänglighetsprogram. Som tidigare nämnts finns det nationella målet 
för funktionshinderpolitiken upptaget i strategi för social hållbarhet och 
även de fyra arbetssätten (principerna) som är vägledande för att uppfylla 
funktionshinderspolitikens mål. Nämnder och bolag ska bidra till strategins 
genomförande och flera av dem har i uppdrag att inarbeta strategin i 
respektive verksamhetsplaner och rapportera till plan- och utvecklings-
utskottet hur de arbetar för att bidra till att strategin genomförs. Nämnder 
och bolag skulle på ett systematiskt sätt kunna ange vad de ska göra i 
relation till sin verksamhet och de fyra arbetssätten (principerna) och sedan 
följa upp detta årligen. 

2023 har varit premiärår för uppföljning av strategin för social hållbarhet 
och det finns potential till utveckling på framför allt området som gäller 
just rättigheter och diskriminering. Få eller inga nämnder och bolag har 
tagit upp något kopplat till diskrimineringsarbetet i sina uppföljningar, än 
mindre något kopplat till att undanröja hinder för tillgänglighet kopplat till 
diskrimineringsgrunder funktionsnedsättning.  

Kommunstyrelsekontoret föreslår bifall till förslaget om att funktions-
hindersrådet byter namn till tillgänglighetsrådet. Ett namnbyte går i 
riktning med hur andra kommuner titulerar sina motsvarande råd och något 
även funktionshindersrådet förordar.

Styrdokument och juridik
Ärendet i sig har ingen påverkan på lagar, men förslaget till beslut i ärendet 
grundar sig delvis på att det finns flera olika lagar som reglerar 
tillgänglighet för personer med olika funktionsnedsättningar, se bakgrund 
och rubriken lagar. 

Ekonomisk hållbarhet
Förslaget till beslut påverkar inte kommunens ekonomi. Om motionen 
däremot skulle bifallas och ett nytt program ska arbetas fram behöver det 
skjutas till resurser till arbetet.  
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Social hållbarhet
Kommunen som offentlig aktör har ett särskilt ansvar att tillse att alla 
människor ska kunna ta del av kommunens tjänster, service och 
verksamheter. Kommunens arbete med tillgänglighet har stor betydelse för 
skapandet av jämlika levnadsvillkor. 

Ekologisk hållbarhet
Kommunen som offentlig aktör har ett ansvar att se till att hjälpmedel, 
skyddsutrustning/fallskydd och liknande inte innehåller giftiga ämnen som 
påverkar människor, djur och miljö (mark, luft och vatten) negativt.

Landsbygdssäkring
Förslaget till beslut påverkar inte landsbygdsarbetet. Tillgänglighetsarbetet 
ska ske jämlikt i alla delar av kommunen.

Beslutet skickas till
Barn- och utbildningsnämnden, individ- och arbetsmarknadsnämnden, 
kultur- och fritidsnämnden, vård- och omsorgsnämnden, 
överförmyndarnämnden, stadsbyggnadsnämnden, Mitthem samt till 
funktionshindersrådet.

Jonas Walker
Kommundirektör
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Barn- och utbildningsnämnden 2024-03-27 15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 45 En meningsfull fritid för årskurs 4 och 5
(BUN-2023-00966-6)

Beslut
Nämnden beslutar

att godkänna utredningen,

att nämnden ska få information om planerade insatser för att erbjuda
elever i årskurs 4 till 6 en meningsfull fritid vid sammanträdet 
september 2024,

att återkoppling av utfallet av dessa insatser ska redovisas för 
nämnden vid sammanträdet i juni 2025,

att ge förvaltningen i uppdrag att i samråd kultur- och 
fritidsförvaltningen att utreda ett effektivare nyttjande av skolornas 
idrottshallar för öppen verksamhet på eftermiddagarna, samt

att denna utredning ska redovisas till nämnderna vid deras respektive
sammanträden i december 2024.

Ärendet
Barn- och utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden 
beslutade vid sina respektive nämndsammanträden i november 2023 
att godkänna ett gemensamt ordförandeförandeförslag om en 
meningsfull fritid för årskurs 4 och 5. Med anledning av det får barn- 
och utbildningsförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen i 
uppdrag att gemensamt utreda på vilket sätt kommunen kan erbjuda 
elever i årskurs fyra och fem en attraktiv fritidsverksamhet. 
Utredningen ska redovisas till nämnderna vid sammanträdet i mars 
2024. Utredningen ska även samordnas med utredningen om ett 
Kulturlyft i prioriterade bostadsområden (BUN-2023-00484-1)

Överläggning
Vid dagens sammanträde föredrar utredare Anders Sjölander ärendet.

Ordförande konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut, 
arbetsutskottets förslag. Nämnden beslutar enligt förslaget.
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Barn- och utbildningsnämnden 2024-03-27 16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Jäv 
Rebecca Lampinen (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i 
behandlingen av ärendet.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott - 

2024-03-13 - § 32 En meningsfull fritid för årskurs 4 och 5
• Tjänsteskrivelse - BUN-2023-00966-6 - En meningsfull fritid för 

årskurs 4 och 5
• Bilaga Utredningsuppdrag - En meningsfull fritid för årskurs 4 

och 5
• Bilaga Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden 

sammanträde den 2023-11-29 - Ordförandeförslag - En 
meningsfull fritid för årskurs 4 och 5

_ _ _ _
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Barn- och utbildningsnämnden 2024-03-27 14

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 44 Kulturlyft i prioriterade bostadsområden
(BUN-2023-00484-6)

Beslut
Nämnden beslutar

att godkänna utredningen,

att förvaltningen återkommer till nämnden senast i maj 2024 med 
förslag på reviderade direktiv för Kulturskolan, samt 

att förstärka samverkan inom ramen för befintliga strukturer med 
fokus på kulturaktiviteter för barn och unga.

Ärendet
Återrapportering på ordförandeförslag från maj 2023 angående ett 
kulturlyft i prioriterade områden. Utredningen angående 
ordförandeförslaget Ett kulturlyft i prioriterade bostadsområden har 
samordnats med utredningen angående ordförandeförslaget En 
meningsfull fritid för årskurs 4 och 5 (BUN-2023-00966).

Överläggning
Ordförande konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut, 
arbetsutskottets förslag. Nämnden beslutar enligt förslaget.

Jäv 
Rebecca Lampinen (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i 
behandlingen av ärendet.

Beslutsunderlag
• Protokollsutdrag Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott -

2024-03-13 - § 31 Kulturlyft i prioriterade bostadsområden
• Tjänsteskrivelse - BUN-2023-00484-6 - Kulturlyft i prioriterade

bostadsområden
• Bilaga Utredningsuppdrag - Kulturlyft i prioriterade

bostadsområden
• Bilaga Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden

sammanträde den 2023-05-31 - Ordförandeförslag - Kulturlyft i
prioriterade bostadsområden

_ _ _ _
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Protokollsutdrag

Sammanträdesdatum

Sida

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-04-10 8

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 29 Hyresbidrag för 2023
(KFN-2024-00022-1)

Beslut
Arbetsutskottet föreslår nämnden besluta

att fördela hyresbidrag för 2023 till 32 föreningar med 
3 109 200 kronor enligt förvaltningens förslag i Bilaga 
fördelning hyresbidrag för 2023.

att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag på hur 
bidrag till anläggningar som drivs och ägs via ett av 
föreningen majoritetsägt bolag ska hanteras framgent.

Ärendet
32 föreningar har ansökt om hyresbidrag i år. De redovisar 
hyreskostnader om totalt drygt 13 470 000 kr för 2023. I 
handläggningen av hyresbidraget prioriteras föreningar med hög 
andel barn och unga (mellan 0-20 år) bland medlemmarna. 
Förvaltningen föreslår att hyresbidrag fördelas till 32 föreningar om 
totalt 3 109 200 kronor. 

Överläggning
Ordförande yrkar för majoritetens räkning att arbetsutskottet ska 
föreslå nämnden besluta enligt förvaltningens förslag med tillägg av 
en att-sats enligt följande: 
att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag på hur bidrag 

till anläggningar som drivs och ägs via ett av föreningen 
majoritetsägt bolag ska hanteras framgent. 

Arbetsutskottet beslutar i enlighet med majoritetens förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00022-1) - Hyresbidrag för 2023
• Bilaga - Fördelning hyresbidrag för 2023
• Muntlig information från Christel Öhgren, Tommy Lerstrand och

Emelie Isolehto Beiljer.
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Tjänsteskrivelse

Datum

1(3)

Dnr
Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-19 KFN-2024-00022-1
Anna Årblom Granbo, Emelie Isolehto Beijer, 
Evelina Wenzel
Handläggare, Föreningsbyrån

Hyresbidrag för 2023 

Förslag till beslut

Förvaltningen föreslår nämnden besluta

Att fördela hyresbidrag för 2023 till 32 föreningar med 3 109 200 
kronor enligt förvaltningens förslag i Bilaga fördelning 
hyresbidrag för 2023

Ärendet
32 föreningar har ansökt om hyresbidrag i år. De redovisar hyreskostnader 
om totalt drygt 13 470 000 kr för 2023. I handläggningen av hyresbidraget 
prioriteras föreningar med hög andel barn och unga (mellan 0-20 år) bland 
medlemmarna. Förvaltningen föreslår att hyresbidrag fördelas till 32 
föreningar om totalt 3 109 200 kronor. 

Bakgrund
Hyresbidrag är ett årligt bidrag för lokaler där föreningar bedriver 
verksamhet. Hyresbidraget söks retroaktivt för de hyreskostnader 
föreningen haft föregående kalenderår. Hyresbidrag lämnas inte för hyra i 
kommunens redan subventionerade lokaler. Hyresbidrag beviljas vanligtvis 
med maximalt 40 procent av godkända hyreskostnader. Dit räknas även 
försäkringskostnader för lokalen och el för uppvärmning, om detta inte 
ingår i hyran. Då budgeten är begränsad prioriteras föreningar med barn- 
och ungdomsverksamhet. Bidraget viktas därför efter hur stor andel barn 
och unga föreningen har i sin verksamhet.

Ärendets tidigare handläggning
Ärendet har inte handlagts tidigare.
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Förvaltningens överväganden
Liksom tidigare år har Föreningsbyrån i ett första steg viktat fördelningen 
av hyresbidraget med utgångspunkt i hur stor del barn och unga som är 
medlemmar i föreningen. Det innebär att föreningar med väldigt få eller 
inga barn och ungdomar får lägre täckning av sina hyreskostnader.

I hyresbidraget beviljas föreningarna bidrag med upp till 40 procent av den 
redovisade och godkända hyreskostnaden. Den maximala procentsatsen 
varierar dock från år till år beroende på hur många föreningar som ansöker 
om bidraget, vilka kostnader de redovisar och hur stort budgetutrymme 
som finns. För 2021 gavs max 37 procent, för 2022 gavs max 40 procent. 
Denna omgång, för 2023, beviljas bidrag med max 40 procent. 

Bidragen har viktats enligt nedanstående tabell. Den procentuella 
fördelningen har sedan avrundats till jämna 100-tal. Förvaltningen kan 
göra individuella bedömningar i enskilda ärenden. 

Andel barn och unga Bidragets täckningsgrad av 
godkänd hyreskostnad

50 % eller mer 40 %
36-49 % 30 %
26-35 % 20 %
16-25 % 15 %
0-15 % 5 %

Styrdokument och juridik
Handläggningen har skett med stöd av nämndens regelverk för 
föreningsbidrag. Vid bedömningen av ansökningarna har förvaltningen i 
första hand utgått från prioriteringen barn och unga.

Ekonomisk hållbarhet
Föreslagna bidrag ryms inom budgeten för föreningsbidrag. Förslagen 
förutsätter att föreningarna inte har någon aktuell skuld till Sundsvalls 
kommun. Detta kontrolleras i samband med utbetalningen av bidraget. 
Sammantaget ger hyresbidraget en kvalitativ nytta för allmänhet och 
medborgare som får ett rikare och starkare föreningsliv.

Social hållbarhet
Genom att ge bidrag till föreningslivets hyreskostnader underlättar man för 
föreningar att kunna erbjuda bra verksamhet. Föreningslivet bidrar till att 
öka människors fysiska aktivitet och deltagande i sociala eller kulturella 
aktiviteter, vilket har en positiv påverkan på den fysiska och psykiska 
hälsan. Barns fritidsaktiviteter och deltagande i föreningslivet är viktiga för 
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såväl barnen som samhällets sociala hållbarhet. Föreningar som bedriver 
barn- och ungdomsverksamhet är prioriterade.

Ekologisk hållbarhet
Föreslagna bidrag har inte analyserats utifrån Sundsvalls kommuns 
miljöstrategiska program 2020-2030.

Landsbygdssäkring
Ett flertal föreningar har sina lokaler och verksamhet på landsbygden. 
Genom att ge bidrag till hyreskostnader så underlättar man för 
föreningarna att bedriva verksamhet, som gör att attraktiviteten för boende 
och besökare på landsbygden kan öka.

Beslutet skickas till
De föreningar som sökt hyresbidrag för 2023.

Förslag till uppföljning
Bidraget beräknas utifrån kostnader under föregående kalenderår. 
Föreningarna har till ansökan bifogat kostnadsunderlag. Ingen ytterligare 
uppföljning behövs.

Anders Uddén Christel Öhgren
Kultur- och fritidsdirektör Enhetschef Förening och fritid
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 1

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00052

Aikido Sundsvall Meiseikai IF 26 400 kr

1) 53
2) 30
3) 83
4) 63%

Judo Club Sundsvall 72 000 kr 72 000 kr 28 800 kr

Aikido Sundsvall Meiseikai 
bedriver kampsport och hyr lokal 
av Judo Club Sundsvall. 

2024-
00144

Fancy Cheer Sundsvall 60 000 kr

1) 93
2) 3
3) 96
4) 97 %

Saluhallen i S-vall 
AB

Engelska skolan
103 655 kr 94 476 kr 37 800 kr

Fancy Cheer Sundsvall är en 
cheerleadingförening, den enda  
cheerleadingföreningen i länet. 
Föreningen hyr lokal av Engelska 
skolan och saluhallen i Nacksta.

2024- 
00168

IF Friskis & Svettis i Sundsvall 209 200 kr

1) 698
2) 3 936
3) 4 634
4) 15 %

Nyfosa Sundsvall 
Fastighet AB

4 631 512 kr 4 631 512 kr 231 600 kr

Friskis och Svettis är en stor 
förening med verksamhet för 
såväl vuxna som barn och unga. 
Inte minst är den viktg för unga 
tjejer som inte lockas till den 
traditionella föreningsidrotten. 

2024-
00161

Judo Club Sundsvall 223 700 kr

1) 354
2) 151
3) 505
4) 70%

Hjertmans 
fastigheter / NP3

623 445 kr 623 445 kr 249 400 kr

Judo Club Sundsvall bedriver 
kampsport i form av judo. 
Verksamheten är främst riktad till 
barn och unga.
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 2

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00160

Kovlands Idrottsförening (IF) 3 500 kr

1) 236
2) 343
3) 579
4) 41%

Timrå kommun/ 
Heffnersklubban

17 650 kr 17 650 kr 5 300 kr

Kovlands idrottsförening bedriver 
verksamhet inom fotboll, skidor, 
varpa och orientering. De har sin 
huvudsakliga verksamhet på egen 
anläggning som de får 
anläggningsbidrag för. De hyr 
andra lokaler endast vid tillfälliga 
behov, i detta fall för 
ungdomsfotboll. 

2024- 
00166

Kovlands Ishockeyförening 834 900 kr

1) 276
2) 277
3) 553
4) 50 %

Kovlands 
Utveckling AB

2 087 148 kr 2 087 148 kr 834 900 kr

Kovlands Ishockeyförening 
bedriver en stor 
ishockeyverksamhet och 
hockeyskola för barn och unga 
håller till i en ishall i Kovland. 

2024-
00054

Kubikenborgs Ungdoms & 
Sportskytteförening

30 200 kr

1) 54 
2) 10
3) 64
4) 84 %

Sundsvalls 
hantverks-
förening

86 826 kr 86 826 kr 34 700 kr

Kubikenborgs ungdoms- och 
sportskytteförening är en av få 
skytteföreningar som bedriver 
verksamhet för barn och unga. 
Föreningen hyr lokal på kuben.
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 3

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00145

Medelpads 
släktforskarförening 
(fd Midälva Genealogiska 
Förening)

2 000 kr

1) 0
2) 215
3) 215
4) 0 %

BRF Tunn-bindaren 42 971 kr 42 971 kr 2 100 kr

Midälva genealogiska förening har 
bytt namn och heter nu 
Medelpads Släktforskarförening. 
De bedriver kurser och 
föreläsningar inom släktforskning. 
Föreningen hyr lokal på 
Grönborgsgatan.

2024- 
00048

Noerhtenaestie 
Västernorrlands Sameförening

Ej sökt 
tidigare

1) 45
2) 120
3) 165 
4) 27 %

Finska föreningen 9 000 kr 9 000 kr 1 800 kr

Noerhtenaestie Västernorrlands 
Sameförening verkar för att sprida 
den samiska kulturen i länet. 
Föreningen har ofta arrangemang 
och aktiviteter i samevistet på 
Norra berget och i 
Kulturmagasinet. De söker 
hyresbidrag för en liten lokal som 
de hyr av Finska föreningen. 

2024-
00115

Njurunda Slöjdförening 900 kr

1) 0
2) 71
3) 71
4) 0%

HSB, 
Hembygdsgården

46 826 kr 46 826 kr 2 300 kr

Föreningens huvudsakliga 
målsättning är att värna om slöjd- 
och hantverksintresset. 
Verksamheten består främst av 
vävning. Föreningen har ingen 
barn- och ungdomsverksamhet. 
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 4

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00133

Njurunda Sportklubb 763 200 kr

1) 535 
2)  619
3) 1154
4) 46%

Njurunda Arena AB 2 544 000 kr 2 544 000 kr 763 200 kr

Njurunda Sportklubb bedriver 
ishockey- och fotbollsverksamhet. 
föreningen håller till i Modin & 
Zetterberghallen i Njurunda.

2024-
00146

Skönsbergs Brottningsklubb 17 200 kr

1) 42
2) 25
3) 67
4) 63 %

EQ House 
Skönsberg

43 999 kr 43 999 kr 17 600 kr

Skönsbergs brottningsklubb har 
brottningsverksamhet främst för 
barn och unga och håller till i EQ 
House, Skönsberg. 

2024- 
00169

Studenkören Gungner
Ej sökt 
tidigare

1) 2
2) 13
3) 15
4) 13%

Hedern fastigheter 5 250 kr 5 250 kr 300 kr

Studentkören Gunger samlar 
främst studenter från 
Mittuniversitetet men även andra 
är välkomna i kören. Föreningen 
söker bidrag för lokal de har vid 
enstaka konserter. 

2024-
00053

Sund Idrottsförening 14 700 kr

1) 152
2) 185
3) 337
4) 45%

IB Sundsvall 
Holding AB

44 374 kr 44 374 kr 13 300 kr

Sund IF är en fotbollsförening med 
mycket verksamhet för barn och 
unga. De bedriver främst sin 
verksamhet på egna anläggningar 
som de får anläggningsbidrag för.  
Lokalen de söker hyresbidrag för 
är deras kansli där de även har 
möten och utbildningar. 
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 5

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00147

Sundsvall Makers 7 300 kr

1) 58 
2) 134
3) 192
4) 30 %

Mitt-universitetet 49 808 kr 49 808 kr 10 000 kr

Sundsvall Makers är en förening 
som erbjuder sina medlemmar 
tillfällen att bygga och skapa efter 
egna idéer - med återbruk och ny 
samt traditionell teknik i 
kombination. Föreningen håller till 
på Tvätteriet Prototyplabb och 
Makerspace.

2024- 
00171

Sundsvalls Biljardklubb 7 700 kr

1) 18
2) 45
3) 63
4) 29 %

Hedern fastigheter 169 992 kr 169 992 kr 34 000 kr

Sundsvalls Biljardklubb är en 
förening som hyr en egen lokal 
centralt. Föreningen har tidigare 
hyrt in sig i biljardhall i Bosvedjan. 
Föreningen har satsat på att utöka 
sin verksamhet för ungdomar och 
därmed fått fler unga 
medlemmar, vilket är orsaken till 
ökat bidrag. 

2024- 
00170

Sundsvalls 
Damfotbollsförening (SDFF)

24 000 kr

1) 669
2) 97
3) 766
4) 87 %

GIF Sundsvall 60 000 kr 60 000 kr 24 000 kr

Sundsvalls damfotbollsförening är 
en stor barn- och 
ungdomsförening som hyr 
kansliplats hos GIF Sundsvall. 
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Bilaga fördelning hyresbidrag för 2023 KFN-2024-00022 6

KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00109

Sundsvalls Fäktklubb 8 400 kr

1) 26
2) 8
3) 34
4) 76%

Sidsjö 
Skolfastigheter AB

16 500 kr 16 500 kr 6 600 kr

Sundsvalls fäktklubb är en 
förening med en liten men 
växande verksamhet för 
framförallt barn och unga. 
Föreningen fäktas i en 
träningslokal i Sidsjö.

2024-
00159

Sundsvalls Hung Gar Klubb 14 900 kr

1) 16
2) 15
3) 31
4) 52%

Kontrakt Mitthem, 
fakturor Retta och 

Hestia
54 984 kr 54 984 kr 22 000 kr

Föreningen bedriver  Wushu/Kung 
fu för barn och vuxna och vill 
verkar för att öka intresset för 
kinesisk kampsport,  tränings- och 
tävlingsverksamhet inom budo 
och kampsporter. 

2024-
00058

Sundsvalls Innebandyförening 
(IBF)

8 400 kr

1) 257
2) 75
3) 332
4) 77 %

Sidsjö 
Skolfastigheter

23 450 kr 23 450 kr 9 400 kr

Sundsvalls Innebandyförening 
bedriver barn- och 
ungdomsverksamhet för tjejer. 
Föreningen har ett A-lag, 
ungdomslag och 
breddverksamhet för barn.  
Föreningen håller till i SFG:s 
idrottshall på Sidsjöhöjden.
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KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00108

Sundsvalls Klätterklubb 53 000 kr

1) 31
2) 128
3) 159
4) 20 %

Norra Kajen 
Exploatering AB

296 258 kr 296 258 kr 44 400 kr

Sundsvalls Klätterklubb är en 
klätterförening. Föreningen lockar 
olika åldrar och erbjuder även 
familjeklättring. Föreningen håller 
just nu till på Norra kajen 
nedanför brofästet.

2024- 
00167

Sundsvalls Linedance klubb
Ej sökt 
tidigare

1) 0
2) 63
3) 63
4) 0 %

Nivrén folkdansgille 
/Värstaborg och 
Tinas dansstudio

16 000 kr 16 000 kr 800 kr

Sundsvalls Linedance klubb hyr in 
sig hos Nivrén folkdansgille och 
Tinas dansstudio för att ha sina 
löpande träningar.

2024-
00107

Sundsvalls Simsällskap 151 700 kr

1) 1 009
2) 40
3) 1 049
4) 96%

M & M i Fröland 
AB, Sundsvalls 

kommun
375 200 kr 375 200 kr 150 100 kr

Sundsvalls simsällskap bedriver 
simträning och simskola och har 
stor barn- och 
ungdomsverksamhet. Föreningen 
håller i huvudsak till på 
Himlabadet. 

2024- 
00068

Sundsvalls Sportfiskeklubb 1 400 kr

1) 37
2) 211
3) 248
4) 15 %

BRF Munin 32 554 kr 32 554 kr 1 600 kr

Sundsvalls sportfiskeklubb är en 
fiskeförening med barn- och 
ungdomsverksamhet inom fiske. 
Föreningen hyr lokaler i Granlo 
där de har möten och 
utbildningar. 
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KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00110

Sundsvalls Stadscirkus 130 300 kr

1) 101
2) 23
3) 124
4) 81%

Hjertmans 
fastigheter AB

376 220 kr 376 220 kr 150 500 kr

Sundsvalls stadscirkus bedriver 
cirkusskola och cirkusträning för 
alla åldrar, både på nybörjarnivå 
och på elitnivå. Både i grupp och 
individuellt. Föreningen har 
specialanpassad cirkusutrustning 
så de kan ta emot elever från 
anpassad skola och träningsskola. 

2024-
00148

Sundsvalls Stadsrevy 3 200 kr

1) 7
2) 25
3) 32
4) 22%

Diös 154 594 kr 61 594 kr 9 200 kr

Föreningens verksamhet inriktas 
främst på att ordna 
revyföreställningar och 
uppträdanden  men även främja 
humor via andra tillgängliga 
medier. Föreningen håller till på 
bland annat Trädgårdsgatan.

2024-
00047

Sundsvalls Tennisklubb 163 300 kr

1) 449
2) 505
3) 954
4) 47%

Baldershovshallen 
AB, Serve-Ess 

Tennis i Sundsvall 
AB , Sköns 

Tennisklubb

1 264 288 kr 1 264 288 kr 379 300 kr

Klubben bedriver tennis- och 
padelverksamhet för alla åldrar. 
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KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 

(total 
kostnad)

Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024- 
00132

Svartviks IF 2 100 kr

1) 104
2) 146
3) 250
4) 42 %

Hedern, Giffarna, 
Timrå kommun, 
Heffnersklubban

18 785 kr 18 785 kr 5 600 kr

Svartviks IF är en fotbollsförening 
med barn- och 
ungdomsverksamhet. Föreningen 
hyr strötider hos andra 
föreningar, företag och Timrå 
kommun när de kommunala 
planerna inte räcker till. 

2024-
00158

Swedish Hot Rod Association 
(SHRA)

15 400 kr

1) 94
2) 396
3) 490
4) 19%

Bringbaus 
Fastigheter AB, 

RC Kungen, 
124 934 kr 124 934 kr 18 700 kr

Sundsvalls RC Klubb ingår som en 
sektion i SHRA, det är Sundsvalls 
RC klubbs lokal i Kvissleby som 
föreningen söker bidrag för. 
Sundsvalls RC Klubb bedriver 
tränings- och tävlingsverksamhet 
för radiostyrd bilsport i lokalen. 

2024-
00149

Södermalms Scoutkår 4 000 kr

1) 51
2) 19
3) 70
4) 73 %

Böle Bygdegårds- 
och idrottsförening

12 500 kr 12 500 kr 5 000 kr

Södermalms scoutkår har stor 
verksamhet för barn- och 
ungdomsscouting och hyr Böle 
Bygdegård.

2024-
00114

Vävstugan i Sundsvall Ej sökt 2023

1) 0
2) 37
3) 37
4) 0 %

Brf Guldsmeden 24 225 kr 24 225 kr 1 200 kr

Vävstugan i Sundsvall erbjuder 
hantverksverksamhet som 
vävning. Föreningen håller till på 
Ågatan.
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KFN Förening
Förra årets 

bidrag

1) 0-20 år
2) 20 + år
3) tot
4) % bou

Hyresvärd
Sökt belopp 
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Godkända 
kostnader

Bidrag 2024
Beskrivning av förening/

särskild motivering

2024-
00111

Älva Sportryttarklubb 12 600 kr

1) 31
2) 56 
3) 87
4) 36 %

Älva Häst 45 600 kr 45 600 kr 13 700 kr

Älva sportryttarklubb är en liten 
ridförening som håller till på Alnö 
och hyr av en privat stallägare. 

Summa 13 474 548 kr 3 109 200 kr
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Sammanträdesdatum

Sida

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-04-10 7

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 28 Investeringsbidrag för 2024
(KFN-2024-00010-3)

Beslut
Arbetsutskottet beslutar

att ärendet lämnas till nämnden utan eget ställningstagande.

Ärendet
Det har kommit in 40 ansökningar om investeringsbidrag från 31 
olika föreningar. Det sammanlagda sökbeloppet är knappt 10,4 
miljoner kr. Förvaltningen föreslår att 17 ansökningar från 17 olika 
föreningar beviljas bidrag om totalt 1 680 000 kr, se förvaltningens 
bilagda förslag.

Överläggning
Mötet ajourneras mellan kl. 13:44 – 13:47.

Ordförande yrkar för majoritetens räkning att ärendet ska lämnas till 
nämnden utan eget ställningstagande. Arbetsutskottet beslutar enligt 
majoritetens förslag. 

Beslutsunderlag
• Tjänsteskrivelse (KFN-2024-00010-3) - Investeringsbidrag för 

2024.
• Bilaga - Investeringsbidrag 2024.
• Muntlig information från Christel Öhgren och Tommy Lerstrand.

_ _ _ _
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Dnr

Kultur- och fritidsförvaltningen 2024-03-21 KFN-2024-00010-3
Evelina Wenzel, Anna Årblom Granbo, Reviderad 2024-04-17
Emelie Isolehto Beijer
Handläggare, Föreningsbyrån

 

Investeringsbidrag för 2024

Förslag till beslut

Förvaltningen föreslår nämnden besluta

att fördela investeringsbidrag med 1 630 000 kronor till 17 
föreningar enligt förvaltningens bilagda förslag,

att bidrag till Selånger SK Fotboll betalas ut först när de 
uppfyller samtliga villkor ställda i bilagan,

att paragrafen justeras omedelbart.    

Ärendet
Det har kommit in 40 ansökningar om investeringsbidrag från 31 olika 
föreningar. Det sammanlagda sökbeloppet är knappt 10,4 miljoner kr. 
Förvaltningen föreslår att 17 ansökningar från 17 olika föreningar beviljas 
bidrag om totalt 1 630 000 kr, se förvaltningens bilagda förslag.

Bakgrund
Investeringsbidrag kan beviljas till ideella föreningar för investeringar i 
lokaler eller anläggningar som de själva äger eller har ett långvarigt 
nyttjanderättsavtal för. Investeringsbidraget kan sökas under hela året, men 
beslut fattas en gång per år av kultur- och fritidsnämnden.

Föregående år fördelades drygt 1 miljon kr till 12 föreningar. Då hade 45 
föreningar skickat in 48 ansökningar om drygt 13,1 miljoner kr.

Ärendets tidigare handläggning
Investeringsbidrag ansöks årligen. Årets ansökningar har inte handlagts
tidigare.

Förvaltningens överväganden
Söktrycket på investeringsbidraget är högt och det krävs svåra 
prioriteringar för att avgöra vilka ansökningar som ska föreslås beviljas 
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bidrag. Vid bedömningen av ansökningarna har förvaltningen i första hand 
utgått från följande prioriteringar:

• Barn och unga.
• Investeringar som innebär utveckling och modernisering av 

anläggningar för kultur- och fritidsaktiviteter och för 
hälsofrämjande aktiviteter.

Förvaltningen har också i vägt in:
• Vilka investeringar som bidrar till energieffektivisering.
• Vilka föreningar som hittat fler finansieringslösningar än enbart 

kommunalt föreningsbidrag för delar av sina investeringsbehov.
• Vilket stöd som utgått till föreningar tidigare år och om föreningen 

har pågående investeringar.
• Landsbygdsprogrammet för Sundsvalls kommun.

Konstgräsplaner
Det kommer då och då ansökningar om investeringsbidrag för att anlägga 
konstgräsplaner. Eftersom det anses kontroversiellt ur miljösynpunkt 
belyser Föreningsbyrån ämnet extra i den följande texten för att ge 
information inför kultur- och fritidsnämndens behandling av ärendet.

Söktrycket för att hyra de kommunala konstgräsplanerna är stort, framför 
allt under våren innan föreningarnas egna fotbollsplaner har tinat fram. 
Behovet av fler konstgräsplaner inom kommunen bekräftas av 
Uthyrningsbyrån som har hand om uthyrning av kommunala anläggningar 
och lokaler samt av idrotts- och fritidschefen som ofta uppvaktas från 
föreningshåll om behoven.

Selånger SK Fotboll söker i år bidrag bland annat för att anlägga en fullstor 
konstgräsplan. Föreningen samlar nära 700 barn och ungdomar i sin 
fotbollsverksamhet och har ett behov av fler ytor att träna och spela på. 
Föreningen söker ett högt bidrag från Föreningsbyrån men det är en liten 
del av den totala kostnaden. Föreningen söker även andra bidrag och 
sponsring samt bidrar med en egen insats vilket gör att det kommunala 
bidraget växlas upp. 

Det finns dock utmaningar gällande konstgräsplaners påverkan på miljö 
och hälsa. Konstgräsplaner utgör miljöfarlig verksamhet enligt 
miljöbalken.1 

Konstgräsplaner i sig kan vara gjorda av material som klassas som 
miljöfarliga, men de vanligaste fyllnadsmaterialen såsom plast- och 
gummigranulat är det stora problemet då de ofta är klassade som 
avfallsmaterial och innehåller mikroplaster som är hälsofarliga och 

1 Naturvårdsverket, https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-
stod/plast/vagledning-om-konstgrasplaner/#E-2071062333, 2024-03-18
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miljöfarliga om de sprids utanför konstgräset. På Kemikalieinspektionens 
hemsida står det att ”alla typer av granulat kan innehålla farliga ämnen, 
varav vissa är så kallade särskilt farliga ämnen. Det är ämnen som har så 
allvarliga egenskaper att Sverige och övriga EU anser att de ska fasas ut 
och på sikt inte få förekomma i varor som allmänheten kommer i kontakt 
med.”2 EU-kommissionen har därför beslutat att det från den 17 oktober 
2023 är förbjudet att sälja plastgranulat till konstgräsplaner efter en 
övergångsperiod på 8 år. Syftet med begränsningen är att minska 
spridningen av mikroplaster till miljön.3

I Sundsvalls kommuns kemikalieplan står att ”kemikalieplanen syftar till 
att kommunkoncernen ska bidra till en giftfri vardag som inte hotar 
människors hälsa eller den biologiska mångfalden” och att 
”kommunkoncernen arbetar aktivt med substitution och utfasning av 
produkter som innehåller särskilt farliga ämnen.”4 Det innebär att 
kommunen ska arbeta för att minska förekomsten av dessa ämnen, men att 
helt undvika dem ligger ännu i framtiden. Inom kommunkoncernen har det 
ännu inte ställts om helt i dessa frågor och att i det läget ställa de högsta 
kraven på föreningarna är därmed svårt. 

I en tidigare bedömning har miljökontoret uttryckt att så länge föreningar 
tar ansvar för sin miljöfarliga verksamhet och följer de rekommendationer 
som Naturvårdverket och Kemikalieinspektionen har finns inget skäl för 
kommunen att förbjuda sådan verksamhet.5

Om kommunen idag skulle anlägga en ny konstgräsplan skulle man titta på 
andra och mer miljövänliga alternativ till plast- och gummigranulat. Det 
händer mycket på området och det finns flera alternativ som fungerar även 
om det är med varierade resultat. Alternativen är begränsat beprövade med 
de väderförutsättningar som finns hos oss. Föreningen har varit i kontakt 
med samma leverantör som kommunen och fått rekommendationen att 
ändå anlägga en konstgräsplan med granulat. Föreningen menar att det är 
svårt att med ideella förutsättningar testa olika material och menar att man 
därför måste välja beprövade material. Föreningen menar att livslängden 
på den aktuella konstgräsplanen är ungefär lika lång som 
övergångsperioden för förbud mot granulat och att när det är dags att 
anlägga en ny konstgräsplan, alternativt byta fyllnadsmaterial mot 

2 Kemikalieinspektionen, https://www.kemi.se/hallbarhet/amnen-och-
material/konstgrasplaner-och-
fallskydd#:~:text=Konstgr%C3%A4splaner%20och%20fallskydd%201%20Milj%C3%B6
risker%20Konstgr%C3%A4splaner%20har%20visat,4%20Regler%20Vad%20%C3%A4r
%20s%C3%A4rskilt%20farliga%20%C3%A4mnen%3F%202, 2024-03-18
3 Kemikalieinspektionen
4 Sundsvalls kemikalieplan - Aktivitetsplan för en giftfri vardag, s. 4, KS-2018-00308
5 Miljökontorets Föreläggande om försiktighetsmått och redovisning av uppgifter för 
verksamheten med konstgräsplan på fastigheten Södermalm 2:1, KFN-2020-00090-20
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miljövänligare alternativ, så kommer markarbetet som genomförs nu ligga 
till grund även för framtida lösningar.

Kommunens miljökontor genomförde en kontroll av flera konstgräsplaner 
sommaren 2023 och fann brister i Selånger SK Fotbolls hantering av 
granulat på deras nuvarande konstgräsplaner. Miljökontoret har därefter 
begärt att föreningen ska redovisa hur man ska komma till rätta med 
bristerna. Föreningen har i dialog med Föreningsbyrån berättat om delar av 
bristerna och menar att det i budgeten för ansökan om investeringsbidrag 
finns utrymme för att kunna göra de granulatanpassningar som krävs för att 
minska risken att granulat sprids. Föreningen meddelar att de kommer att 
arbeta efter svenska fotbollsförbundets rekommendationer kring 
konstgräsplaner och har angett att de kan följa de krav som miljökontoret 
haft på andra föreningar med konstgräsplaner. 

Efter en djupare granskning har förvaltningen konstaterat att Selånger SK 
Fotbolls hantering av den nuvarande konstgräsplanen inte är 
tillfredsställande. Föreningen har ännu inte svarat Miljökontoret kring hur 
de ska åtgärda de brister som påtalats och vid besök på föreningens 
anläggning noteras att föreningen inte tagit miljöfrågan i tillräckligt stor 
beaktning vid skottning och snöhantering av den befintliga 
konstgräsplanen. Det resulterar i att förvaltningen anser att 
granulatanpassning av den planen är av högsta prioritet. Det ingår i 
föreningens ansökan att göra detta och föreningen meddelar att man 
kommer att göra det i samband med nyinvesteringen. 

Förvaltningens sammantagna bedömning är att Selånger SK Fotboll kan 
ges förutsättningar för en konstgräsplan med standardgranulat eftersom 
alternativa material fortfarande är obeprövade i Sundsvalls kommun och 
att kommunkoncernen bör gå i bräschen för den förändring som är 
nödvändig. Därför anser förvaltningen att föreningen kan beviljas bidrag 
för granulatanpassning av den befintliga planen i första hand, med kravet 
att samtliga villkor i bilagan uppfylls. I andra hand kan granulatanpassning 
av den nya planen också ingå i bidraget, om anpassningen uppfyller 
villkoren och medel finns kvar.

Sammanfattningsvis föreslår förvaltningen kultur- och fritidsnämnden 
besluta enligt det bilagda förslaget till fördelning av investeringsbidrag för 
2024.

Villkor
Kultur- och fritidsnämnden anser att det viktigt att stötta föreningslivet och 
har en stor budget för föreningsbidrag. Därför är det också viktigt att det är 
synligt för kommunens invånare vilka föreningar som stöttas av Sundsvalls 
kommun. Föreningsbyrån kommer att skicka ut en skylt till de föreningar 
som beviljas bidrag. För att få investeringsbidraget utbetalt behöver 
föreningen vid redovisningen visa att de satt upp skylten på väl synlig 
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plats. Skylten visar att föreningen får stöd av Sundsvalls kommun. Utöver 
detta villkor kan specifika villkor gälla för specifika föreningar. Dessa 
framgår i så fall i fördelningsbilagan. 

Styrdokument och juridik
Handläggningen har skett med stöd av nämndens regelverk för 
föreningsbidrag.

Ekonomisk hållbarhet
Förslaget ryms inom budgeten för föreningsbidrag 2024. Många av 
investeringarna ger en bättre energieffektivitet genom att exempelvis byta 
ut gammal belysning, maskiner och värmekällor. Det ger i sin tur minskade 
driftskostnader för föreningarna och behovet av driftbidrag kan minska.

Många investeringar har större möjlighet att kunna genomföras om 
föreningen har fler medfinansiärer. En del föreningar har ansöker om stöd 
från Boverket, sina förbund eller andra organisationer men vanligast är att 
föreningarna söker bidrag från Länsstyrelsen Västernorrlands bygdemedel 
och RF-SISU Västernorrland (Riksidrottsförbundet). De två sistnämnda 
har Föreningsbyrån tät kontakt med i handläggningen av 
investeringsbidrag.

RF-SISU Västernorrland har ett bidrag för idrottsanläggningar, vars 
huvudsakliga syfte är att skapa nya aktivitetsytor och idrottsmiljöer för 
barn och unga. Bygdemedel kan sökas av alla föreningar, främst de på 
landsbygden, eller mer specifikt de som ligger nära älvar som påverkats av 
vattenkraft. Förvaltningen är remissinstans för bygdemedel i Sundsvalls 
kommun.

I dialogen med RF-SISU och Länsstyrelsen kan vi se vilka investeringar 
som gynnas av att söka från flera av aktörerna och vilka som passar bäst in 
att söka hos någon specifik aktör samt hur vi kan samordna bidragen så att 
ett så stort behov som möjligt kan fyllas. Föreningsbyrån meddelar de 
föreningar som rekommenderas att ansöka hos Länsstyrelsen eller RF-
SISU. 

Många av investeringarna innebär en bra uppväxling och utdelning av 
skattemedel genom att bidraget delfinansierar större investeringar som får 
bidrag från alla håll eller där föreningarna själva går in med en betydande 
insats. Sammantaget ger alla investeringar en kvalitativ nytta för 
allmänheten och medborgare som får förbättrade/moderniserade 
anläggningar och föreningsliv.

Social hållbarhet
Föreningslivet är Sveriges största folkrörelse vilken samlar människor för 
sociala kontakter, vilket kan minska isolering och bidra till förbättrad 
psykisk hälsa. Barns fritidsaktiviteter och deltagande i föreningslivet är 
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viktiga på många plan för såväl barnens som samhällets sociala hållbarhet. 
Genom att investera i föreningslivets lokaler och anläggningar underlättar 
man för föreningen att kunna erbjuda bra verksamhet.

Investeringar i föreningslivet bidrar till att öka människors fysiska aktivitet 
och deltagande i sociala eller kulturella aktiviteter, vilket har en positiv 
påverkan på den fysiska och psykiska hälsan.

Ekologisk hållbarhet
Föreningsbyrån har haft en dialog med kommunens miljöcontroller som 
har tagit del av ansökningarna och har uttryckt vilka miljöfaror som kan 
finnas med respektive investering. Generellt är de största farorna att 
investeringarna kan innehålla skadliga kemikalier och hormonstörande 
ämnen. De flesta av investeringarna är i sig inte problematiska ur 
miljösynpunkt, men det är viktigt att föreningarna väljer rätt material och 
ställer krav på sina leverantörer att välja miljömärkta produkter utan 
skadliga kemikalier. Investering av konstgräsplan är däremot problematisk 
ur miljösynpunkt, vilket utvecklats tidigare i denna skrivelse.

Föreningarna uppmanas att ställa krav vid upphandlingen om att 
byggnadsmaterial och till exempel målarfärg inte får innehålla "särskilt 
farliga ämnen" eller hormonstörande ämnen samt dokumentera hur 
materialet sedan ska återvinnas/återanvändas.

Förvaltningen utvecklar sitt miljöarbete och ett steg i detta är att 
föreningarna i år uppmanas att ställa miljökrav på sina leverantörer i 
samband med investeringar. 

Genom en förbättrad energieffektivitet ger många investeringar en minskad 
klimatpåverkan.

Landsbygdssäkring
Flera av investeringarna ligger på landsbygden och bidrar till att höja 
kvaliteten på anläggningar där. Det gör att attraktiviteten för boende och 
besökare på landsbygden ökar.

Beslutet skickas till
Beslutet skickas till de föreningar som sökt aktuellt bidrag.

Förslag till uppföljning
Bidraget betalas ut retroaktivt efter att föreningen genomfört och redovisat 
investeringen. Beslutet gäller ett (1) år från beslutsdatum. Föreningen har 
möjlighet att ansöka om förlängd investeringsperiod om särskilda skäl 
föreligger.
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Anders Uddén Christel Öhgren
Kultur- och fritidsdirektör Enhetschef Förening och fritid
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00083

Alnö 
Hembygdsförening,  
Alnö

Inköp av 
hjärtstartare

15 250 kr

1) 15 250 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningen har beviljats flera 
investeringsbidrag senaste åren och har inte 
kunnat prioriterats i den här omgången.

28 000 kr för 
gräsklippare

55 000 kr för 
restaurering av 
byggnader

2024-
00106

Alnö 
Hembygdsförening,  
Alnö

Inköp av 
luftvärmepump

37 375 kr
1) 37 375 kr 
2) 0 kr
3) 0 kr

35 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för inköp av 
luftvärmepump.   

Investeringen bidrar till energieffektivisering. 
Logen hyrs ut till allmänhet och används av 
föreningen året runt. Det finns en gammal 
värmepump men den orkar inte hålla värmen 
så vattnet måste stängas av och då kan inte 
lokalen användas. 

Se ovan

2024- 
00090

Alnö 
Hembygdsförening,  
Alnö

Målning av 1600-
talsloge

118 750 kr
1) 118 750 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

0 kr

Föreningens ansökan prioriteras inte denna 
omgång.

Föreningen har inkommit med tre ansökningar 
varav en förslås få bidrag, gällande inköp av 
luftvärmepump. Föreningen har även fått två 
investeringsbidrag för andra investeringar 
2022.   

Se ovan
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00088

Alnö skidklubb, 
Alnö

Nybygge av staket 
vid viadukt

67 000 kr
1) 87 000 kr
2) 20 000 kr
3) 33 000 kr

33 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att bygga ett 
nytt staket vid en viadukt på föreningens 
skidspår. 

Staketet är uttjänt och behöver bytas ut av 
säkerhetsskäl. Viadukten är en del av 
skidspåret och används frekvent av många 
barn och unga. 

Föreningen uppmanas tänka på att välja 
miljömärkta mateial och eventuell målarfärg 
för utomhusbruk. 

35 000 kr för 
tillgänlighets- 
anpassad automatisk 
dörröppnare 

2024- 
00076

Ankarsvik Ideella 
förening, 
Alnö

Byte ljusarmaturer 
samt två nya 
stolpar.

166 250 kr
1) 166 250 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

0 kr

Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången.

Föreningen är nystartad och befintlig 
belysning finns redan. Att enbart förnya 
ljusarmaturer på befintliga stolpar var inte 
aktuellt för föreningen. En relativt stor 
investering och föreningen har ingen egen 
insats och har inte ansökt om medfinansiering 
från andra håll. 

0 kr
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00013

Dykets 
intresseförening,
Kvissleby

Köp av padelarena 93 750 kr
1) 93 750 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

50 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för inköp av 
padelarena. 

Investeringen bidrar till bättre folkhälsa. 
Föreningen vill köpa padelbanan som redan 
står på Dyket men ägs av annan än 
föreningen. Padelbanan anlades för tre år 
sedan för 550 000 kr, föreningen får nu köpa 
den för en sjättedel av ursprungspriset. 
Padelbanan ska vara öppen för alla dygnet 
runt, ingen avgift upp till 12 år, för övriga en 
låg avgift. 

100 000 kr till lekpark, 
omvandlades 2021  
till utegym

2024- 
00011

Essviks AIF,
Kvissleby

Renovering av 
läktare

127 000 kr
1) 142 000 kr
2) 0 kr
3) 15 000 kr

125 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att renovera sin 
läktare.

Föreningen är en stor fotbollsförening som 
samlar många barn och unga och behöver 
renovera läktaren av säkerhetsskäl. För att 
läktaren fortsatt ska kunna användas behöver 
den renoveras då virket är uttjänt.  

Föreningen uppmanas tänka på att välja 
miljömärkta mateial och eventuell målarfärg 
för utomhusbruk. 

55 000 kr för 
tak till klubbhus

2024-
00042

Essviks AIF,
Kvissleby

Renovering av 
klubbhusets fasad

168 500 kr
1) 168 500 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag
Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. Föreningen beviljas bidrag till en 
annan ansökan.

Se ovan
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00096

Friluftsfrämjandet 
Njurunda , 
lokalavdelning, 
Njurunda

Ny förrådsbod 50 000 kr
1) 70 000 kr
2) 20 000 kr
3) 25 000 kr

25 000 kr

Föreningen beviljas bidrag till ny förrådsbod.

Det gamla förrådet är gammalt med bland 
annat vattenskador. Förrådsboden är den 
enda byggnaden med elanslutning, vilket gör 
att föreningen i förrådet även kan ha kyl och 
frys för sin verksamhet. 

Föreningen uppmanas att använda sig av 
hållbart byggmaterial.

0 kr

2024- 
00050

Gimåfors 
Bygdegårdsförening 
Holm

Renovera fasad, 
främst måla

100 000 kr
1) 200 000 kr
2) 30 000 kr
3) 70 000 kr

Avslag

Föreningens ansökan kan inte prioriteras 
denna omgång.

Föreningen fick ett större bidrag om 200 000 
kr 2022 för byte till jordvärme. 

200 000 kr för
byte till jordvärme

2024- 
00087

IF Karlsvik, 
Alnö

Bygga nytt 
skyddsplank

91 200 kr

1) 91 200 kr
2) ideellt arbete, 
värde: 60 000 kr
3) 0 kr

80 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att bygga ett 
nytt skyddsplank. 

Skyddsplanken finns vid föreningens 
utomhusbana för bågskytte och har lagats i 
omgångar sedan 80-talet, men har nu blivit i 
ett sådant skick att det behöver byggas nytt. 
Planket behövs av säkethetsskäl. 

Föreningen uppmanas tänka på att välja 
miljömärkta mateial och eventuell målarfärg 
för utomhusbruk. 

0 kr
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00040

Indals IF,
Indal

Robotgräsklippare 194 700 kr
1) 214 700 kr
2) 20 000 kr
3) 0 kr

190 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för en 
robotgräsklippare.

Föreningen har en stor verksamhet för barn 
och unga på landsbygden. Investeringen bidrar 
till att underlätta skötseln av den anläggning 
föreningen driver som även skolan och 
allmänheten använder. 

Föreningen har inte beviljats något 
investeringsbidrag tidigare.

0 kr

2024- 
00089

Judo Club Sundsvall, 
Skönsmon

Surfplattor och 
datorer

50 512 kr
1) 50 512 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Bidrag beviljas inte för den här typen av 
lättskingrad teknik. 0 kr

2024- 
00080

Lucksta IF, 
Lucksta

Byte av 
värmepump

209 000 kr

1) 224 000 kr
2) ideellt arbete, 
värde: 15 000 kr
3) 0 kr

100 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att byta 
värmepump. 

Föreningen bedriver fotbollsverksamhet för 
många barn och unga på landsbygden. 
Föreningen har en uttjänt värmepump och 
behöver köpa en ny, vilket kan innebära en 
energibesparing för föreningen. 

0 kr
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00037

Medelpads Dövas 
Förening,  
Alnö

Värmepump till 
klubbhus

17 000 kr
1) 26 000 kr
2) 4 000 kr
3) 5 000 kr

17 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för en 
luftvärmepump. 

Investeringen bidrar till energibesparing. 
Lokalen används av föreningen men finns även 
tillgänglig för uthyrning. Lokalen är 
tillgänglighetsanpassad med optiskt 
barandlarm och hörslingor. 

Optiskt brandlarm/ 
hörslingor 
40 000 kr

2024- 
00051

Nedansjö 
Idrottsklubb, 
Stöde

1. Reparation av 
fuktskada i 
teknikrum och ny 
varmvatten- 
beredare
2. Grundläggning 
för förråds-
byggnad

152 500 kr
1) 152 500 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

40 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att grundlägga 
marken där en förrådsbyggnad ska stå. 

Föreningen söker bidrag för att iordningsställa 
grunden för en ny förrådsbyggnad.  

Föreningen uppmanas att säkerställa att 
fyllnadsmassorna inte kommer från förorenad 
mark.

0 kr

2024- 
00085

Njurunda sportklubb, 
Njurunda

Bygga om 
huvudentré, nya 
dörrar och 
värmesluss

287 500 kr
1) 362 500 kr
2) 75 000 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningens ansökan har inte kunnat 
prioriteras denna omgång. 

Föreningen har under senaste åren fått två 
större investeringsbidrag.

200 000 kr till en 
avfuktare till ishallen 

75 000 kr till nytt 
speakerbås

§ 43 Investeringsbidrag för 2024 - KFN-2024-00010-3 Investeringsbidrag för 2024 : Bilaga investeringsbidrag för 2024



Bilaga fördelning investeringsbidrag 2024, KFN-2024-00010 2024-03-21, reviderad 2024-04-17 7

KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00093

Nolby Alpina 
skidklubb, 
Njurunda

Renovera 
knapplift

245 000 kr
1) 490 000 kr
2) 40 000 kr
3) 0 kr

123 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för nya 
medbringare till barnliften. 

Investeringen bidrar till att fler barn och 
funktionshindrade kan åka slalom i 
barnbacken. Det finns inga reservdelar längre 
till de medbringare som föreningen har i sin 
knapplift då de är av gammal modell. När de 
går sönder tas de därför ur bruk. Efter 20 års 
användande behöver dock alla nu bytas ut. I 
dagsläget används liften bara till 50% av sin 
kapacitet pga att det saknas medbringare 
vilket ledet till långa köer. Liften är anpassad 
för barn och för funktionshindrade. 

220 000 kr 
passersystem, utbyte 
delar till lift (inte 
medbringare). 

200 000 kr till en 
snökanon 

2024- 
00082

Rude 
Intresseförening, 
Matfors

Renovera tak på 
förrådslänga

150 000 kr
1) 450 000 kr
2) 50 000 kr
3) 250 000 kr

Avslag
Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. 0 kr
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00094

Selånger SK Fotboll, 
Selånger

1) Nytt 
bevattnings- 
system 
2) Nya fotbollsmål 
3) Anlägga ny 
konstgräsplan

656 370 kr
1) 3 196 370 kr
2) 1 500 000 kr
3) 1 040 000 kr

400 000 kr

Föreningen beviljas bidrag till 
granulatanpassning av i första hand den 
befintliga, och i andra hand den nya 
konstgräsplanen. 

Behovet av fler väderbeständiga spelytor är 
stort i kommunen. Föreningen är en av de 
största barn- och ungdomsföreningarna i 
kommunen och föreningen har stor andel 
medfinasiering. 

Föreningen ska uppfylla samtliga villkor för att 
kunna få bidrag: 
• Dialog med miljökontoret och 
idrottsplatsenhetens arenachef angående 
granulatanpassning, senast i maj 2024
• Avborstningsstation vid in/utgångar med 
skrapgaller eller borstar
• Granulatfällor i dagvattenbrunnar
• Asfalterad uppsamlingsplats runt planen
• Asfaltsyta för snöupplag
• Staket runt plan
• Plan för deponi
• Informationsskyltar om borstning av kläder 
och skor samt varför det är viktigt att granulat 
inte hamnar i dagvattenbrunnar eller avlopp

85 000 kr för
fotbollsmål

219 000 kr för 
belysning
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00064

Selångers 
Hembygdsförening, 
Selånger

Renovering 
fönster

118 550 kr
1) 118 550 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången.

Föreningen har ansökt om medfinansiering 
från annat håll men inte kunnat meddela när 
de får svar, de har heller ingen egen insats.

25 000 kr till 
handikapparkering

2024- 
00070

SHRA, 
Kovland

Gräsklippare med 
uppsamlare

218 125 kr
1) 436 250 kr
2) 0 kr
3) 218 125 kr

Avslag

Föreningens ansökan kan inte prioriteras 
denna omgång. 

Föreningen har 2020 fått ett större bidrag om 
300 000 kr till en cartingbana. 

31 000 kr 
tillgänglighets- 
anpassad entré.

2024- 
00033

SHRA, 
Kovland

Fönsterbyte på 
logementet

300 000 kr
1) 350 000 kr
2) 50 000 kr
3) 0 kr

Avslag
Föreningen har beviljats flera 
investeringsbidrag de senaste åren och har  
inte prioriterats i den här omgången. 

Se ovan

2024- 
00092

Sidsjö-Böle IF, 
Södermalm

Anlägga ny 
konstgräsplan

957 650 kr
1) 7 657 650 kr
2) 700 000 kr
3) 6 000 000 kr

Avslag

Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. 

Trots att föreningen har stor del annan 
finansiering är sökt summa för stor för att 
kunna beviljas. Föreningen har 2020 beviljats 
bidrag för konstgräsplan. 

120 000  kr för 
förråds- och 
klubbhuslokaler

2024- 
00079

Skvaderns 
Skolidrottsförening, 
Haga

Padel/mulitarena 115 000 kr
1) 265 000 kr
2) 20 000 kr
3) 130 000 kr

Avslag

Föreningens ansökan kan inte prioriteras 
denna omgång. 

0 kr
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Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00084

Sköns Tennisklubb,
Södra berget

Lysrör LED samt 
byta av lysrör, 
Pickleballlinjer

88 500 kr
1) 131 000 kr
2) 20 000 kr
3) 50 000 kr

80 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för byte av lysrör 
till LED-belysning. 

Investeringen innebär en energibesparing. 
Föreningen har ansökt om medfinansiering på 
andra håll och går in med en egen insats. 

107 000 kr, 
uppgradering av 
värmesystem

2024- 
00071

Sund Idrottsförening, 
Sundsbruk

Fångstnät bakom 
mål

11 100 kr
1) 11 100 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag
Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. Föreningen beviljas bidrag till en 
annan ansökan.

Se nedan
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00072

Sund Idrottsförening, 
Sundsbruk

1. Nybygge av 
kiosk och byte av 
element
2. Renovering av 
omklädningsrum

350 000 kr
1) 477 500 kr 
2) 0 kr
3) 200 000 kr

140 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för att bygga ny 
kiosk. Sund IF kan istället använda bidraget till 
renovering av omklädningsrum om behovet av 
den investeringen är större och om föreningen 
kan ordna finansiering för hela den 
investeringen. Sund IF ska meddela 
Föreningsbyrån vilken investering de kommer 
att genomföra.

I samband med att kommunen rustar upp 
Malandsbadet påverkas föreningens 
anläggning som ligger på samma plats och 
delvis i samma byggnader. Föreningens 
nuvarande kiosk försvinner helt och 
omklädningsrummen har mögelpåväxt. 

Föreningen samlar många barn och unga i 
fotbollsverksamhet i ett prioriterat område 
och behöver göra delar av investeringarna av 
säkethetsskäl. 

Föreningen uppmanas tänka på att välja 
miljömärkta mateial och bygga hållbart för 
framtiden. 

92 000 kr för 
renovering  av 
omklädningsrum

120 000 kr för två st 
robotgräsklippare

2024- 
00073

Sund Idrottsförening, 
Sundsbruk

Inköp av 
robotgräsklippare

165 000 kr
1) 165 000 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag
Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. Föreningen beviljas bidrag till en 
annan ansökan.

Se ovan

2024- 
00074

Sund Idrottsförening, 
Sundsbruk

Inköp av 
robotgräsklippare

165 000 kr
1) 165 000 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag
Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. Föreningen beviljas bidrag till en 
annan ansökan.

Se ovan
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00105

Sundsvall Biathlon,
Skönvik

Fyrhjuling/skoter 
för spårdragning

58 000 kr
1) 216 000 kr
2) 100 000 kr
3) 30 000 kr

58 000 kr

Föreningen beviljas bidrag till inköp av ny 
fyrhjuling/skoter för spårdragning. 

Fyrhjulingen är av stor vikt för föreningens 
verksamhet. Föreningens hade för ett tag 
sedan inbrott och vid stöldförsöket förstördes 
den befintliga fyrhjulingen. Föreningen driver 
tillsammans med Timrå OK intresseföreningen 
på skönviksberget för att tillsammans kunna 
sköta driften. Timrå OK har ansökt och 
beviljats medfinansiering från Timrå kommun.

0 kr

2024- 
00078

Sundsvall-Ortvikens 
Bågskytteklubb, 
Kubikenborg

Sammanlänka 
klubbstuga med 
byggnad, 
luftvärmepump

368 000 kr
1) 368 000 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningens ansökan kan inte prioriteras 
denna omgång.

Om föreningen vill ansöka om 
investeringsbidrag igen behöver den söka 
sponsring/medfinansiering från andra också 
då kostnaden är hög. 

60 000 kr för nya 
buttar

2024- 
00062

Sundsvalls 
Orienteringsklubb
(SOK), 
Sidsjö

Byte av elsystem 55 000 kr
1) 65 000 kr
2) 10 000 kr
3) 0 kr

25 000 kr

 
Föreningnen beviljas bidrag för byte av 
elsystem från 1975. 

Föreningen har stor barn- och 
ungdomsverksamhet och behöver göra 
investeringen ut brandsäkerhetssynpunkt. 
Investeringen innebär också en 
energibesparing. 

70 000 kr för 
skoter till skidspår
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00039

Sundsvalls 
Orienteringsklubb
(SOK), 
Sidsjö

Byte av 
bergvärmepump

105 000 kr
1) 140 000 kr
2) 35 000 kr
3) 0 kr

Avslag

Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. 

Föreningen beviljas investeringsbidrag för sin 
andra ansökan. 

70 000 kr till skoter 
för skidspår

2024- 
00091

Sundsvalls ridklubb, 
Selånger

Bygga om 
utomhusridbana 
samt belysning

1 964 385 kr

1) 2 464 385 kr
2) 500 000 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningens ansökan kan inte prioriteras 
denna omgång. 

Om föreningen vill ansöka om 
investeringsbidrag igen behöver den söka 
sponsring/medfinansiering från fler då 
kostnaden är hög. 

150 000 kr
Belysning i ridhus

2024- 
00086

Sundsvalls 
slalomklubb, 
Södra berget

Renovering av 
altan och grillplats

104 170 kr
1) 168 170 kr
2) 64 000 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningen har beviljats flera stora 
investeringsbidrag senaste åren och har inte 
kunnat prioriterats i den här omgången.

400 000 kr för 
snökanoner

190 000 kr för 
belysning

2024- 
00069

Söröje 
Bygdeförening, 
Njurunda

Bygga upp 
nedbrunnen 
samlingslokal

1 500 000 kr
1) 5 131 250 kr
2) 50 000 kr
3) 3 581 250 kr

Avslag

Investeringar har inte kunnat prioriterats i den 
här omgången. 

Trots att föreningen har stor del annan 
finansiering är sökt summa för stor för att 
kunna beviljas.

60 000 kr för 
fönsterbyte

2024- 
00081

Tuna 
Hembygdsförening, 
Matfors

Nya informations- 
tavlor

6 187 kr

1) 6 187 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Föreningens ansökan har inte kunnat 
prioriterats denna omgång. 

0 kr
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KFN-
Förening,
område

Investering Sökt bidrag
1) total kostnad
2) egen insats
3) andra bidrag

Förslag
Motivering
samt eventuella särskilda villkor

Investeringsbidrag
2021-2023

2024- 
00056

Tuna 
Hembygdsförening, 
Matfors

Laga trasig väg 622 340 kr
1) 622 340 kr
2) 0 kr
3) 0 kr

Avslag

Investeringen har inte prioriterats i den här 
omgången. 

Om föreningen vill ansöka om 
investeringsbidrag igen behöver den söka 
sponsring/medfinansiering från fler då 
kostnaden är hög. 

0 kr

2024- 
00012

Vetten Alpina,
Vättaberget, Liden

Renovering av två 
baracker för lift- 
och värmestuga

109 640 kr
1) 259 281 kr
2) 40 000 kr
3) 109 641 kr

109 000 kr

Föreningen beviljas bidrag för renovering av 
två baracker.

Föreningen har sin verksamhet på 
landsbygden och det är många barn- och 
ungdomar som besöker anläggningen. 
Föreningen behöver renovera två befintliga 
baracker för att kunna använda dem full ut 
som lift- och värmestuga. Föreningen har ett 
stort  behov av funktionella lokaler för 
besökande och arbetande. Barackern ska även 
göras tillgängliga för funktionshindrade.  

0 kr

10 379 304 kr 1 630 000 kr
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